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رئیس ستاد انتخابات کشور با اشاره به اینکه تاکنون کار سازماندهی روزنامه صبح ایران
همه  گفت:  نداشته ایم،  انتخابات  تحریم  برای  کشور  داخل  در  شده 

گروه های سیاسی کشور، مشارکت در انتخابات را ترجیح خواهند داد.
جمال عرف با بیان اینکه گروه های اصلاح طلب دغدغه تایید صلاحیت 
داوطلبان خود را دارند، اظهار کرد: اگر لازم باشد قطعا با شورای نگهبان 
رایزنی خواهیم داشت. در دوره های قبل انتخابات هم این کار انجام شده 
است که نتیجه هم داده است. وی ادامه داد: معمولا چند ماه مانده تا 
انتخابات، تقسیمات متوقف می شود تا کسی قولی ندهد زیرا در ایام 

نزدیک به انتخابات، وعده های تشکیل استان الف شمالی یا ب مرزی 

 رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه اخذ مالیات باید همراه با شفافیت 
باشد، تصریح کرد: مردم در یک فرایند شفاف سازی، باید بدانند که 
سهم مالیات در بودجه، برای خدمات و توسعه کشور هزینه می شود و 
فرهنگ سازی و تعامل بیشتر با مردم، روند پرداخت مالیات را تسهیل 
حجت  جمهوری،  ریاست  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به  می کند. 
الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در جلسه بررسی 
کارهای  و  و کسب  بنگاه ها  از  مراقبت  مالیاتی،  اجرای سیاست های 
کوچک را ضروری خواند و اظهارداشت: باید به گونه ای عمل شود که 
این مجموعه ها تحت فشار مالیاتی قرار نگیرند و همزمان لازم است به 

رئیس ستاد انتخابات کشور ؛

پول غیرشفاف خط قرمز انتخابات است
روحانی در جلسه بررسی اجرای سیاست های مالیاتی:

اخذ مالیات باید با شفافیت همراه باشد
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سخنگوی وزارت خارجه ایران  :

آماده گفت وگوی دو یا چندجانبه 
با عربستان هستیم

عبدالواحد موسو ی لاری :

دولت اصلاح طلبی فقط دولت ۷۶ تا ۸۴ است

مقصران سقوط هواپیمای تهران - یاسوج مشخص شد

جهانگیری با اشاره به تصویب لوایح 4گانه در جلسه سران قوا و تایید رهبری؛

مجمع هرچه سریعتر لوایح 
اف ای تی اف را تصویب کند

 سخنگوی وزارت خارجه ایران  تاکید کرد: حاضریم 
حتی از طریق میانجی با ریاض گفت وگو کنیم تا مانع 
سیدعباس  شویم.  ثالث  کشورهای  سوءاستفاده 
موسوی در گفت وگو با آناتولی درباره آخرین وضعیت 
اعلام  اساس  بر  گفت:  سوریه  اساسی  قانون  کمیته 

»گیر پترسون« نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل متحد 
اساسی  قانون  کمیته  نشست  اولین  سوریه  امور  در 
این کشور 30 اکتبر در ژنو برگزار می شود. وی با بیان 
اینکه ایران از تشکیل این کمیته حمایت می کند، اظهار 

داشت: امیدواریم تحولات منطقه آثار سلبی روی این 
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رییس سازمان برنامه و بودجه خبرداد

برنامه ریزی برای ایجاد ۹۸۸ هزار فرصت شغلی

محکومیت 
شهرام جزایری
 به7 سال حبس

سخنگوی قوه قضاییه اعلام کرد

استاندار قم، با بیان اینکه قم آماده احداث نخستین شهرک برق خورشیدی کشور است 
، گفت: یک هزار هکتار زمین از اراضی استان درآزاد راه قم - تهران و درمجاورت دریاچه 
نمک برای احداث نیروگاه های خورشیدی جانمایی شده است. بهرام سرمست روز سه 
شنبه درآئین افتتاح پنج طرح صنعتی در پست ۲۳۰ کیلووات نیزار قم، تامین برق را 
مهمترین زیرساخت توسعه صنعت دانست و افزود: توجه به انرژی های خورشیدی و پاک 
با توجه به اینکه استان قم سالانه ۲۲۰ روز آفتابی داراست، ضروری می باشد. وی ادامه 
داد:۲۶ واحد متقاضی انرژی خورشیدی در استان مجوز دریافت کرده اند ولی به دلیل 
وجود برخی نوسان ها و ابهام در خرید تضمینی برق این واحدها، ، متاسفانه منجر به 
سرمایه گذاری شایسته در این حوزه نشده است. استاندار قم، با بیان اینکه تلاش وزارت نیرو 
در سالجاری برای مدیریت مصرف برق قابل تقدیر است گفت: به واسطه تدابیر اتخاذ شده،

استاندار درآیین افتتاح پنج طرح صنعت برق درقم اعلام کرد

قم آماده احداث نخستین شهرک تولید برق خورشیدی
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و  پروانه  فاقد  صنفی  واحدهای  پلمب  گفت:  قم  استان  اصناف  اتاق  هیئت رئیسه  عضو 
قانون گریز در دستور کار اتاق اصناف قم قرار گرفته است. سید ابراهیم صحفی با اشاره به 
طرح ساماندهی اصناف استان اظهار داشت: پلمب واحدهای صنفی فاقد پروانه و قانون گریز 
در دستور کار اتاق اصناف قم قرارگرفته است. وی افزود: روند کار پلمب این واحدهای صنفی با 
کندی پیش می رفت که در این زمینه نیروی انتظامی و بازرسان اتاق اصناف به واحدهای بدون 
پروانه اخطار دادند و با جدیت پیگیر موضوع هستند. عضو هیئت رئیسه اتاق اصناف قم بابیان 
اینکه یکی از اهداف طرح ساماندهی اصناف رونق بازار قم است،بیان کرد: به طورکلی اتاق 
اصناف و اتحادیه ها باید اشرافی به بازار داشته باشند و موضوع توزیع صحیح جنس و فروش 
عادلانه و لحاظ درصدهای سود مجاز مدنظر باشد تا در صورت تخلف واحد شناسایی و برخورد 

شود. صحفی تصریح کرد:یکی از مشکلات ما در قم واحدهای فاقد پروانه است که حدود 1۰

عضو هیئت رئیسه اتاق اصناف استان قم:

 10هزار واحد صنفی در قم پروانه فعالیت ندارند

8

شرکت مخابرات ایران – منطقه قم

شرکت مخابرات ایران – منطقه قم

پس از دستگیری زم، دستگیری جدیدی نداشتیم

وصول ۷ هزار میلیارد تومان از مفسدان اقتصادی 

صدور حکم جعبه سیاه پرونده بابک زنجانی

عکس/ علی شیربند
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-317 شماره  نظریه  موجب  به  شهری  زمین  قانون   12 ماده  تشخیص  کمیسیون 
98ک مورخ ۹۸/۶/۳ پلاک ثبتی 6179  فرعی، قطعه 143 تفکیکی، از 163 اصلی 
دایرمزروعی  به مساحت3921/50 مترمربع، به نشانی فردیس، شهرک اسکویی را 
تشخیص و اعلام نموده است. لذا به استناد مصوبه مورخ ۷۰/11/۲۰ مجمع تشخیص 
مصلحت نظام مراتب در دو نوبت و به فاصله 10 روز  به اطلاع مالک و صاحب سایر حقوق 
قانونی پلاک مطروحه می رساند تا در صورت اعتراض احتمالی به نظریه صادره مراتب 
اعتراض خود را ظرف مدت 3 ماه از تاریخ انتشار آگهی به مراجع صالحه قضایی تقدیم 
دارند. بدیهی است در صورت اعتراض در مهلت مذکور این نظریه قطعی و لازم الاجرا است.

تدارکات  سامانه  طریق  از  را   kva۳۸۷ ژنراتور  دیزل  دستگاه  یک  عمومی  مناقصه  دارد  نظر  در 
الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
الکترونیکی دولت)ستاد(به آدرس: تدارکات  از طریق درگاه سامانه  پاکت ها  بازگشایی  و   مناقصه گران 
www.setadira.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در 
 سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.تاریخ انتشار مناقصه 

در سامانه تاریخ 1۳۹۸/۸۰/1۰ می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت:ساعت19:00 روز شنبه  تاریخ 1۳۹۸/۸۰/11

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت19:00 روز سه شنبه تاریخ 1۳۹۸/۰۸/۲1
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت08:00 روز چهارشنبه تاریخ 1۳۹۸/۰۸/۲۲

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه 
پاکت های الف : آدرس: قم- 55 متری عمار یاسر- نبش کوچه شماره 22- اداره کل امور مالیاتی استان قم 

و تلفن: 02536164211
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس:021-41934

آگهی اعلان نظریه کمیسیون تشخیص ماده 12
 قانون زمین شهری  ) نوبت دوم(

اداره کل امور مالیاتی استان قم 

اداره کل راه و شهرسازی استان البرز

اداره کل امور مالیاتی استان قم

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای خرید یک دستگاه دیزل ژنراتور

معاون اول رئیس جمهوری گفت: با توجه به تصویب لوایح FATF و CFT در جلسه سران سه قوه و تایید مقام معظم 
رهبری، مجمع تشخیص مصلحت نظام هر چه سریعتر این لوایح را تصویب کند. اسحاق جهانگیری ظهر روز سه شنبه در 
جلسه هم اندیشی با علما و روحانیون که در نهاد ریاست جمهوری برگزار شد با اشاره به شرایط خطیر و پیچیده کشور اظهار 
داشت: مکرر گفته ام شرایط خطیر کشور به معنای بن بست نیست چرا که ایران کشوری قوی، پرظرفیت و ثروتمند است که 

حل مسائل اقتصادی و سیاسی؛ نیازمند وحدت 
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اخبار

دیپلماسی ضرورت امروز و فردا
که  بادبانی  کشتی های  عصر  دیپلماسی  با  دیگر  امروزه 
نمایندگان سیاسی اش تام الاختیار فرض می شدند و تبادل 
هیات ها و پیام ها، اموری پرهزینه و بسیار زمان بر بودند، 
نمی توان به مصاف دنیای پیچیده، به هم وابسته و با انواع 

تهدیدات متنوع و تحول یافته رفت.  پیدایش نهاد دیپلماسی زائیده نیاز انسان ها و جوامع 
بشری به داشتن ارتباط و تعامل با دیگر افراد، اقوام وجوامع از ابتدای تاریخ تاکنون بوده 
است. ملت ها و جوامع گوناگون بشری، برای تأمین نیازهای امنیتی، معیشتی و منزلتی 
خود نیازمند ارتباط با دیگرجوامع هستند. این نیاز و ضرورت تاریخی به پیدایش نهاد 
دیپلماسی انجامیده است. از این زاویه، دیپلماسی را می توان از ریشه دارترین و دیرپاترین 
کنش های انسانی دانست. دریک تعریف ساده، دیپلماسی نهاد مذاکره و رابطه نظام مند 
میان دولت ها است که هدف از آن جلوگیری از جنگ، حل و فصل مسالمت آمیز اختلافات، 
پیشبرد اهداف مشترک و حفظ جامعه بین الدولی است. در یک تعبیرکلاسیک دیپلماسی 

هنرمتقاعد کردن بدون توسل به زور تعریف می شود.
بر مبنای این تعریف، دیپلماسی سازوکاری است که سیاست خارجی با استفاده از آن 
به جای جنگ از راه توافق به هدف های خود می رسد. بر این اساس آغاز جنگ، شکست 
دیپلماسی است. دریک برداشت رئالیستی، از نهاد دیپلماسی درکنار موازنه قدرت، حقوق 
بین الملل، سازمان های بین المللی و حکومت جهانی به عنوان پنج شیوه عمده که در طول 
تاریخ برای حفظ نظم و صلح بین المللی به وجود آمده اند، یاد می شود که در میان آن ها 
دیپلماسی کارآمدترین سازوکار پنداشته می شود. در اهمیت نقش و جایگاه دیپلماسی 
در نظام بین الملل، می توان گفت دیپلماسی موتورخانه روابط بین الملل است: جائی که 
سیاست خارجی بدنبال تحقق اهداف دولت است، دیپلماسی وسیله ای برای تحقق این 

اهداف است.
شکل دیپلماسی درگذر تاریخ دگرگون شده است، اما کارکردهای دیپلماسی کم و بیش 
پایدار مانده است. یکی از مهم ترین تحولات دیپلماسی در مقایسه با گذشته، اهمیت یافتن 
تدریجی و رو به تزاید آن است. درگذشته جنگ شکل اصلی کنش و واکنش به ویژه در عرصه 
حل اختلافات میان دولت ها بوده است. اما درحال حاضر جنگ دیگر ابزار اصلی حل 
اختلافات تلقی نمی شود، بلکه این دیپلماسی و مراجعه به راه های دیپلماتیک است که 
قاعده اصلی تعامل میان کشورها در حوزه حل اختلافات قلمداد می شود. بدین ترتیب، 
دیپلماسی نهادی قدیمی است که به ضرورتی برای امروز و فردای جوامع انسانی تبدیل 
شده است. برخلاف گذشته که تنها یک الگوی خطی ساده از دیپلماسی وجود داشت، در 
دنیای امروز دیپلماسی دستخوش دگرگونی های اساسی شده و بر ابعاد و انواع دیپلماسی 

افزوده شده است.
پنهان،  دیپلماسی  می شود:  برشمرده  نوپدید  ازدیپلماسی های  مختلفی  انواع 
دیپلماسی آشکار، دیپلماسی عمومی و دیپلماسی خط دو. برخی دیپلماسی رسانه ای و 
دیپلماسی مجازی یا دیجیتالی و دیپلماسی شبکه ای را از مهم ترین و مؤثرترین گونه های 
دیپلماسی های نوین برمی شمرند. برخی حتی به دیپلماسی اجبارآمیز معتقدند که ترکیب 
نامانوسی از دیپلماسی مبتنی بر زور است و گروهی به دیپلماسی علمی یا ترکیبات مشابه 
)همانند دیپلماسی ورزشی، دیپلماسی هنری و دیپلماسی دینی( اشاره می کنند. در هزاره 
سوم میلادی و در قرن 21، با تحول و گذار در مفاهیم قدرت و ارتباطات، تحول در عرصه 
نظری و عملی دیپلماسی را نیز شاهد هستیم. امروزه دیگر با دیپلماسی عصر کشتی های 
بادبانی که نمایندگان سیاسی اش تام الاختیار فرض می شدند و تبادل هیات ها و پیام ها، 
اموری پرهزینه و بسیار زمان بر بودند، نمی توان به مصاف دنیای پیچیده، به هم وابسته 
و با انواع تهدیدات متنوع و تحول یافته )از بیوتروریسم و تهدیدات زیست بومی گرفته تا 

تهدیدات سایبری و جنگ های نسل ششمی یا جنگ رباتیک( رفت.
لذا تحول در مفاهیم ارتباطات و دیپلماسی در عرصه نظریه و عمل به خلق مفاهیم تازه ای 
تحت عنوان دیپلماسی عمومی، دیپلماسی دیجیتالی و دیپلماسی مسیر دوم انجامیده 
است. مهم ترین وجه دیپلماسی های مدرن، عمومی و آشکار بودن آن است که از آن به 
»دیپلماسی با صدای بلند« تعبیر می کنند. دیپلماسی در فضای مجازی یا دیپلماسی 
شبکه ای در واقع امکان و بستری است که درآن دولت ها از ابزارقدرت نرم برای متقاعدکردن 
یکدیگر بجای دیپلماسی زور و اجبار استفاده می کنند. یکی از نشانه های نشاط و علائم 
بالندگی سیاسی یک کشوردر نظام بین الملل، تحرک و کنش های دیپلماتیک آن است. 
ایران به رغم چهاردهه تلاش مستمردشمنان فرامنطقه ای و رقبا و  جمهوری اسلامی 
دشمنان منطقه ای اش ازجمله رژیم صهیونیستی برای تحمیل انزوای سیاسی و محرومیت 
از کنشگری در عرصه های سیاسی و امنیتی در حوزه های پیرامون خود، به بلوغ و تکامل در 
عرصه دیپلماسی دوجانبه، چندجانبه و بین المللی دست یافته و امروز به بازیگری توانمند 
و کنشگری فعال در عرصه سیاسی و امنیتی در حوزه های حساس ژئوپلتیک اطراف خود 
یعنی حوزه غرب آسیا، حوزه قفقاز و آسیای مرکزی، حوزه جنوب آسیا و شبه قاره و البته 

حوزه ژئواستراتژیک و ژئواکونومیک خلیج فارس و دریای عمان بدل شده است.
مضاف بر اشراف و تسلط بر دیپلماسی های سنتی، جمهوری اسلامی ایران در عرصه 
بر  علاوه  امروزه  می شود.  محسوب  پویا  و  فعال  کنشگری  نیز  نوپدید  دیپلماسی های 
دیپلماسی عمومی و فرهنگی، جمهوری اسلامی ایران حضور فعال و تأثیرگذاری در عرصه 
دیپلماسی دیجیتالی و فضای مجازی داشته و از ظرفیت های خوبی در عرصه دیپلماسی 
رسانه ای، علمی و ورزشی برخوردار است. به علاوه به دلیل هویت دینی و ماهیت اسلامی 
این نظام، از ظرفیت قابل توجهی در میدان دیپلماسی دینی برخوردار است. اهداف و 
مقاصد سیاست خارجی و منافع ملی به طرق مختلفی قابل حصول و پیگیری است. اما 
مؤثرترین و کم هزینه ترین سازوکار پیگیری اهداف سیاست خارجی و تأمین منافع ملی، 
سازوکار دیپلماسی است. دیپلماسی برپایه قدرت و اقتدار ملی، ضرورت امروز و فردای 

ماست.
*سخنگوی وزارت امور خارجه

 

روزگار رخوت شیخوخیت 
آیت الله مهدوی کنی از شخصیت های اولیه انقلابی بودند 
که در مبارزات انقلابی،حضوری موثر داشتند و در رده افرادی 
همچون شهید بهشتی، شهید باهنر و ... بودند. ایشان از 

یاران امام و بعد از آن از یاران صدیق رهبری انقلاب بودند.
آیت الله مهدوی کنی شخصیت جامعی از نظر علمی، سیاسی، فکری و اخلاقی داشتند 
که موردقبول و پذیرش اکثریت نیروهای اصیل انقلاب بودند. ایشان همچنین محوریتی در 
مجموعه نیروهای انقلاب و روحانیت داشتند که با توجه به محوریت و شیخوخیت که ایشان 

داشت خلائی بعد از رحلت ایشان در جامعه احساس شد.
آیت الله مهدوی کنی نگاه و ویژگی خاصی داشتند به طوریکه تا جایی که می توانستند 
تلاش می کردند تا افراد را به انقلاب جذب کرده و در مسیر انقلاب نگه دارند که این رفتار 
نسبت به همه افراد بود. ایشان همچنین سعی می کرد تا بین نیروهای انقلاب وحدت ایجاد 
کرده و طوری عمل کند که تشتت و پراکندگی به اتحاد و ائتلاف تبدیل شود مخصوصا در 

عرصه انتخابات.
در کلان انقلاب هم ایشان با یک بزرگ منشی نسبت به افراد نگاه می کرد، اینگونه نبود که 
افراد را به دلیل اندک خطا یا اشتباه یا نظر مخالف کنار بگذارد و طرد کند بلکه سعی می کرد 
مشترکات را مدنظر داشته باشد و با جهات مشترک افراد را در مسیر انقلاب و ولایت نگه دارد. 
یکی دیگر از ویژگی های آیت الله مهدوی کنی این بود که ارتباط صمیمی و همراهی با 
ولایت داشت. ایشان هم مورد اعتماد امام )ره( و هم مقام معظم رهبری بود. به دلیل روحیه 
انقیاد و همراهی با ولایت، خیلی صمیمی و راحت با رهبری ارتباط برقرار می کردند و نظرات 
مشورتی خود را می گفتند، اغلب نظرات ایشان همسو و همراه با ولایت فقیه بود اما اگر  در 
جایی نظر ولایت و رهبری با نظر ایشان مخالف بود ایشان تبعیت خود را به صورت کامل 

نشان می داد.
*نماینده ادوار مجلس

سخنگوی دولت: 

جزئیات و شرایط واگذاری شرکت های دولتی 
به زودی اعلام می شود

سخنگوی دولت گفت: دولت برای جلوگیری از تکرار مشکلات در شرکت های دولتی 
واگذار شده در فرایند خصوصی سازی، شرایط واگذاری را در هیات عالی واگذاری مورد 

بازنگری قرارداده است که به زودی جزئیات و شرایط واگذاری آنها اعلام می شود. 
»علی ربیعی« درباره نظم بخشی و شفاف کردن فرایند واگذاری شرکت های دولتی 
و اصلاح احتمالی روند خصوصی سازی گفت: به صورت عمده تمام شرکت های دولتی 
در زمان واگذاری شرایط به نسبت متعادلی داشته اند، اما به دلیل مشکلاتی که در روند 
واگذاری ها وجود داشت و همچنین اهلیت نداشتن، برخی از آنها این شرکت ها پس از 
واگذاری دچار مشکل شده اند. وی اضافه کرد: بر همین اساس دولت برای جلوگیری از 
تکرار این مشکلات شرایط واگذاری را در »هیات عالی واگذاری« مورد بازنگری قرارداده 
است که به زودی جزئیات آن اعلام می شود. سخنگوی دولت اظهار داشت: روش های 
جدیدی برای واگذاری ها مانند اجاره به شرط تملیک در نظر گرفته شده است که در آن 
اهلیت خریدار به اثبات می رسد و به صورت مرحله ای انجام می شود. ربیعی با بیان این که 
در واگذاری ها بر روی »اهلیت خریدار« و »ضمانت اشتغال نیروها« توسط خریدار تاکید ویژه 
ای شده است، گفت: در مجموع شرکت ها و بنگاه هایی که توسط دولت به بخش خصوصی 
واگذار می شوند، عمدتا از تکنولوژی روز دنیا عقب و زیان ده بوده و دارای مشکلاتی از جمله 

مالیات، معوقات کارگری، مشکلات بیمه ای، زیان انباشته و بدهی هستند.
شرکت های زیان ده دولتی را می توان منحل کرد 

سخنگوی دولت همچنین درباره سایر مسیرها در فرایند خصوصی سازی شرکت های 
زیان ده دولتی گفت: در ماده 19 قانون اصل 44 روش های دیگری هم برای شرکت های 
زیان ده پیش بینی شده است و تنها راه، واگذاری نیست و بعضی از این شرکت ها می توانند 
منحل شوند که تا به حال هم بعضی از شرکت ها مثل شرکت ملی حفاری ایران تجزیه 

شده اند و خیلی از آن ها هم منحل شده اند.

سید عباس موسوی*

روحانی در جلسه بررسی اجرای سیاست های مالیاتی:

اخذ مالیات باید با شفافیت همراه باشد
 رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه اخذ مالیات باید همراه با شفافیت باشد، تصریح کرد: 
مردم در یک فرایند شفاف سازی، باید بدانند که سهم مالیات در بودجه، برای خدمات و 
توسعه کشور هزینه می شود و فرهنگ سازی و تعامل بیشتر با مردم، روند پرداخت مالیات 
را تسهیل می کند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی روز سه شنبه در جلسه بررسی اجرای سیاست های مالیاتی، 
مراقبت از بنگاه ها و کسب و کارهای کوچک را ضروری خواند و اظهارداشت: باید به گونه 
ای عمل شود که این مجموعه ها تحت فشار مالیاتی قرار نگیرند و همزمان لازم است به 
گونه ای برنامه ریزی شود که بنگاه های بزرگ فرار مالیاتی نداشته باشند. روحانی در این 
جلسه که با حضور »فرهاد دژپسند« وزیر امور اقتصادی و دارایی و »امیدعلی پارسا« رئیس 
سازمان امور مالیاتی کشور برگزار شد، گفت: این مهم نیز تنها از طریق الکترونیکی کردن 
نظام مالیاتی کشور محقق خواهد شد. رئیس جمهوری با بیان اینکه »رضایت مردم زمانی 
بیشتر حاصل می شود که هر کس بدون تبعیض و براساس کسب سهم درآمدش، مالیات 
پرداخت کنند«، تاکید کرد: هدف گذاری سازمان مالیاتی باید اجرای کامل قانون و کاستن 
از دخالت های مأموران و محاسبه مالیاتی از طریق الکترونیکی و با روش های  هوشمند 
جدیت  با  مالیاتی  سازمان  درون  در  باید  فساد  با  مبارزه  اظهارداشت:  روحانی  باشد. 
پیگیری شده و تلاش شود با هوشمندسازی، ارتباط مراجعات حضوری قطع شود. رئیس 
جمهوری تصریح کرد: تمام دستگاه ها نیز به منظور هوشمندسازی و عدالت مالیاتی باید 
با سازمان امور مالیاتی کشور همکاری نزدیک داشته باشند. در ابتدای این جلسه نیز وزیر 
امور اقتصادی و دارایی و رئیس سازمان امور مالیاتی کشور، گزارش هایی را از عملکرد 

سازمان مالیاتی به همراه چالش ها و فرصت های این حوزه ارائه کردند.

وزیر ارتباطات اعلام کرد:

بازگشت هزینه 2۶ میلیارد تومانی
 اینترنت به کاربران

 در پی اعتراض زائرین کربلا به قیمت اینترنت، وزیر ارتباطات اعلام کرد، از اپراتورها 
می خواهد تا مصارف را در قالب بسته محاسبه و پول های اخذ شده را به زوار بازگردانند. 
این وعده از امشب عملی می شود و اپراتورها 26 میلیارد تومان تفاوت نرخ اینترنت که در 
قالب بسته محاسبه شده است به کاربران برمی گردانند. محمدجواد آذری جهرمی چند 
روز قبل وعده داده بود اپراتورها با کسب رضایت سهامداران عمده خود، همه مصارف 
اینترنت زائرین را در قالب بسته محاسبه کنند و پول های اخذ شده در قالب اینترنت آزاد را 
به زوار بازگردانند. وزیر ارتباطات اعلام کرد از امشب این اتفاق رخ خواهد داد. او در توئیتر 
خود نوشت: الوعده وفا. از امشب بازگشت هزینه های اینترنتی که کاربران در ایام اربعین 
به شکل آزاد استفاده کرده بودند آغاز می شود. وی در ادامه افزود: ممنون از همراه اول و 
ایرانسل که با هماهنگی سهامداران عمده اشان این 26 میلیارد تومان را به مردم پرداخت 
می کنند و با پیامک به آن ها اطلاع می دهند. محمدجواد آذری جهرمی روز شنبه از 
پوشش اینترنت در مراسم پیاده روی اربعین نوشت. کسانی که در این مراسم بودند به وزیر 
گلایه کردند که قیمت های اینترنت بسیار بالا بوده است. وزیر ارتباطات برای پیگیری این 
مسئله شنبه شب با 30 زائر صحبت کرد و در جریان مشکل اصلی که نرخ اینترنت خارج 

از بسته بود، قرار گرفت. او در توییتر خود نوشت:  »خدمت به زوار اربعین شرف ماست.
با 30 زائر درباره کیفیت خدمات ارتباطی صحبت کردم، گلایه اصلی اینترنتی است که 
خارج از بسته و با نرخ آزاد محاسبه شده است. از اپراتورها می خواهم با کسب رضایت 
سهامداران عمده خود، همه مصارف را در قالب بسته محاسبه و پول های اخذ شده را به 

زوار بازگردانند.«

رئیس ستاد انتخابات کشور ؛

پول غیرشفاف خط قرمز انتخابات است
رئیس ستاد انتخابات کشور با اشاره به اینکه تاکنون کار سازماندهی شده در داخل 
کشور برای تحریم انتخابات نداشته ایم، گفت: همه گروه های سیاسی کشور، مشارکت در 

انتخابات را ترجیح خواهند داد.
جمال عرف با بیان اینکه گروه های اصلاح طلب دغدغه تایید صلاحیت داوطلبان 
خود را دارند، اظهار کرد: اگر لازم باشد قطعا با شورای نگهبان رایزنی خواهیم داشت. در 
دوره های قبل انتخابات هم این کار انجام شده است که نتیجه هم داده است. وی ادامه 
داد: معمولا چند ماه مانده تا انتخابات، تقسیمات متوقف می شود تا کسی قولی ندهد 
زیرا در ایام نزدیک به انتخابات، وعده های تشکیل استان الف شمالی یا ب مرزی داده 
می شود که اصلا معنی ندارد زیرا تقسیمات باید براساس کار کارشناسی انجام شود. رئیس 
ستاد انتخابات کشور  با اشاره به اینکه به شکل طبیعی گروه های اصلاح طلب دغدغه 
تایید صلاحیت داوطلبان خود را دارند گفت : اگر از یک سو ما به عنوان مجریان انتخابات 
و از سویی دیگر ناظران انتخابات، اصل تاثیر حضور سلایق مختلف در افزایش مشارکت 
انتخابات را بپذیریم، باید زمینه را برای حضور همه جریان های سیاسی در انتخابات فراهم 

کنیم؛ مگر افرادی که به لحاظ قانونی اجازه حضور در انتخابات را ندارند.
رایزنی با شورای نگهبان نتیجه داده است

وی ادامه داد :اگر لازم باشد قطعا با شورای نگهبان رایزنی خواهیم داشت. در دوره های 
قبل انتخابات هم این کار انجام شده است که نتیجه هم داده است. در دوره های قبل هم 
وزیر و اعضای ستاد با شورای نگهبان رایزنی داشته اند. معتقدم یک فرد برای داوطلبی در 

انتخابات یا صلاحیت دارد یا ندارد و نباید »عدم احراز صلاحیت« داشته باشیم. 
عرف  خاطرنشان کرد :اگر بتوانیم در این دوره از انتخابات با همکاری شورای نگهبان 
بحث عدم احراز صلاحیت را حل و فصل کنیم، بخشی از پرونده ها تعیین تکلیف شده و 
مشارکت در خیلی حوزه ها بیشتر می شود. من خیلی امیدوار هستم که این اتفاق رخ دهد. 
مانند دوره های اخیر انتخابات، در این دوره هم اعتماد متقابلی میان وزارت کشور و شورای 
نگهبان ایجاد شده است. ما جلسات مستمری درباره چگونگی اجرای انتخابات با شورای 

نگهبان داریم. امیدوارم وارد فضایی شویم که به معنای واقعی انتخابات ما رقابتی شود.

 سخنگوی وزارت کشور در نامه ای به استانداران:

شهرداری ها با الصاق برچسب های تبلیغاتی 
درب منازل برخورد کنند

سخنگوی وزارت کشور از ابلاغ نامه ای به استانداران به منظور رفع نارضایتی مردم از 
الصاق برچسب های تبلیغاتی بر درب منازل با همکاری فرمانداری و شهرداری ها خبر 
داد و گفت: با عنایت به اینکه میزان جریمه نقدی در نظر گرفته شده در ماده 92 قانون 
شهرداری فاقد اثرگذاری پیشگیرانه لازم است، پیشنهاد افزایش مجازات نقدی به وزارت 
دادگستری جهت طرح در هیاًت وزیران از سوی این وزارتخانه ارائه شده است. سید 
بررسی های صورت گرفته ملاحظه  روز سه شنبه اظهارداشت: طبق  سلمان سامانی 
می شود که مزاحمت، ایراد خسارت و نیز وضعیت نامناسب سیما و منظر شهری در 
شهرهای مختلف به سبب الصاق تبلیغات، برچسب ها و نوشته جات بر سر در منازل و 
ساختمان های سطح شهر موجب بروز نارضایتی های عمومی شده است. وی اضافه 
کرد: با عنایت به تاکید وزیر کشور مبنی بر لزوم رعایت حقوق شهروندان و مسئولیت های 
اجرایی و نظارتی وزارت کشور در این خصوص در نامه ای به استانداران برای انجام اقدامات 
لازم با همکاری فرمانداری ها و شهرداری ها ابلاغ شده است.  سامانی با اشاره به ماده 
92 قانون شهرداری ها گفت: بر اساس این ماده نوشتن هرنوع مطلب یا الصاق هر 
نوشته ای بر روی دیوارهای شهر که مخالف مقررات انجمن شهر باشد ممنوع است مگر 
در محل هایی که شهرداری برای نصب و الصاق اعلانات معین می کند و در این محل ها 
فقط باید به نصب و الصاق آگهی اکتفا کرد و نوشتن روی آن نیز ممنوع است. متخلف 
علاوه بر تادیه خسارت مالکین به پرداخت پانصد تا یکهزار ریال جریمه محکوم خواهد شد.  
سخنگوی وزارت کشور افزود: استانداران با عنایت به اهمیت پرهیز از اینگونه اقدامات و 
نقش شهرداری ها و شوراهای اسلامی شهر در تدوین مقررات و تمهیدات لازم برای تحقق 
هر چه بهتر مفاد این ماده قانونی، ضمن اعلام این موضوع به مراجع فوق بر نقش آفرینی 
ایجابی و سلبی هر چه بهتر آنها تاکید کنند.  سامانی تاکید کرد: نظر به جرم انگاری انجام 
شده در ماده قانونی مذکور و با عنایت به نقش دستگاه قضایی در پیشگیری از وقوع جرم 
و برخورد با مجرمان، یکی از روش های مفید برای تحقق هدف قانونگذار و حفظ حقوق 
شهروندان اقدام قضایی مناسب از طریق قطع ارتباط تلفن های مذکور در متن تبلیغات 
است که بدون رعایت مقررات موصوف به اماکن مسکونی و غیرمجاز الصاق می شوند.  به 
گفته سخنگوی وزارت کشور،  برای تحقق این هدف هماهنگی لازم بین شهرداری ها و 
دادستانی شهرستان راهگشا و مفید خواهد بود.  وی یادآور شد: با توجه به اینکه جبران 
خسارت وارده به صاحبان املاک از سوی متخلفان مورد تاکید قانونگذار قرار گرفته است 
حمایت از افراد متضرر و ایجاد هماهنگی های لازم فی مابین دستگاه های مسئول برای 

جبران خسارت وارده توسط متخلف با رعایت مقررات قانونی مورد تاکید است.

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس خبر داد: 

ارسال اسامی آقازاده های بورسیه ای
 به قوه قضاییه 

 عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی گفت: بعد از جلسه طرح 
سوال بنده از وزیر علوم در مجلس مبنی بر صدور احکام بورسیه، به درخواست یکی 
از مسئولان قوه قضائیه لیست 98 نفره از آقازاده های بورسیه ای در اختیار قوه قضائیه 
قرار گرفت و توضیحات لازم نیز ارائه شد. محمود صادقی روز سه شنبه با اشاره به بورسیه 
تحصیلی برخی آقازاده ها و آقایان اظهار داشت: بنده فهرستی شامل اسامی 98 نفر از 
آقازاده ها و آقایانی را دارم که با رانت بورسیه گرفته اند، این لیست شامل بعضی مسئولان 
در رده های مختلف است که بعد از جلسه طرح سوال از وزیر علوم در صحن علنی مجلس 
مبنی بر صدور احکام بورسیه، به درخواست یکی از مسئولان قوه قضائیه این لیست 98 

نفره در اختیار قوه قضائیه قرار گرفت و توضیحات لازم نیز در این خصوص ارائه شد.

 معاون اول رئیس جمهوری گفت: با توجه به تصویب 
لوایح FATF و CFT در جلسه سران سه قوه و تایید مقام 
معظم رهبری، مجمع تشخیص مصلحت نظام هر چه 

سریعتر این لوایح را تصویب کند.
هم  جلسه  در  شنبه  سه  روز  ظهر  جهانگیری  اسحاق 
اندیشی با علما و روحانیون که در نهاد ریاست جمهوری 
برگزار شد با اشاره به شرایط خطیر و پیچیده کشور اظهار 
داشت: مکرر گفته ام شرایط خطیر کشور به معنای بن 
و  پرظرفیت  قوی،  کشوری  ایران  که  چرا  نیست  بست 
ثروتمند است که از ذخایر سرشار نفت و گاز و منابع معدنی 
متعدد و موقعیت جغرافیایی استثنایی برخوردار است و می 
تواند با اتکا به این ظرفیت ها مسائل خود را حل و فصل 

کند.
معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه دولت از نقدهای 
سازنده استقبال می کند، گفت: معتقد هستیم که ضعف 
ها باید به دولت گفته شود زیرا اگر دولت از اشکالات مطلع 
نباشد منابع کشور به هدر می رود اما اینکه یک سره خبر 
منفی و جعلی درباره عملکرد دولت تولید و منتشر شود به 

دور از انصاف است.
وی افزود: لازمه نقد سازنده این است که تصویر واقع 
بینانه و منصفانه از کشور داشته باشیم و اگر این نگاه واقع 
بینانه وجود داشته باشد آنگاه می توان موارد را ارزیابی و 

قیاس کرد و درباره عملکردها نقد سازنده داشت.
عملکرد  این دولت با هیچ دوره ای قابل مقایسه 

نیست 
جهانگیری با اشاره به برخی دستاوردهای دولت تدبیر و 
امید در بخش های مختلف خاطر نشان کرد: اگر بخواهیم 
بخش های مختلف کشور را با دوره های گذشته مقایسه 
کنیم، عملکرد دولت تدبیر و امید با هیچ دوره ای با توجه به 

شرایط قابل مقایسه نیست.
معاون اول رییس جمهور افزود: تا پیش از خروج آمریکا 
از برجام، تلاش دولت این بود که اقتصاد کشور را که به ته 
دره رفته بود بیرون بیاورد و آن را به حرکت وادارد که در این 

زمینه اتفاقات خوبی رخ داد و دستاوردهایی حاصل شد.
وی ادامه داد: آمریکا از اواسط سال 96 و پس از خروج از 
برجام به طور همزمان جنگ اقتصادی و روانی علیه ایران 
به راه انداخت و تلاش کرد که بذر یأس و ناامیدی را در 
جامعه ایران بپاشد و مردم را نسبت به آینده کشور مایوس 

و ناامید کند.
جهانگیری با تاکید بر اینکه تحریم های آمریکا پس از 
خروج از برجام که به تعبیر خودشان جنگ اقتصادی علیه 
ایران بود با هیچیک از تحریم ها در طول تاریخ قابل مقایسه 
نیست و چنین فشارهایی تاکنون علیه کشوری در جهان 

سابقه نداشته است.
معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه موضوع توقیف 
نفتکش ایران در جبل الطارق امری بی سابقه است و قطعاً 
در تاریخ به ثبت خواهد رسید، خاطر نشان کرد: کشور 
قدرتمندی مانند آمریکا یک کشتی نفتی را به بهانه انتقال 
نفت به سوریه توقیف می کند که اساساً انتقال یک چنین 
محموله به کشور دیگر ارتباطی با آنها ندارد و از نظر قوانین 

بین المللی صلاحیت دخالت در این زمینه را نیز ندارند.
وی افزود: پس از رفع توقیف این کشتی دولت آمریکا به 
ناخدای این نفتکش ایمیل می زند که در مقابل پرداخت 
مبلغی پول، نفتکش را به بندری در یکی از کشورهای مورد 
نظر آمریکا منتقل کند که ناخدای کشتی با وجود آنکه 
ملیت هندی داشت این وعده را نپذیرفت و پس از آن تیم 
جدیدی از کشور ما اعزام شد تا هدایت کشتی را بر عهده 

بگیرد.
جهانگیری گفت: آمریکا در راستای فشار بر بخش های 
و  به شناسایی مهمترین  ابتدا  ایران،  اقتصادی  مختلف 
موثرترین بخش های اقتصاد کشور پرداخت و در گام اول 
فروش نفت به عنوان مهمترین منبع درآمدی کشور و پس 

از آن بانک ها، بنادر و کشتی های کشور را مورد تحریم 
قرار داد تا اگر موفق به فروش نفت شدیم نتوانیم پول آن 
را دریافت و نتوانیم از طریق کشتی های خارجی کالا به 

کشور وارد کنیم.
معاون اول رییس جمهور ادامه داد: حتی در مواقعی که 
مذاکراتی برای اجاره کشتی از شرکت های خارجی انجام 
می شد، آمریکا فوراً با طرف مقابل مذاکره و آنها را تهدید 

می کرد و آنها از همکاری با ایران انصراف می دادند.
آمریکا  و تحریم  به اعمال فشار  با اشاره  وی همچنین 
در صادرات  و اخلال  نظیر خودرو  بر صنایع مهم کشور 
محصولات ارز آور نظیر پتروشیمی، فولاد و مس گفت: همه 
این فشارها و تحریم ها باعث شد که اقتصاد کشور قدری با 
مشکل و تلاطم مواجه شد اما خوشبختانه امروز آرامش به 

کشور بازگشته است.
و  دولت  نظام،  که  معتقدم  کرد:  تصریح  جهانگیری 
مجموعه مدیریتی کشور در سال 97 و 98 برای مقابله با 
جنگ اقتصادی آمریکا عاقلانه ترین و مهمترین تدابیر را 
به کار گرفتند و همین باعث شدکه محاسبات و پیش بینی 
های آمریکا مبنی بر اینکه ایران قادر نخواهد بود جشن 
چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب خود را برگزار کند، نقش 

بر آب شد.
سیاست دولت حفظ آرامش در کشوراست 

وی با تاکید بر اینکه دولت از وضعیت معیشت و دشواری 
های پیش آمده در زندگی مردم آگاه است، گفت: عده ای 
در این شرایط بطور شبانه روزی دولت را راجع به پرداخت 
ارز 4 هزار و 200 تومانی برای کالاهای اساسی نکوهش 
بی  مردم  زندگی  به  نسبت  توانیم  نمی  ما  اما  کنند  می 
توجه باشیم و نمی گذاریم که با رها شدن قیمت ها فشار 
تجهیزات  و  دارو  تامین  برای  مردم  زندگی  به  مضاعفی 

پزشکی و کالاهای اساسی وارد شود.
معاون اول رییس جمهوری در خصوص سکوت دولت 
نسبت به انتقادهای روزافزون گفت: سیاست دولت حفظ 
آرامش در کشور به عنوان یک ضرورت است و بنابراین از 

کنار تخریب ها عبور می کند.
جهانگیری درباره کسانی که تلاش کردند تا برجام به 
شکست منجر شود نیز گفت: این موضوع بر کسی پوشیده 
نیست اما در برهه کنونی باید با اجتناب از سخنان اختلاف 
و عبور  آمریکا  یعنی دشمنی  انگیز روی موضوع اصلی 

کشور از وضعیت کنونی تمرکز کنیم.
دولت با فساد به معنای واقع کلمه مخالف است 

وی درباره مبارزه با فساد نیز تصریح کرد: دولت با فساد به 
معنای واقع کلمه مخالف است و از تمام توان برای مبارزه با 
مفاسد بهره خواهد جست ولی این مبارزه باید با روشهای 

منطقی و عقلایی باشد که منجر به تکثیر فساد نشود.
معاون اول رییس جمهور با اشاره به ارایه لایحه شفافیت از 
سوی دولت به مجلس شورای اسلامی و تاکید به ضرورت 
ایجاد اتاق شیشه ای برای تصمیم گیران کشور، گفت: 
خوب است مردم در جریان همه امور از جمله مذاکرات 
درون دولت، مجلس، شورای نگهبان و مجمع تشخیص 
مصلحت نظام قرار گیرند و مطلع شوند. با توجه به تصویب 
لوایح FATF و CFT در جلسه سران سه قوه و تایید مقام 
معظم رهبری، مجمع تشخیص مصلحت نظام هر چه 
سریعتر این لوایح را تصویب کند. وی ادامه داد: نمی توان 
دست و پای فردی را بست و از او خواست تا در دریا شنا 
کند. اما آنها می دانند که مدیران کشور با وجود تگناها این 
کار ناممکن را شدنی می کنند زیرا یکی از دستاوردهای 
تربیت مدیرانی در بخش های  نظام جمهوری اسلامی 
مختلف است که دل در گرو کشور دارند مدیرانی که اگر می 
خواستند می توانستند با چندین برابر حقوق و دستمزد در 

کشورهای اروپایی و آمریکا فعالیت کنند.
جهانگیری از لوایح تعارض منافع و نیز مبارزه با فساد و 
از  به عنوان دو ضلع دیگر  اداری کشور  ارتقای سلامت 
تلاش های دولت برای مبارزه با فساد یاد کرد و خاطرنشان 
ساخت: در کنار اینها ما نیازمند آزادی رسانه ها در بیان و 
پیشگیری از مفاسد هستیم و از قوه قضاییه در برخورد با 

متخلفان و مفسدان حمایت می کنیم.
راه حل همه مشکلات در داخل کشور است

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه حل مسائل 
در  راه حل همه مشکلات  و  ندارد  بیرونی  راهکار  کشور 
داخل کشور است، گفت: راه برون رفت از مسائل اقتصادی 
ایران این است که از ظرفیت های داخلی کشور حداکثر 
استفاده را داشته باشیم و این همان چیزی است که در 
اقتصاد مقاومتی نیز بر آن تاکید شده است. البته اقتصاد 
کشور حتماً باید بتواند با جهان تعامل داشته باشد وگرنه 
اقتصادی که نتواند با جهان تعامل داشته باشد حبس 

می شود و دچار شکست و فروپاشی خواهد شد.

جهانگیری با اشاره به تصویب لوایح 4گانه در جلسه سران قوا و تایید رهبری؛
مجمع هرچه سریعتر لوایح اف ای تی اف را تصویب کند

 رئیس ستادکل نیروهای مسلح با بیان اینکه بازدارندگی، مانع تهاجم دشمن به ایران 
است، عنوان کرد: نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران هیچ چشمداشتی به منابع 
و خاک همسایگان ندارند، اما در برابر تهاجم و بدخواهی دشمنان می ایستند و این 

ایستادگی را در دفاع مقدس نشان دادند
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ارتش، سردار سرلشکر »محمد باقری« روز سه شنبه 
در بازدید از تیپ 65 نیروی ویژه هوابرد ارتش با اشاره به نقش نیروهای مسلح در برابر 
دشمنی ها و تهدیدات اظهار داشت: نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران برابر این 
همه دشمنی و توطئه، تحریم و فشار و تهدیدات علیه کشور، مسئولیت بسیار سنگین 
برقراری امنیت پایدار، ایجاد و ارتقای بازدارندگی کارآمد و موثر را بر عهده دارند. اگر کشور 

دارای امنیت است، به خاطر همین بازدارندگی است.
وی به دشمنی تاریخی آمریکا با ملت و کشور ایران و تجاوزگری رژیم صهیونیستی 
اشاره کرد و یادآور شد: در مورد دشمنی آمریکای جنایت کار و صهیونیسم آدم کش، هیچ 

تردیدی در جهان وجود ندارد.
رئیس ستادکل نیروهای مسلح با بیان اینکه بازدارندگی، مانع تهاجم دشمن به ایران 
است، عنوان کرد: اگر اتفاقی نمی افتد و تهاجمی صورت نمی گیرد، صرفاً به خاطر 
بازدارندگی کارآمدی است که در برابر این تهدیدها وجود دارد. باقری تاکید کرد: دشمن 
باید بداند اگر به مرزهای میهن اسلامی تجاوزی صورت بگیرد با یک ملت یکپارچه و تابع 

رهبر که دارای نیروهای مسلح مقتدر و توانمندی است، مواجه خواهد شد و این مواجهه 
حتماً همراه با تلفات سنگین، انهدام تجهیزات و آبروریزی سنگین همراه خواهد بود 
و منفعتی که از این تهاجم خواهد برد، قابل قیاس با هزینه سنگینی که باید بپردازد، 

نیست.
وی با بیان اینکه نیروهای مسلح ما در طول تاریخ و چهل سال انقلاب اسلامی نشان 
دادند که قصد هیچگونه تهاجم و تجاوز به هیچ کشوری را ندارند، گفت: نیروهای مسلح 
جمهوری اسلامی ایران هیچ چشمداشتی به منابع و یک وجب خاک همسایگان ندارند، 
اما در برابر تهاجم و بدخواهی دشمنان می ایستند و این ایستادگی را در دفاع مقدس 

نشان دادند.
دوستان به ما اطمینان می کنند و دشمنان از ما وحشت دارند

باقری در بخش دیگری از سخنان خود تصریح کرد: دوستان به ما اطمینان می کنند 
و دشمنان از ما وحشت دارند چرا که باید چنین رویه ای در برخورد با دوستان و دشمنان 
وجود داشته باشد. رئیس ستادکل نیروهای مسلح با ابراز خرسندی از آمادگی رزمی و 
توان دفاعی تیپ 65 نوهد، یادآور شد: ان شاءالله روز به روز شاهد آمادگی بیشتر تیپ 65 
و سایر واحدهای ارتش باشیم و با وحدت و یکپارچگی میان ارتش و سپاه و با هماهنگی 
کامل میان قوای مسلح کشور، همه دست در دست هم بتوانیم کشوری امن و آرام ایجاد 

کنیم تا در بستر این امنیت کشور مسیر خود را به سوی پیشرفت و توسعه ادامه دهد.

رئیس ستادکل نیروهای مسلح:

 بازدارندگی مانع تهاجم دشمن به ایران است

حاضریم  کرد:  تاکید  ایران   خارجه  وزارت  سخنگوی   
مانع  تا  کنیم  ریاض گفت وگو  با  میانجی  طریق  از  حتی 

سوءاستفاده کشورهای ثالث شویم.
سیدعباس موسوی در گفت وگو با آناتولی درباره آخرین 
وضعیت کمیته قانون اساسی سوریه گفت: بر اساس اعلام 
»گیر پترسون« نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل متحد در 
امور سوریه اولین نشست کمیته قانون اساسی این کشور 

30 اکتبر در ژنو برگزار می شود.
حمایت  کمیته  این  تشکیل  از  ایران  اینکه  بیان  با  وی 
می کند، اظهار داشت: امیدواریم تحولات منطقه آثار سلبی 
روی این موضوع نگذارد و مقدمه ای برای اقدامات اساسی 
در روند سیاسی برای حل بحران سوریه باشد. موسوی در 
پاسخ به این سوال که ایران چه نقشی در تحولات اخیر 
سوریه و ترکیه ایفا می کند، تصریح کرد: ایران، کشوری موثر 

در روند آستانه و ضامن آتش بس در سوریه بوده است و نقش 
مثبتی در کاهش تنش دارد. از دولت دوست و همسایه 
ترکیه خواستیم خویشتن داری کند و راه حل نظامی را در 
پیش نگیرد. ترکیه برای رفع نگرانی های امنیتی خود، این 
اقدام را انجام داد و اعلام کرد موقت است. ایران راه حل این 
مسائل را در اقدام نظامی نمی داند. راه حل را در گفت وگو، 
می دانیم.  مسالمت آمیز  راه های  برای  جستجو  و  تفاهم 
کوشیدیم اختلافات بین تمام طرف ها را رفع کنیم. وی 
ادامه داد: باید به حاکمیت ملی و تمامیت ارضی کشورها 
احترام گذاشت. ایران هر تلاشی را که تشخیص دهد برای 
رفع کاهش تنش و نگرانی ترکیه، دولت سوریه و مردم مفید 
است انجام می دهد. می کوشیم دیدگاه ها را به هم نزدیک 
کنیم. سخنگوی وزارت امور خارجه ایران همچنین درباره 
پیشنهاد میانجی گری پاکستان برای انجام گفت وگو میان 

سعودی  عربستان  و  ایران  کرد:  تصریح  ریاض  و  تهران 
دو کشور مهم منطقه هستند و اختلافات آنها بر بقیه اثر 
می گذارد. با انجام گفت وگو اختلافات کاهش می یابد و 
سوءتفاهم برطرف می شود. این امر قطعا به نفع دو کشور، 
مردم منطقه و چه بسا جهان خواهد بود. برخی کشورها 
با حسن نیت اعلام کردند  و  با ما داشتند  گفت وگوهایی 
آماده هستند برای نزدیک کردن دیدگاه های تهران و ریاض، 
کاهش تنش و رفع سوءتفاهم ها اقداماتی را انجام دهند. 

ایران از این تلاش ها استقبال کرده است.
وی ادامه داد: حاضریم حتی از طریق میانجی با ریاض 
گفت وگو کنیم تا مانع سوءاستفاده کشورهای ثالث شویم. 
طرح "پویش صلح هرمز" ایران شامل عربستان سعودی هم 
می شود. علاوه بر این، از طریق طرح و برنامه های دیگر نیز 

آماده گفت وگوی دو و یا چندجانبه با این کشور هستیم.

سخنگوی وزارت خارجه ایران  :

آماده گفت وگوی دو یا چندجانبه با عربستان هستیم

با اشاره به اقدامات انجام گرفته در حوزه سیاست های کلی   معاون قوانین مجلس 
قانونگذاری، گفت: در صورتی که همه دستگاه ها وظیفه خود را انجام دهند، شاهد 
تدوین سند اولویت های قانونگذاری، سنجش کارآمدی قوانین و در نهایت تحول در نظام 

قانونگذاری پس از 40 سال خواهیم بود. 
میرمحمد صادقی معاون قوانین مجلس شورای اسلامی روز سه شنبه در همین راستا 
در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا نشست های کارگروه ویژه  تحقق سیاست های کلی 
نظام قانونگذاری در حال برگزاری است؟ چه موضوعاتی در نشست ها مطرح شده است؟ 
اظهار داشت: اقداماتی که برای تحقق سیاست های کلی قانونگذاری باید توسط نهادهای 
ذی ربط انجام شود، بسیار عمیق و طولانی است که باید با دقت کافی انجام شود. پیرو 
جلسه ای که پس از ابلاغ سیاست های کلی با رئیس مجلس اقداماتی در جهت تعیین 
وظایف نهادهای مختلف برگزار شد، قرار بر این شد تا وظیفه دولت، قوه قضاییه، شورای 
نگهبان، هیات حل اختلاف قوا، مرکز پژوهش های مجلس، مرکز تحقیقات اسلامی 
مجلس را مشخص کنیم. بر همین اساس 17 بند ابلاغی رهبری را از لحاظ وظایف 
بخش های مختلف تبیین کردیم و طرح اولیه ای تهیه شده است. میرمحمد صادقی در 
پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه چه تدابیری می توان اندیشید برای آنکه قوانین 
مطابق با نیازهای اساسی کشور تدوین شود؟ یادآور شد:  بند پانزدهم سیاست های کلی 
قانونگذاری مرتبط با تعیین اولویت ها است. در این بند آمده که به تعیین اولویت های 

قانون گذاری با محوریت گره گشایی از امور اجرایی کشور، اصول اجرا نشده قانون  اساسی، 
سند چشم انداز، سیاست های کلی نظام، برنامه پنج ساله توسعه و مطالبات رهبری، 
پرداخته شود. بر همین اساس در طرح اولیه پیشنهاد کردیم مرکز پژوهش های مجلس سند 
اولویت های قانونگذاری را تدوین و در ابتدای هر دوره مجلس ارایه کند تا مجلس در بررسی 
طرح و لوایح ملزم به اجرای این سند باشد. البته هنوز به این بند برای تعیین تکلیف دقیق 
دستگاه ها پرداخته نشده و تنها در طرح اول پیشنهادی مطرح شده است. وی همچنین در 
پاسخ به سوال دیگری درخصوص اینکه چگونه می توان به تدوین و وضع قوانین پرداخت 
که منتهی به گره گشایی از امور اجرایی شود؟ توضیح داد: امیدواریم وضع قوانین به سمت 
گره گشایی از امور اجرایی پیش رود. متاسفانه گاهی شاهدیم که در مجلس کمتر به این 
اصل توجه می شود، مسائل حوزه های انتخابیه بیشتر مورد نظر نمایندگان قرار می گیرد در 
حالی که نمایندگان باید خود را نماینده همه ملت و وظیفه اصلی خود را قانونگذاری بدانند 
تا تلاش در جهت حل مشکلات حوزه انتخابیه. میرمحمد صادقی در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه چه ساز و کاری را برای سنجش کارآمدی قوانین پیشنهاد می کنید، تصریح 
کرد: معاونت نظارت مجلس نظارت بر چگونگی اجرای قوانین را دنبال می کند، بنابراین 
سنجش کارآمدی بر مبنای شرایط اجرای قانون و نتیجه اجرای قانون باید رعایت و بررسی 
شود اما بهتر است که سامانه ای راه اندازی شود که تمام متاثران از قانون نظر دهند تا به 

شکل کارآمدتری بتوان قوانین را سنجش کرد.

معاون قوانین مجلس:

سند اولویت های قانونگذاری پس از ۴۰ سال تدوین می شود

محمدرضا میرتاج الدینی*
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خوراکی های ضد پیری که پوست را مثل 
مروارید درخشان می کند

با مفیدترین موادغذایی طبیعی 
و  شاداب  جوان،  را  پوست  که 

درخشان می کند آشنا شوید.
است،  روح  پنجره  چشم  اگر 
سلامتی  برای  پنجره ای  پوست 
شما است. پوست شما منعکس 
کننده آنچه شما می خورید است 
موضعی  لوسیون های  و  کرم ها  و 
فقط می توانند برای ظاهر پوست 
شما مفید عمل کنند. از آنجا که 
درون  از  که  است  فرآیندی  پیری 
می شود،  شروع  بدن  بیرون  به 

منطقی است که ما هم با خوردن درست برخی موادغذایی، مراقبت از پوست خود را 
از درون بدن به بیرون آن شروع کنیم. در ادامه با مفیدترین موادغذایی که هم خاصیت 

ضدپیری دارند و هم پوست را مانند مروارید صاف و درخشان می کنند آشنا می شوید.
ماهی چرب

ماهی هایی که سرشار از اسید های چرب امگا 3 )ماهی قزل آلا، شاه ماهی، ساردین، 
ماهی تن( هستند، برای داشتن پوست درخشان و سالم ضروری هستند. اسید های 
چرب امگا 3 پوست را نرم و مرطوب نگه می دارند و باعث کاهش التهاب می شوند. این 
ماهی ها همچنین منبع خوبی از آنتی اکسیدان ها، ویتامین E ، روی و حاوی یک ماده 

معدنی ضد زخم هستند که به خلاص شدن از شر آکنه و سوزش کمک می کند.
آجیل

 E درست مانند ماهی، آجیل هم سرشار از اسید های چرب امگا 3، روی و ویتامین
است. به علاوه، آن ها حاوی مواد معدنی و ویتامین هایی مانند چندین ویتامین گروه 
B )از جمله فولات که مانع از درماتیت(، سلنیوم )که آنتی اکسیدان خوبی برای پوست 
است( و ویتامین C )که دارای خاصیت ضد پیری است( هستند که به جوانی و درخشان 
بودن پوست شما کمک می کنند. از میان آجیل ها، گردو بسیار مفید است و آجیل هایی 

مانند بادام و بادام زمینی رتبه دوم و سوم را دارند.
آووکادو

آووکادو یکی دیگر از مواد غذایی سرشار از چربی های سالم است که به بهبود خاصیت 
ارتجاعی و حفظ رطوبت پوست شما کمک می کند، همچنین سرشار از کاروتنوئید ها 
است که از پوست در برابر آفتاب محافظت می کنند. با این وجود، آنچه که آووکادو را 
متمایز می کند این است که این میوه حاوی ماده ای به نام دی- مانوهپتولوز است که 

اعتقاد بر این است که تولید کلاژن را تحریک می کند.
چای سبز

چای سبز نوشیدنی مورد علاقه بسیاری از مردم است که نه تنها طعم خوبی دارد بلکه 
برای سلامتی پوست شما هم بسیار مفید است. این نوشیدنی سرشار از پلی فنول و 
کاتچین - آنتی اکسیدان هایی که پوست شما را از آسیب آفتاب محافظت می کنند – است 

و التهاب و قرمزی پوست را کاهش می دهد.
ماست و کفیر

ماست و کفیر سرشار از پروبیوتیک هایی هستند که با کاهش قرمزی، سوزش و آکنه 
به پوست شما کمک می کنند و حاوی باکتری های هستند که با التهاب روده مبارزه 
می کنند. همچنین می توانید ماست را به صورت موضعی برای جوانسازی پوست خود 
بکار ببرید، اسید لاکتیک موجود در ماست خاصیت ضد پیری و لکه بری دارد که باعث 

کاهش خطوط ریز و درخشش چهره شما می شود.
عسل

عسل به طور طبیعی ضد باکتری است و حاوی آنتی اکسیدان است، بنابراین جای 
تعجب نیست که برای پوست بسیار مفید باشد. اگرچه معمولًا در ماسک های صورت 
استفاده می شود و بصورت موضعی برای کاهش التهاب، درمان آکنه و مرطوب کردن 
اگر  ویژه  به  است،  خوبی  ایده  هم  عسل  خوردن  می شود،  استفاده  خشک  پوست 

جایگزین شیرینی های دیگر شود.
روغن  زیتون

جز اصلی کلاسیک از رژیم غذایی مدیترانه ای محسوب می شود که سرشار از پلی 
فنول های آنتی اکسیدانی است و اثر مخرب رادیکال های آزاد را کاهش می دهند. اگر در 

ناحیه ای آلوده زندگی می کنید مصرف روغن زیتون ایده خوبی است.
زغال اخته

بیشتر انواع توت ها برای پوست و سلامتی شما عالی هستند، اما زغال اخته بسیار 
مناسب است. این میوه منبع غنی از آنتی اکسیدان هایی که به پوست شما کمک می کند 
تا با آسیب های رادیکال آزاد مبارزه کند و آن را از درون ترمیم کند. آنتوسیانین های موجود 
در زغال اخته باعث تقویت کلاژن می شوند و موجب می شوند پوست شما برای مدت 

طولانی جوان تر و سالم بماند.
پرتقال

پرتقال برای پوست شما مفید است، زیرا این میوه سرشار از ویتامین C است و از داخل 
پوست را آبرسانی می کند، به علاوه ویتامین C موجود در آن،  در تولید کلاژن نقش زیادی 
دارد. کلاژن پوست شما را نرم و سفت نگه می دارد و از ایجاد لک و چروک جلوگیری می کند.

انار
درست مانند پرتقال، این میوه سرشار از ویتامین C مناسب پوست است و علاوه بر این، 
حاوی اسید الاستیک و پونیکالاگین است که توانایی بدن را برای حفظ کلاژن افزایش 

می دهد، با آسیب رادیکال های آزاد مبارزه و همچنین تجزیه کلاژن را کند می کند.
گوجه فرنگی

گوجه فرنگی علاوه بر اینکه منبع خوبی برای ویتامین C و حاوی کاروتنوئید های اصلی 
مانند لیکوپن، لوتئین، آلفاکاروتن و بتاکاروتن است. آنتی اکسیدان ها و کاروتنوئید ها 
برای محافظت از پوست شما در برابر آفتاب مفید هستند و از چین و چروک جلوگیری 

می کنند. همچنین آن ها به طور طبیعی ضد التهاب هستند.

فرمول های ساده برای جلوگیری از 
پوسیدگی دندان

به کمک چند راه  ساده می توان از پوسیدگی دندان ها جلوگیری و به سلامت دهان و 
دندان کمک کرد. ما فقط دو مجموعه دندان داریم، بنابراین اگر می خواهیم آن ها را از 
دست ندهیم باید از آنها مراقبت کنیم. دندانپزشکان روش های ساده بسیاری را پیشنهاد 
داده اند که می تواند تا حد زیادی شرایط دندان ها را بهبود بخشد و حتی از پوسیدگی 
آن ها جلوگیری کند. چیزی به سادگی تغییر رژیم غذایی می تواند تغییر زیادی در 

وضعیت دندان ها ایجاد کند.
دهان شویه با روغن گیاهی

استفاده از این روش پاکسازی باکتری ها از ایجاد حفره یا پوسیدگی جلوگیری می کند. 
برای این منظور روغنی مانند روغن کنجد یا روغن نارگیل را انتخاب کنید که دارای 
خاصیت ضد عفونی کنندگی و ضد باکتریایی باشد و حداکثر 20 دقیقه از آن به عنوان 

دهان شویه استفاده کنید. بعد از انجام این کار، دهان خود را با آب بشویید.
بیش از حد مواد قندی مصرف نکنید

مصرف زیاد قند می تواند به دندان های شما آسیب بزند، اما این مواد قندی نه تنها 
مواد قندی موجود در کیک یا آب نبات، بلکه حتی قند موجود در نان، لوبیا، میوه و سیب 
زمینی را شامل می شود. به همین دلیل سعی کنید از مصرف بیش از حد هر یک از این 

موادغذایی پرهیز کنید.
روزانه دو بار مسواک بزنید

ممکن است پیش از رفتن به محل کار هر روز صبح دندان های خود را مسواک بزنید، 
اما این کافی نیست، مسواک زدن در شب هم مهم است، زیرا باعث از بین رفتن پلاک 

باکتریایی می شود که باعث پوسیدگی دندان ها و بیماری پریودنتال می شوند.
زبان خود را مسواک بزنید

دندان ها و لثه ها تنها محل هایی نیستند که می توانند جایگاه باکتری ها باشند، زبان هم 
ممکن است چنین اثری داشته باشد؛ بنابراین مهم است که زبان خود را مسواک بزنید.

نوشیدن چای سبز یا سیاه را امتحان کنید
چای سبز و سیاه در واقع می تواند به محافظت از دندان شما کمک کند. گفته می شود 

این ترفند حتی بعد از خوردن شیرینی هم کمک می کند.
بیش از حد مسواک نکنید

مسواک زدن به مقدار زیاد، حتی بیش از دو بار در روز، می تواند مینای دندان را از بین 
ببرد. دندان های خود را مانند پوسته تخم مرغ در نظر بگیرید مسواک زدن بیش از حد 

می تواند باعث ایجاد ترک در آن ها شود.
غذا هایی بخورید که به سلامت دندان کمک می کند

غذا هایی وجود دارند که از ایجاد حفره ها جلوگیری می کنند. به نظر می رسد بیشتر 
محصولات لبنی از جمله پنیر باعث کاهش ایجاد پلاک و جلوگیری از آسیب به مینای 
دندان شوند. سیب، حتی اگر اسیدی و پر از قند هم باشد تولید بزاق را افزایش می دهد 

و این باعث کاهش سطح باکتری ها می شود.
از نخ دندان استفاده کنید

مسواک زدن دندان های کافی نیست. باکتری ها و مواد غذایی کوچک می توانند باعث 
ایجاد حفره شوند. نخ دندان به طور و بوی بد دهان جلوگیری می کند و از مسواک زدن 

به تنهایی مؤثر است.
سالی حداقل دو بار به دندانپزشک خود مراجعه کنید

دندانپزشک در مورد چگونگی کمک به دندان های به شما توصیه هایی ارائه می دهد و 
می تواند مشکلات دندانی شما را قبل از اینکه خیلی دیر بشوند، تشخیص دهد، علاوه بر 
آن، از بروز مشکلات جدی تر هم جلوگیری می کنند. برای حفظ سلامت مناسب دهان و 

دندان باید سالانه دو بار به دندانپزشکان مراجعه شود.

اجازه ندهید درد آرتروز شما را از لذت بردن از زندگی محروم کند. در این مطلب چند 
راهکار به شما توصیه می کنیم که علم ثابت کرده از درد و ناراحتی آرتروزتان کم می کند.

آرتروز یک اصطلاح عمومی است برای توصیف خانواده ای از شرایط پزشکی که با 
التهاب مفاصل، درد و سفتی همراه است. درمان های پزشکی، ورزش منظم، تغذیه، 
داروهای طبیعی مانند گیاهان دارویی و مکمل ها می توانند به تسکین درد مفاصل و 

مدیریت علائم آرتریت کمک کنند؛ در ادامه به برخی از این موارد اشاره شده است:
گیاه پنجه شیطان را امتحان کنید

پنجه شیطان یک گیاه ضدالتهاب است که به میزان زیادی از درد و سایر علائم مرتبط با 
آرتروز می کاهد. مطالعات نشان داده اند این گیاه مانند داروهای تجویزی عمل می کند؛ 
اما عوارض جانبی کمتری نسبت به آن ها دارد. روزی 2.6 گرم از عصاره استاندارد گیاه 

پنجه شیطان را در دوزهای تقسیم شده طی روز استفاده کنید.
شنا کنید

شنا کردن مدت هاست که به عنوان توصیه ای بسیار مناسب برای افرادی که آرتروز دارند 
ارائه می شود. حالت بی وزنی ایجاد شده در آب از فشار وارد بر مفاصل کم می کند؛ اما 
در مورد این شیوه ی درمانی تحقیقات زیادی انجام نشده است. یک مطالعه در تایوان 
تایید کرده کسانی که آرتروز دارند می توانند با ورزش کردن در آب، به میزان چشمگیری 
انعطاف پذیری زانوها و لگن خود را بهبود بخشیده، بدن را تقویت کرده و فیتنس هوازی 

خود را بالاتر ببرند. ضمناً یک مطالعه ی استرالیایی نیز دریافته ورزش های آبی منجر به 
درد کمتر و عملکرد فیزیکی بهتر می شوند. می توانید از کلاس های ایروبیک در آب که 

برای افراد دچار آرتروز برقرار می شود استفاده کنید.
اس- آدنیل – ال- متیونین مصرف کنید

شاید با این مکمل به عنوان دارویی برای ضدافسردگی خفیف آشنا باشید؛ اما این 
مکمل برای اوستئوآرتریت نیز مفید است که احتمالًا به دلیل خواص ضدالتهابی آن 
است. مروری بر 11 مطالعه که شامل 1442 نفر می شد دریافت اس – آدنیل – ال – 
متیونین مانند داروهای ضدالتهابی غیراستروئیدی همچون آسپرین یا ایبوپروفن عمل 
کرده و درد را تسکین داده و به عملکرد فیزیکی کمک می کند، ضمناً عوارض جانبی 
کمتری نیز دارد. 600 تا 800 میلی گرم از این مکمل را همراه با ویتامین ب- کمپلکس 

50 مصرف کنید.
پابرهنه روی چمن راه بروید

پابرهنه راه رفتن در مقایسه با راه رفتن با کفش، از فشار وارد بر زانوها کم کرده و درد 
و ناتوانی ناشی از اوستئوآرتریت را تا 12 درصد کاهش می دهد. این ها یافته هایی از 
مطالعه ای هستند که روی 75 نفر مبتلا به اوستئوآرتریت انجام شد. اگر دوست ندارید 
پابرهنه راه بروید، کفش هایی پیدا کنید که قوس طبیعی پاها و تراز پاشنه ها را حفظ کنند 

تا فشار بیشتری به مفاصلتان وارد نشود.

کرم کپسایسین را امتحان کنید
اگر معده تان بابت داروهای زیادی که مصرف می کنید معترض شده، این بار به جای 
دارو از کرم کپسایسین برای تسکین دردتان استفاده کنید. کرم کپسایسین حاوی مقدار 
زیادی از همان ترکیبی است که عامل تندی فلفل قرمز بوده و ضد درد است. اما صبور 
باشید؛ شاید لازم باشد چند بار در طول روز و به مدت یک هفته تا ده روز از آن استفاده 

کنید تا کم کم تسکین را احساس نمایید.
چای ارگانیک بنوشید

فلاوونوئیدها  فلاوونیدهاست.  از  سرشار  چای  می دانند  که  سال هاست  محققان 
دسته ای از فیتوشیمیایی ها هستند که بابت خواص آنتی اکسیدانی شهرت دارند. برخی 
مطالعات نشان داده اند افرادی که به طور مرتب چای می نوشند، در مقایسه با کسانی که 
اهل چای نیستند 50 درصد کمتر ممکن است دچار انواعی از سرطان ها شوند. ضمناً 
مطالعات نشان می دهد رژیم های غذایی سرشار از آنتی اکسیدان ها می توانند جلوی 

تشدید علائم اوستئوآرتریت را بگیرند.
عصاره اکالیپتوس استنشاق کنید

عصاره ی گرفته شده از برگ های اکالیپتوس خاصیت آنتی باکتریال، ضدویروس و 
ضدالتهابی دارد. فلاوونوئیدها و تانین های موجود در برگ های اکالیپتوس خاصیت 
آنتی اکسیدانی دارند که می توانند به کاهش درد و التهاب کمک کنند. مطالعه ای نشان 
داده عصاره برگ های اکالیپتوس از میزان دو آنزیم التهابی اینترلوکین – 6 و فاکتور نکروز 
توموری آلفا به میزان زیادی کم می کنند. عصاره ی اکالیپتوس را می توانید در وان آب 
داغ بریزید یا آن را استنشاق کنید. افرادی که آلرژی دارند باید در استفاده از عصاره های 

گیاهی احتیاط کنند.
آلوئه ورا را امتحان کنید

آلوئه ورا یک گیاه مفید و معروف ضدالتهاب دیگر است. خیلی از پمادهای التیام بخش 
زخم و پوست، حاوی آلوئه ورا هستند؛ زیرا خاصیت ضد میکروبی و ضدالتهابی دارد. 
ترکیبات موجود در آلوئه ورا به دفع رادیکال های آزاد از بدن کمک می کنند، یعنی این 
ترکیبات در واقع شبیه آنتی اکسیدان عمل می کنند. این عملکردهای آنتی اکسیدانی با 
پیشگیری از تولید آنزیم های التهابی به کاهش التهاب در بدن کمک می کنند. مطالعه ای 
نشان می دهد ترکیبات موجود در آلوئه ورا، تأثیرات ضدالتهابی مشابهی با ترکیبات 

موجود در داروهای ضدالتهابی غیراستروئیدی دارند.
وضعیت گلبول های قرمز خونتان را بررسی کنید

احساس خستگی در بیماران دچار آرتروز می تواند ناشی از کم خونی باشد. اگر خون 
شما به اندازه ی کافی گلبول های قرمز نداشته باشد، عضلاتتان خیلی زود خسته 
خواهند شد. بیش از دوسوم افرادی که آرتروز دارند، دچار کم خونی مزمن نیز هستند و 
زمانی روی می دهد که مواد شیمیایی التهابی در توانایی بدن برای تولید گلبول های قرمز 
اختلال ایجاد می کنند. شما ممکن است به دلیل زخم معده ناشی از مصرف داروها نیز 

دچار کم خونی شوید.
خوب و کافی بخوابید

کم خوابی هم می تواند باعث شود مدام احساس خستگی کنید. وقتی مفاصل دردناک 
و ملتهب اند، خوب و راحت خوابیدن واقعاً کار سختی است. به همین دلیل، این پهلو و 
آن پهلو شدن ها و مکرراً از خواب بیدار شدن، واقعیتی دردناک برای بیشتر افرادی است 

که آرتروز دارند. آپنه خواب نیز می تواند منجر به کم خوابی و افت کیفیت خواب شود.

ترفندهایی در سبک زندگی که کمک می کند بر درد آرتروزتان غلبه کنید

توصیه های علمی برای کاهش درد و ناراحتی آرتروز

سال هاست که پزشکان بر مضرات سیگار تاکید می کنند؛ 
سیگار می تواند باعث سرطان شود و خطر ابتلا به بیماری های 
قلبی را افزایش دهد اما علاوه بر این موارد، سیگار تاثیرات 
دیگری هم روی بدن زنان می گذارد. تاثیراتی که چون کمتر 
درباره آن حرف زده شده، ممکن است خیلی از دختران و زنان 

جوان از آن خبر نداشته باشند.
طبق آمار سازمان بهداشت جهانی، دخانیات در طول سال 
بیش از 8 میلیون نفر را می کُشد؛ در واقع دخانیات عامل 
اصلی مرگ و میر است. بر اساس گزارش های این سازمان در 
سال 2019، نرخ مصرف سیگار در ایران 11.1% است. در 
واقع میزان مصرف سیگار در میان مردان 21.5% و در میان 
زنان ایرانی 0.7% است. طبق این گزارش، میزان استعمال 
نشان  را  درصد  یک  از  کمتر  ایرانی  زنان  میان  در  دخانیات 
می دهد؛ اما آخرین آمارهای به  دست آمده از جمعیت مبارزه 
با استعمال دخانیات ایران نشان می دهد که 24 درصد مردان 
و 3.5 تا 4 درصد زنان در ایران سیگار می کشند و سن مصرف 

سیگار به 13 سال رسیده است.
اثرات مخرب سیگار برای زنان

استعمال دخانیات در بدن زنان و مردان تاثیرات متفاوتی 
دارد. اگرچه در اصل، سلامتی را به خطر می اندازد اما در بدن 
هر کدام به نوع متفاوتی عمل می کند که به برخی از آنها اشاره 

می کنیم:
- زنانی که سیگار می کشند دوره های عادت ماهانه نامنظم و 

دردناک تری خواهند داشت.
- زنان سیگاری معمولًا سه سال زودتر از غیر سیگاری ها 

یائسه می شوند.
- زنان در مقایسه با مردان سیگاری به بیماری های ریوی 
اساس  بر  که  چرا  می شوند  مبتلا  بالا  سنین  در  شدیدتری 
تحقیقات، تعداد بیشتری از زنان سیگاری نسبت به مردان در 

اثر بیماری ریوی می میرند.
ریه،  سرطان  مانند  سرطان ها  از  بسیاری  به  ابتلا  خطر   -
لوزالمعده، کلیه، کبد، گلو، مثانه و کولورکتال در زنان سیگاری 

وجود دارد.
- دخانیات و سایر مواد شیمیایی موجود در سیگار بر روی 
سطح هورمون ها تأثیر می گذارند. به همین دلیل باعث افزایش 
خطر ناباروری، زایمان زودرس، وزن کم و سندرم مرگ ناگهانی 

نوزاد می شود.
- استعمال دخانیات با افزایش خطر ابتلا به سرطان دهانه 

رحم همراه است.
- تحقیقات نشان داده است زنان سیگاری بیشتر از افراد 

غیرسیگاری دچار افسردگی و اختلالات اضطرابی می شوند.
- استعمال دخانیات روی پوست و مو تأثیر می گذارد. زنان 

سیگاری دچار پیری زودرس می شوند. آنها همچنین خطر 
بیشتری برای سرطان پوست  دارند. - مواد شیمیایی موجود در 
سیگار باعث آسیب دیدن لثه ها و در نتیجه شل شدن دندان ها 

و کج شدن آنها و افزایش احتمال افتادن آنها می شود.
راه های ترک سیگار

تصمیم گیری در مورد ترک سیگار تنها نیمی از راه است اما 
دانستن اینکه چگونه می توان سیگار را ترک کرد، می تواند به 
شما در ترک آن کمک کند. برای ترک سیگار نه  تنها لازم است 
رفتار خود را تغییر داده و با علائم موقتی ترک سیگار کنار 
بیایید، بلکه باید برای بهبود روحیه خود راه هایی پیدا کنید. 
به نظر می رسد بهترین راه کنار گذاشتن سیگار داشتن یک 

برنامه ی کامل و دقیق است:
1. تاریخ ترک را مشخص کنید

هنگامی  که تصمیم به ترک سیگار گرفتید، تاریخی را برای 
زمان ترک تعیین کنید. دقت کنید که تاریخ ترک خیلی طولانی 
نباشد زیرا ممکن است نظرتان تغییر کند؛ مثلًا یک هفته تا سه 
هفته به خود زمان دهید تا برای ترک آماده شوید اما در این 

مدت باید آماده  باشید که به طور کامل سیگار را کنار بگذارید.
روش های مختلفی برای متوقف کردن سیگار وجود دارد، اما 

در نهایت، باید تصمیم بگیرید که آیا قصد دارید:
- به  طور ناگهانی سیگار را کنار بگذارید، یا تا زمان تاریخ ترک 
می خواهید استعمال سیگار را ادامه دهید و سپس متوقف 

کنید.
- به  تدریج ترک کنید یا مصرف سیگار خود را به  آرامی تا تاریخ 

ترک کاهش دهید و سپس متوقف کنید.
تحقیقات نشان داده که هیچ برتری نسبت به ترک ناگهانی 
سیگار با کاهش مصرف سیگار وجود ندارد؛ بنابراین روشی را 

انتخاب کنید که مناسب شما است.
برای آمادگی ترک سیگار تا تاریخ تعیین شده لازم است به 

نکاتی توجه کنید:
- همه سیگارها و زیرسیگاری ها را دور بیندازید.

- از محیط هایی مثل کافی شاپ، قدم زدن در پارک و... که 
شما را به هوس می اندازد تا سیگار بکشید دوری  کنید.

- از دوستان و خانواده که سیگار می کشند، بخواهید که در 
اطراف شما سیگار نکشند.

پایان  به  بیدار شدن در صبح،  مانند  روزانه  فعالیت های   -
رساندن یک وعده غذایی، خوردن قهوه و تماشای یک فیلم 
به سیگار کشیدن  باعث شود که میل شما  اغلب می تواند 
زیاد شود؛ بنابراین بهتر است به  جای سیگار از جایگزین های 
خوراکی مثل آب نبات، آدامس بدون قند، تکه های هویج، نی و 

خلال دندان استفاده کنید.
- در طول روز چند بار ممکن است نیاز خود را به سیگار 
حس کنید اما آنقدر معطل کنید تا وسوسه سیگار از بین برود. 
تقاضای درونی برای درخواست سیگار اغلب 3 تا 5 دقیقه 

ادامه می یابد.
۲. محرک های سیگار کشیدن خود را شناسایی کنید

یکی از بهترین کارهایی که می توانید برای کنار گذاشتن 
سیگار انجام دهید شناسایی مواردی است که باعث می شود 

شما سیگار بکشید، از جمله موقعیت های خاص، فعالیت ها، 
احساسات و افراد

بعد از آماده شدن برای ترک سیگار، هر زمانی که میل به 
سیگار پیدا کردید، این سؤالات را از خود بپرسید:

- چه زمانی بود؟
- میل چقدر شدید بود؟

- چی باعث شد تا میل به سیگار پیدا کنید؟
- با کی بودید؟

- حالتان چطوری بود؟
- بعد از استعمال سیگار چه حسی داشتید؟

- آیا برای رفع احساسات ناخوشایند سیگار کشیدید؟
خیلی ها برای مدیریت احساسات ناخوشایند مانند استرس، 
افسردگی، تنهایی و اضطراب سیگار می کشند. وقتی روز بدی 
دارید، به نظر می رسد که سیگار تنها دوست شما است. با این  
وجود مهم است که به یاد داشته باشید که روش های سالم تر 
و مؤثرتری برای کنترل احساسات ناخوشایند وجود دارد. این 
موارد ممکن است شامل ورزش، مدیتیشن، تمرینات آرامش 

بخش یا تمرین های ساده تنفسی باشد.
۳. به خود یادآوری کنید که چرا می خواهید سیگار را 

کنار بگذارید
روی دلایل ترک خود متمرکز شوید، از جمله مزایای سلامتی 
)برای مثال، کاهش خطر ابتلا به بیماری های قلبی و سرطان 

ریه(، بهبود ظاهری، پس انداز پول و افزایش عزت نفس.
علائم ترک سیگار از 20 دقیقه اول تا 15 سال بعد

ترک سیگار می تواند کیفیت زندگی شما را بهبود بخشد و 
روحیه شما را تقویت کند. ترک سیگار مزایایی مثل پوست 
روشن تر، بهبود سلامت دهان و دندان، هورمون های باثبات تر، 
سیستم ایمنی قوی تر و کاهش خطر ابتلا به انواع سرطان ها را 

به دنبال خود خواهد داشت.
برخی از مزایای دیگر ترک سیگار عبارت اند از:

- بعد از 20 دقیقه تا 12 ساعت: ضربان قلب و مونواکسید 
کربن در خون به حد طبیعی می رسد.

- بعد از 1 سال: خطر حمله قلبی کاهش یافته و فشارخون و 
مشکلات تنفسی بهبود می یابد.

- پس از 2 تا 5 سال: خطر سکته مغزی کاهش می یابد.
- بعد از 5 تا 15 سال: خطر ابتلا به سرطان دهان، گلو، مری 

و مثانه به نصف کاهش می یابد.
- بعد از 10 سال: خطر سرطان ریه و سرطان مثانه کاهش 

پیدا می کند.
- بعد از 15 سال: خطر ابتلا به بیماری های قلبی آنقدر 
کاهش می یابد که بدن شما با بدن کسی که تا به حال سیگار 

نکشیده فرق چندانی نخواهد داشت.

تاثیرات مخرب سیگار بر زنان

با برنامه ترک کنید

سلامت 

در شرایطی که به نظر می رسد نتیجه افزایش مصرف فیبر برای کمک به تسکین 
یبوست می تواند از فردی به فرد دیگر متفاوت باشد، نوع فیبر مصرفی نیز اهمیت دارد.
یبوست یک مشکل سلامت شایع در جهان است. این شرایط بر اساس اجابت نامنظم و 
مدفوع سفت و سخت که با دشواری از روده عبور کرده و دفع می شود، تعریف می شود.
دلایل بسیاری می توانند موجب یبوست شوند که از رژیم غذایی نامناسب تا ورزش 

نکردن را شامل می شوند.
برخی ادعا می کنند که موز موجب یبوست می شود، در شرایطی که دیگران معتقدند 
این میوه به پیشگیری از آن کمک می کند. در ادامه این موضوع را بیشتر بررسی می 

کنیم.

موز سرشار از فیبر است
موز یکی از پر مصرف ترین میوه ها در جهان است. موز یک میان وعده مغذی و راحت 

برای مصرف است.
سرشار از ویتامین ها و مواد معدنی، موز از محتوای فیبر قابل توجهی نیز برخوردار است 

و یک موز اندازه متوسط حدود 3.1 گرم از این ماده مغذی را ارائه می کند.
مدتهاست این موضوع مطرح شده است که فیبر به پیشگیری و تسکین یبوست کمک 

می کند.
فیبر محلول آب را جذب می کند و به حجیم تر شدن و نرمی مدفوع کمک می کند. این 

شرایط ممکن است حرکت مدفوع در دستگاه گوارش را تسهیل کند.
با این وجود، نتایج مطالعات درباره این که آیا فیبر به تسکین یبوست کمک می کند، 
یکدست نیستند. برخی مطالعات نشان داده اند که فیبر محلول می تواند به تسکین 
یبوست کمک کند. در مقابل، مطالعات دیگر نشان داده اند که کاهش مصرف فیبر 

غذایی ممکن است در برخی موارد به تسکین یبوست کمک کند.
در شرایطی که به نظر می رسد نتیجه افزایش مصرف فیبر برای کمک به تسکین 
یبوست می تواند از فردی به فرد دیگر متفاوت باشد، نوع فیبر مصرفی نیز اهمیت دارد.

موزهای سبز حاوی نشاسته مقاوم زیاد هستند
نشاسته مقاوم یک کربوهیدرات پیچیده است که خواص شبه فیبر دارد.

نشاسته مقاوم بدون این که گوارش شود از روده کوچک عبور کرده و وارد روده بزرگ می 
شود، و باکتری های خوب حاضر در این بخش از آن تغذیه می کنند.

تغذیه این باکتری ها برای سلامت انسان مفید است. آنها چربی های زنجیره کوتاه 
تولید می کنند که به تقویت سلامت گوارش منتج شده و آثار مثبتی بر سوخت و ساز 

دارد.
پیش از رسیدن، یک موز تقریبا به طور کامل نشاسته است زیرا 70 تا 80 درصد از وزن 
خشک آن را تشکیل می دهد. بخش بزرگی از این نشاسته از نوع نشاسته مقاوم است.

زمانی که موز می رسد، میزان نشاسته و نشاسته مقاوم آن کاهش می یابد و به قندها 
تبدیل می شوند.

نشاسته مقاوم همانند فیبر محلول عمل می کند که می تواند به بهبود یبوست کمک 

کند.
نتایج یک مطالعه نشان داد که تغذیه موش های مبتلا به یبوست با نشاسته مقاوم گرفته 

شده از موز حرکت مدفوع در روده را تسریع کرده است.
برخی بر این باورند که موز موجب یبوست می شود

مقاله های بسیاری را می توان در اینترنت یافت که ادعا می کنند موز موجب یبوست می 
شود. مطالعات این موضوع را تایید نکرده اند، اما برخی افراد بر این باورند که موز یک 

عامل خطرآفرین برای ابتلا به یبوست محسوب می شود.
موز جنبه های دیگر سلامت گوارش را بهبود می بخشد

بیشتر افراد مشکلی در مصرف و گوارش موز ندارند، حداقل اگر حد اعتدال را در 
مصرف آن رعایت کنند.

موز سلامت دستگاه گوارش را بهبود می بخشد و آثار پروبیوتیکی دارد، به این معنی که 
باکتری های مفید روده را تغذیه کرده و رشد آنها را تحریک می کند.

نتایج یک مطالعه با حضور 34 زن دارای اضافه وزن نشان داد که پس از مصرف روزانه 
دو موز به مدت دو ماه، جمعیت باکتری هایی مفید به نام بیفیدوباکتری افزایش داشته 

است. با این وجود، این اثر از نظر آماری چندان چشمگیر نبود.
افزون بر این، گروهی از زنان که موز مصرف می کردند، بهبود در علائم گوارشی دیگر 

مانند نفخ و درد معده را گزارش کردند.
سخن پایانی

شواهد نشان می دهند که موز می تواند به کاهش یبوست کمک کند نه این که دلیلی 
برای ابتلا به این شرایط باشد.

با این وجود، پژوهشگران متوجه شده اند که برخی افراد فکر می کنند که موز موجب 
ابتلا به یبوست در آنها می شود.

اگر احساس می کنید مصرف موز دلیل ابتلا به یبوست است، کاهش مصرف این ماده 
غذایی تنها کاری است که باید انجام دهید. اگر تغییری ایجاد نشد، به طور کامل از 

مصرف موز پرهیز کرده و شرایط را بررسی کنید.
یک ماده غذایی که می تواند به تسکین یبوست در شما کمک کند ممکن است اثری 

متضاد در فردی دیگر داشته باشد.

رابطه موز با یبوست!
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مدیرکل فنی و حرفه ای استان قم:

۹۵۵ هزار و ۷۴3 نفر ساعت آموزش
 فنی و حرفه ای در قم ارائه شد

مدیرکل فنی و حرفه ای قم گفت: در نیمه نخست امسال،  955 هزار و 743 نفر ساعت 
آموزش فنی و حرفه ای در مراکز دولتی این استان به هنرآموزان ارائه شد.

احمد عطار نیا  افزود: این آموزش های مهارتی در قالب هفت هزار و 85 نفردوره در 
بخش های مختلف از جمله مراکز ثابت آموزشی، سیار شهری، ندامتگاه ها، جوار صنعت 

و دانشگاه و مناطق روستایی به علاقه مندان آموزش داده شده است.
وی اضافه کرد:  در این مدت یک هزار و 180 نفر دوره معادل 106 هزار و 814 نفرساعت 
آموزش در بنگاه های اقتصادی قم ارائه که 269 نفر دوره آموزش به زنان و 911 نفر دوره 
آموزش به مردان ارائه شد. به گفته وی، در همین مدت 688 نفردوره آموزش به مردان 
در پادگان ها، 221 نفر دوره آموزش به زنان و مردان در دانشگاه ها، 895 نفردوره آموزش 
معتادان  و  آسیب پذیر  اقشار  به  آموزش  نفردوره  ندامتگاه ها، 161  در  مردان  و  زنان  به 
بهبودیافته و 155 نفر دوره آموزش به زنان و مردان در سکونتگاه های غیررسمی و حاشیه 
شهرها ارائه  شده است. عطارنیا افزود: آموزش ها در بخش دولتی در پنج خوشه خدمات، 
صنعت، فرهنگ، هنر و کشاورزی و در قالب 354 حرفه ارائه می شود. وی بیان کرد: اداره 
کل آموزش فنی و حرفه ای قم متولی آموزش های مهارتی با هدف اشتغال جدید و تقویت 
و به روزرسانی اشتغال موجود در سطح استان می باشد. وی افزود: برگزاری دوره های 
آموزشی در آموزشگاه های دولتی برای متقاضیان رایگان است و بیشتر آموزش های سخت 
و هزینه بر ازجمله جوشکاری، برق خودرو و برق ساختمان در این آموزشگاه ها ارائه می شود. 
این اداره کل با هفت مرکز دولتی، یک مرکز سنجش و ارزیابی مهارت، 54 کارگاه ثابت، 
13 کارگاه جوار شهری، 11 کارگاه جوار روستایی، 26 کارگاه صنایع ضمن کار، پنج مرکز 
ارتقاء شایستگی دانشجویان، 2 مرکز مدیریت مهارت آموزی و مشاوره شغلی، هشت مرکز 
جوار کارگاهی، 10 کارگاه جوار پادگان ها و 6 کارگاه جوار زندان ها آموزش های مهارتی را در 

بخش دولتی ارائه می دهد.
 

رئیس مرکز جهاد کشاورزی قمرود :

قمرود قطب پرورش شتر استان قم است
رئیس مرکز جهاد کشاورزی قمرود گفت: این منطقه قطب پرورش شتر در قم است و 

حدود 70 درصد فعالیت های مرتبط با پرورش شتر استان درآن انجام  می شود.
حسن سفیدگر بیان کرد: بیش از چهار هزار نفر شتر در این منطقه پرورش می یابد که با 

حمایت از بهره برداران امکان توسعه این تعداد فراهم است.
وی با اشاره به این که 126 بهره بردار در منطقه قمرود درزمینهٔ پرورش شتر فعالیت 
می کنند،  افزود: تخصیص تسهیلات ارزان قیمت به فعالان این بخش ازجمله عوامل مؤثر 
برای ارتقا جایگاه استان درزمینهٔ پرورش شتر است. وی ادامه داد: منطقه قمرود برای 
پرورش شتر بسیار مساعد است و سرمایه گذاران می توانند برای فعالیت در این بخش 
اقدام کنند. بیش از 6 هزار نفر شتر در قم وجود دارد و 210 خانوار قمی در امر پرورش 
شتر در سطح مناطق مختلف استان،  فعالیت دارند. بخش مرکزی با داشتن بیابان های 
بسیار و موقعیت گرمسیری، چراگاه اصلی شتر در قم است و بیشتر شترداران استان در 
دهستان های قمرود و قنوات این بخش حضور دارند. شتر بدون وابستگی به نهاده ها قادر 
به تولید پروتئین بوده و گوشت،  شیر،  پوست، پشم و کرک ازجمله محصولات قابل استفاده 
این دام است که باقیمت مناسب در بازار عرضه می شود و مشتریان زیادی دارد،  به همین 
دلیل توسعه صنعت شتر دارای در قم می تواند درآمدزایی خوبی برای استان  درپی داشته 
باشد. سفیدگر همچنین گفت: در منطقه قمرود ظرفیت های بسیار خوبی برای تولید 
گوشت قرمز وجود دارد و به طور میانگین سالانه یکهزار و 540 تن گوشت قرمز در این 
منطقه تولید می شود. وی بیان کرد: 38 واحد دامداری در بخش پرورش دام سنگین 
و 594 واحد دامداری درزمینهٔ پرورش دام سبک در این منطقه فعال هستند. استان 
قم دارای یک شهرستان به همین نام و پنج بخش مرکزی، جعفریه، سلفچگان، کهک 
و خلجستان است؛ بخش مرکزی قم با بیش از هفت هزار و 500 کیلومترمربع دارای 2 

دهستان قنوات و قمرود است که جمعیتی حدود 35 هزار تن دارد.
 

سرپرست اداره کل بهزیستی استان قم:

32۰ پایگاه در قم آماده اجرای طرح پیشگیری 
تنبلی چشم کودکان است

سرپرست اداره کل بهزیستی قم بابیان این که 320 پایگاه سلامت بینایی در استان آماده 
اجرای طرح پیشگیری تنبلی چشم کودکان است گفت: این طرح برای کودکان 3 تا 6 

سال از اول آبان ماه سال جاری آغاز می شود.
هادی کریمی اصل، آمار کودکان رده سنی 3 تا 6 سال قم را حدود 78 هزار تن اعلام 
کرد و افزود: در مناطق روستایی این طرح کاملا رایگان انجام می شود و حتی مبلغ 2500 
تومان نیز از خانواده های روستایی دریافت نمی شود. وی ادامه داد: بهترین سن درمان 
تنبلی چشم کودکان، سنین زیر 6 سال است و این بیماری به گونه ای است که ظاهر چشم 
هیچ مشکلی ندارد اگر قبل از 6 سال متوجه بیماری شویم می توان به درمان آن کمک 
کرد اما با عبور از مرز 6 سالگی کودک با کم بینایی شدید و یا حتی نابینایی مواجه خواهد 
شد. وی با اشاره به مراحل طرح غربالگری بینایی گفت: بعد از معاینه کودک در پایگاه های 
سطح شهر، افرادی که مشکوک به بیماری هستند به مراحل بالاتر ارجاع داده می شوند، 
هزینه دریافت شده در مرحله اول معاینه 2500 تومان است و اگر نیاز به خدمات بالاتری 
باشد تمام مراحل بعدی رایگان خواهد بود. کریمی اصل اضافه کرد: توصیه می شود والدین 
در سه سال پیاپی از سه سالگی تا 6 سالگی نسبت به مراجعه به پایگاه های مذکور و معاینه 
چشمان فرزندان خود توجه داشته باشند. وی با اشاره به اولویت پیشگیری از معلولیت ها 
در برنامه های بهزیستی خاطرنشان کرد: به منظور پیشگیری از تنبلی چشم سال گذشته 
در طرح مذکور 22 هزار کودک 3 تا 6 سال قمی مورد معاینه قرار گرفتند که از این تعداد 
حدود 874 کودک مشکوک شناخته شدند و باز در مراحل تخصصی 90 تن دارای تنبلی 
چشم تشخیص داده شدند و 217 کودک جهت تجویز عینک ارجاع شدند و 15 تن هم به 

پزشک متخصص برای درمان های تخصصی ارجاع گردیدند .
 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد

آغاز طرح تأمین مسکن کارکنان نیروهای مسلح 
استان قم 

مدیرکل راه و شهرسازی قم با اشاره به تفاهم نامه منعقد شده میان وزارت راه و شهرسازی 
و دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، گفت: مراحل اجرایی شدن طرح تأمین مسکن کارکنان 
نیروهای مسلح قم آغاز شد. حسن صبوری گفت: در راستای تحقق طرح اقدام ملی تولید 
مسکن و برای اجرای تفاهم  نامه منعقد شده میان وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
و وزارت راه و شهرسازی برای تأمین مسکن نیروهای مسلح استان، جلسه ای مشترک با 
حضور مدیرکل و معاونین اداره کل راه و شهرسازی و نمایندگان نیروهای مسلح برگزار شد. 
وی با تأکید بر ضرورت اجرای طرح اقدام ملی تولید مسکن عنوان کرد: تأمین مسکن 
برای نیروهای مسلح یکی از شقوق این طرح است که با توجه به تفاهم نامه وزارت دفاع 
و راه و شهرسازی مقرر شده که 100 هزار واحد در کل کشور برای کارکنان و بازنشستگان 
نیروهای مسلح احداث شود که با توجه به برش استانی، این موضوع در استان قم عملیاتی 
گردیده است. مدیرکل راه و شهرسازی استان قم اضافه کرد: این تفاهم  نامه در راستای 
اجرای منویات فرماندهی معظم کل قوا و همچنین سیاست  های حمایتی دولت و اهمیت 
موضوع مسکن در اقتصاد خانواده و رونق تولید و اشتغال انعقاد شده و تمامی کارکنان و 
بازنشستگان نیروهای مسلح و سازمان ها مؤسسات و شرکت های وابسته به نیروهای مسلح 
شامل این تفاهم نامه خواهند شد. صبوری مدت زمان اجرای این پروژه از سوی وزارت راه 
و شهرسازی را سه سال اعلام کرد و افزود: با توافق طرفین مدت قابل تمدید خواهد بود که 
بر اساس این توافقنامه شناسایی و معرفی کارکنان و بازنشستگان فاقد مسکنِ واجد شرایط 

به وزارت راه و شهرسازی بر عهده وزارت دفاع خواهد بود.
 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهرقم:

تابلوهای روزشمار برای طرح های عمرانی قم 
باید نصب شود

 رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم گفت: نصب تابلوهای روزشمار 
برای طرح ها و پروژه های عمرانی باید دردستور کار شهرداری باشد. مجید اخوان عصر 
دوشنبه در یکصد و پانزدهمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر قم افزود:  این اقدام 
علاوه بر الزام مدیریت شهری برای تکمیل این طرح ها در زمان تعیین شده، برای مردم نیز 
فرصت مطالبه گری فراهم خواهد کرد. وی در ادامه با اشاره به دردستور کار بودن اصلاحیه 
بودجه شهرداری قم، ادامه داد: باید ردیف های مختلف بودجه شهرداری قم به صورت واقع 
بینانه مورد ارزیابی قرارگیرد. رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم 
نیز در این جلسه با اشاره به افتتاح دو سالن ورزشی شهرداری طی هفته های گذشته گفت: 
این سالن ها دارای نواقصی هستند ضمن اینکه یکی از آنها  در جانمایی صندلی ها به 
خوبی دقت نشده به گونه ای که تماشاگران در بخشی سالن امکان تماشای زمین مسابقه 
را ندارند. حسن مالکی نژاد، توجه به مسائل فرهنگی درکنار توسعه زیرساخت های ورزشی 
را مورد توجه قرار داد و ادامه داد: درساخت سه مجموعه ورزشی تیپ یک باید به موضوع 
فرهنگی نیز توجه شود. یک عضو شورای اسلامی شهر قم نیز در این جلسه، با اشاره به 
حجم فعالیت های عمرانی شهرداری قم گفت: انتظار شهرداری و شورای اسلامی شهر 
قم از مسئولان این است که به مدیریت شهری کمک کنند. حجت الاسلام و المسلمین 
سید محمد آتش زر با بیان اینکه دود اختلاف میان مسئولان به چشم مردم می رود،  ادامه 
داد: نباید اجازه داد تا در اجرای طرح های عمرانی شهرداری لحظه ای وقفه ایجاد شود. 
وی اظهار داشت:  از مسئولان شهر تقاضا داریم با تدبیر و عقلانیت ازتوقف طرح ها ممانعت 

کرده و اجازه ندهند تا برخی اختلاف ها مانع از خدمت رسانی به مردم شود.

 سخنگوی قوه قضاییه در مورد حکم شهرام جزایری 
به هفت سال  به جهت کلاهبرداری  نامبرده  گفت: 
حبس محکوم شده و محکومیت شش ماه حبس هم 
دارد اما به طور کلی مجازات هفت سال حبس در حال 

اجرا است. 
غلامحسین اسماعیلی روز سه شنبه در دوازدهمین 
اظهار  گذشته،  سیل  با  ارتباط  در  خبری  نشست 
داشت: یک ماه از پاییز سپری شد و امیدواریم پاییز و 
زمستان توام با بارش و رحمت الهی باشد. اما یادمان 
نرود که در روزهای پایانی سال گذشته و روزهای آغازین 
امسال بارندگی و سیلاب در مناطق مختلف مشکلاتی 
ایجاد کرد که بخشی از آن ناشی از ترک فعل ها و قصور 
و تقصیر مدیران بود که اگر وظایف خود را به خوبی 
انجام می دادند، شاهد چنین مشکلات و حوادثی 

نبودیم.
سخنگوی قوه قضائیه خطاب به مدیران تصریح کرد: 
مدیران با هدف پیشگیری از حوادث بازنگاهی به حوزه 

های مدیریت خود داشته باشند.
۲۴۵ مدیر در سیل ابتدای امسال در مظان 

اتهام قرار گرفتند
وی درباره گزارش قوه قضائیه از سیل اخیر گفت: 
بازرسی  سازمان  سوی  از  جامعی  های  بررسی 
انجام  کشور  سراسر  در  ها  دادستانی  و  کشور  کل 
دوره  مدیران  از  نفر  داد: ١4٠  ادامه  شد.اسماعیلی 
های مختلف به هیات های رسیدگی به تخلفات معرفی 
شدند همچنین برای ١٠5 نفر از مدیران هم پرونده 
کیفری تشکیل و تحت پیگرد قرار گرفتند.وی اضافه 
کرد: امیدوارم با پیشگیری هایی که انجام می شود، 

دیگر  شاهد چنین حوادثی نباشیم.
حکم بدوی زیبا حالت منفرد صادر شده 

است
درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضائیه  قوه  سخنگوی 
زیبا حالت منفرد معروف به  پرونده  آخرین وضعیت 
جعبه سیاه پرونده نفتی بابک زنجانی گفت: حکم 
محکومیت  است؛  شده  صادر  دادگاه  توسط  بدوی 
نامبرده سنگین است اما چون این پرونده جزء پرونده 
های شعب ویژه جرایم اقتصادی نیست و هنوز حکم 

قطعیت پیدا نکرده است، از بیان جزییات آن معذورم.
وی ادامه داد: حکم پس از قطعیت و تایید دیوان 

عالی کشور اعلام می شود.
پس از دستگیری زم، دستگیری جدیدی 

نداشتیم
درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضائیه  قوه  سخنگوی 
نیوز گفت:  آمد  الله زم، مدیر کانال  دستگیری روح 
بار دیگر از این اقدام هوشمندانه، دقیق، اطلاعاتی 
در  زمان  امام  گمنام  سربازان  که  فریبی  عملیات  و 

اطلاعات سپاه رقم زدند، تشکر می کنم.
وی ادامه داد: کسانی که تحت حمایت سرویس های 
کشورهای مختلف بودند، سربازان گمنام امام زمان در 
اطلاعات سپاه توانستند آنها و سرویس های اطلاعاتی 
که آنها را تحت حمایت داشتند، مدیریت کنند و در 

نتیجه مدیریت آنها این توفیق حاصل شد.
اسماعیلی اضافه کرد: تا امروز غیر از خود روح الله 
زم فرد دیگری از بخش های مختلف چه در دولت، قوه 
قضائیه و نیروهای مسلح دستگیر نشده است و بی 

جهت گمانه زنی نشود.
توصیه  کرد:  خاطرنشان  قضائیه  قوه  سخنگوی 
من این است که جریان های سیاسی، انگشت اتهام 
به سمت یکدیگر روانه نکنند و اجازه دهند دستگاه 
قضایی و اطلاعاتی بررسی های خود را انجام دهند 
البته ما اطلاعات ذی قیمت در این حوزه به دست 

آوردیم.
اقداماتی  و  خوردند  فریب  که  کسانی  گفت:  وی 
علیه مردم کشور و انقلاب انجام می دهند و دلگرم به 
حمایت این سرویس ها هستند، از این قصه درس 
عبرت بگیرند و بدانند سرویس های بیگانه قابل اعتماد 

نیستند.
اسماعیلی یادآور شد: ما ثابت کردیم که هم در هوا 
پهپاد رادارگریز را منهدم می کنیم و با دستگیری روح 
الله زم هم نشان دادیم که سرویس های اطلاعاتی آنها 

را مدیریت می کنیم.
سخنگوی قوه قضائیه خطاب به افرادی که تحت 
خارجی  دول  اطلاعاتی  های  سرویس  حمایت 
با ریسمان پوسیده دولت  فعالیت می کنند، افزود: 
های خارجی و سرویس های اطلاعاتی آنها خود را به 
چاه نیندازند و به فکر برگشت به آغوش ملت کشور و 
نظام باشند. در غیر این صورت سرنوشتی مشابه با زم 

خواهند داشت؛ این فرد بزرگ آنها محسوب می شد.
وی اضافه کرد: فریب خوردگان داخلی هم بدانند 
که اطلاعات ذی قیمت داریم که بهره برداری از این 
اطلاعات نیز کاری  مدیریت شده است. این افراد باید 
دست از اقدامات خود بردارند و با کمک به برچیدن 
خواهند  قرار  قضا  دستگاه  ارفاق  مورد  نفوذ  زنجیره 

گرفت.
صدور حکم بدوی برای جعبه سیاه

 پرونده بابک زنجانی
اسماعیلی در ادامه نشست خبری در پاسخ به سوالی 
درباره اینکه آیا حکم  پرونده زیباحالت منفرد معروف 
به جعبه سیاه پرونده بابک زنجانی صادر شده است؟ 
گفت: در این پرونده حکم بدوی صادر شده و منتهی به 

محکومیت شده و محکومیت سنگین است.
وی افزود: از آنجا که پرونده جزو پرونده های عادی 
بود و جزو پرونده های ویژه اقتصادی دادگاه انقلاب 
معذوریم.  جزییات   بیان  از  نیافته،  قطعیت  و  نبود 
توسط دیوان عالی  با قطعی شدن حکم  ان شاءالله 

اطلاع رسانی می شود.
عده ای در زمینه بازگشت ارزهای اعطایی 

تحت تعقیب قرار گرفتند
درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضائیه  قوه  سخنگوی 
صادرات  از  ناشی  اعطایی  ارزهای  بازگشت  میزان 
گفت: انتظار ما این است که اعداد و ارقام صحیح و 
دقیق باشد؛ وزیر اقتصاد 45 درصد و رئیس کل بانک 
درست  کدام  اینکه  کردند.  اعلام  درصد  مرکزی 71 
است را نمی دانیم و بررسی دقیق آن به عهده نهادهای 
متولی است. وی ادامه داد: گزارش برای ما واصل شده 
اما بسیار کلی است و این گزارش را به وزارت اطلاعات 
و سازمات اطلاعات سپاه دادیم و آنها مشغول بررسی 
هستند و پیگیری مجدانه برای بازگشت ارز ناشی از 
صادرات همچنین رفع تعهدات ارزی ناشی از واردات 

دارند.
اسماعیلی اضافه کرد: طبق گزارش ها به کسی که 
قبلا به تعهدات ارزی خود عمل نکرده است، دوباره ارز 
تخصیص دادند.  وی گفت: گفته اند که خیلی از اینها 
تاریخ ندارد اما این فرد متعهد به رفع تعهد ارزی خود یا 

ارز ناشی از صادرات است.
سخنگوی قوه قضائیه با تاکید بر لزوم انضباط مالی و 
مقرراتی در این حوزه ها خاطرنشان کرد: در سامانه ها و 
برنامه ریزی ها دچار مشکل هستیم و وقتی سراغ چنین 
فردی می رویم، می گوید هنوز مهلتم پایان نیافته و خود 

فرد زمانی را اعلام می کند.
اسماعیلی اظهار داشت: در این حوزه پرونده تشکیل 
دادیم و عده ای تحت تعقیب قرار گرفتند و برخی را ملزم 
به بازگشت ارز ناشی از صادرات قبل از رسیدگی کردیم. 
و  تعهدات دریافت کنندگان تسهیلات  تا رفع کامل 
بازگشت ارزهای ناشی از صادرات را پیگیری می کنیم.

قاضی تا سلب صلاحیت نشده، صالح به امر 
قضاست 

و  بازداشتی  قضات  درباره  قضائیه  قوه  سخنگوی 
سوی  از  شده  صادر  احکام  در  تجدیدنظر  احتمال 
این قضات گفت: فرآیند قانونی نقض حکم مشخص 
است؛ کسی که برای امر قضا منصوب می شود تا روزی 
که از امر قضا منفک می شود، صالح بر رسیدگی است 
و اصل بر این است که در دوره ای که صلاحیت او احراز 
شده است، احکام صادر شده توسط وی اعتبار دارد 
مگر اینکه احکام صادره مغایر با موازین شرعی یا قانون 

باشد.
تاکید بر ضرورت شفافیت و اعتمادسازی

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوال خبرنگار 
دیگری مبنی بر تاکیدات رئیس قوه قضائیه به لزوم 
شفاف سازی فعالیت های اقتصادی و خودداری برخی 
دستگاه ها از این شفافیت گفت: در این ارتباط اولًا 
از شفافیت استقبال می کنیم و معتقدیم شفافیت به 

سلامت و اعتماد مردم کمک می کند.
و  مردم  اعتماد  به  که  اقدامی  هر  داد:  ادامه  وی 
حمایت  مورد  کند،  کمک  اجرایی  دستگاه  سلامت 
انجام  صحیح  اعمال  گاهی  است؛  قضا  دستگاه 
می شود اما چون شفافیت وجود ندارد، دیگران دچار 

بی اعتمادی می شوند.
این شفافیت  از  اظهار داشت: بخشی  اسماعیلی 
که  است  مختلف  سامانه های  کارگیری  به  نیازمند 
تعدادی از آنها در قوانین احصا شده و در گام اول به 
سازمان بازرسی اعلام کردیم که یک یک تکالیف درج 
تعزیرات  اعمال  نحوه  و  ششم  برنامه  قانون  در  شده 
حکومتی در قاچاق کالا و ارز را بررسی کنند و ببینند آیا 
دستگاه ها به تکالیف خود عمل کردند یا خیر و هر جا 
قصور یا تقصیر بود، در گام اول با هشدار و تذکر و اگر 

اعتنا نشد، با تعقیب قضایی پیگیری کنند.
پزشکی قانونی ماجرای لردگان را 

بررسی می کند
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره ورود 
دستگاه قضایی به ماجرای لردگان گفت: در ارتباط با 
حوادث مربوط به روستای چنار محمودی لردگان اولًا 
دولت ورود کرد و در حال انجام بررسی های کارشناسانه 
درباره زمینه و علل بروز این پدیده است و طبق اعلام 
این  علم  پیشرفت  با  خوشبختانه  بهداشت،  وزارت 
بیماری قابل علاج است و درمان این افراد در دستور 

کار قرار گرفته است.
هم  قضائیه  قوه   دولت،  موازات  به  داد:  ادامه  وی 
تیمی را از پزشکی قانونی مامور کرده تا علل زمینه ای 
تیم  گزارش  اما هنوز  کند  بررسی  را  این حادثه  بروز 
پزشکی تکمیل نشده است و متناسب با تیم پزشکی 
تحقیقات آغاز می شود.  سخنگوی قوه قضائیه اظهار 
آزاد  نیز  حادثه  این  در  شده  بازداشت  بهورز  داشت: 
شده است زیرا علت شکایت برخی افراد بود که با قرار 
تامین آزاد شد. وی اضافه کرد: همچنین کسانی که در 
این شهرستان اقدامات خرابکارانه انجام داده بودند، 
بازداشت شدند و اکثر آنها آزاد شدند و فقط برخی از 
جمله یکی از وابستگان مربوط به طاغوت در بازداشت 

است.
پیگیر آزادی مسعود سلیمانی

 از زندان آمریکا هستیم
سخنگوی قوه قضائیه درباره پیگیری آزادی مسعود 
این  از  اولا  آمریکا گفت:  ایرانی در  سلیمانی زندانی 
اقدام دولت آمریکا و دستگاه قضایی آمریکا گلایه مند 
هستیم و طبق پیگیری های ما این فرد اعمال مجرمانه 

انجام نداده است.
ادامه داد: طبق گزارش ها، شرایط نگهداری  وی 
ایشان در زندان مناسب نیست و در جمهوری اسلامی 
ایران به ویژه در یک ماهه اخیر همکاری های مجدانه 
ای برای آزادی این فرد از سوی وزارت امور خارجه، 
دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی و قوه قضائیه انجام 

شده است و امیدواریم که منتهی به نتیجه شود.
بازداشت کارگران هفت تپه در مسیر دیدار با 

نمایندگان کذب بود
درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضائیه  قوه  سخنگوی 
بازداشت کارگران هفت تپه در مسیر دیدار با نمایندگان 

گفت: این خبر کذب است.
وی ادامه داد: متاسفانه تیتر اول یکی از روزنامه ها 
بود. پاسخ را از طریق روابط عمومی دادگستری استان 
خوزستان دادیم اما روزنامه تکلیف خود را به درستی 
انجام نداد. چگونه است که رسانه خبر و سخن متهم 
پاسخ  برای  اما  می دهد  قرار  اول  تیتر  و  می پذیرد  را 
مرجع قضایی قانونی به اندازه سخن یک متهم، ارزش 
قائل نیست. اسماعیلی اضافه کرد: حتی کسانی که 
الان هم در زندان هستند، ماه به ماه حقوق شان واریز 
شده اما به بهانه حمایت از کارگر همواره دروغ هایی 
گفته می شود و کار ما این شده است که بگوییم فلان 
موضوع دروغ است. بعد یک عده از دولت و مجلس 
و رسانه ها می گویند چرا بازداشت کردید؟ وی اظهار 
داشت: سوال ما این است که تکلیف و وظیفه، دفاع از 
کارگر و اشتغال و فعالیت است یا حمایت از چند نفری 

که به دنبال تعطیلی کارخانه هستند؟
مهلت برای بارگذاری اطلاعات

 در سامانه اموال مسئولان
درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضائیه  قوه  سخنگوی 
سامانه ثبت اموال مسئولان افزود: اجرای قانون که 
معطل مانده بود، یک گام بلند در راستای اعتمادسازی 
قوانین  همه  اجرای  لزوم  و  مسئولان  و  مردم  بین 
از  یکی  می تواند  اقدام  این  بود.  کشور  لازم الاجرای 

زمینه ها  برای ایجاد شفافیت و اعتماد مردم باشد. 
وی با اشاره به استقبال از اجرای این قانون ادامه 
داد: از 31 شهریور که سامانه بارگذاری شده است، 
بخش های مختلف اعلام کردند که بیایید و این سامانه 
را در محل سازمان ما مستقر کنید تا افراد واجد شرایط 

نسبت به ثبت نام اقدام کنند.
سخنگوی قوه قضائیه افزود: سامانه دچار محدودیت 
بود و افراد برای ثبت نام باید به دفاتر معدود مراجعه 
می کردند؛ دستور صادر شد که با این وضعیت و حجم 
زیاد مسئولان مشمول، سامانه ارتقا یابد تا افراد از محل 
کار یا منزل یا بخش های دیگر نسبت به ثبت نام اقدام 

کنند. 
سخنگوی قوه قضائیه گفت: دستور ارتقای سامانه 
عملیاتی و در این هفته سامانه توسعه یافته فعال شد و 
امروز افراد می توانند از منزل خود نیز وارد سامانه شوند. 
قوه قضائیه  رویکرد  این  با  کرد:  اضافه  اسماعیلی 
تصمیم گرفت که زمان یک ماهه را از زمان بارگذاری 

سامانه ارتقا یافته محاسبه کند.
مبنی  سوالی  به  پاسخ  در  قضائیه  قوه  سخنگوی 
برخی  سهام  درصد   80 شود  می  گفته  اینکه  بر 
شرکت های تاکسی اینترنتی در اختیار اتباع سعودی و 
اماراتی است، گفت: اطلاعات و مدارک خود را در این 

زمینه در اختیار ما قرار دهید.
مرزبندی جدید بین جرم امنیتی و جرم سیاسی
اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره جرم سیاسی 
و برنامه قوه قضائیه برای رسیدگی به جرایم سیاسی 
گفت: جرم سیاسی در قانون تعریف شده است و در 

این ارتباط قانون داریم.
وی ادامه داد: تاکید رئیس قوه قضائیه بر این است 
که در دوره جدید مرزبندی دقیق تری بین جرم امنیتی 
ارتکابی  عمل  هرگونه  شویم؛  قائل  سیاسی  جرم  و 
و  این جرم  بود، تحت عنوان  مشمول جرم سیاسی 
امنیتی  جرم  عنوان  تحت  بود،  جرم  مشمول  هرگاه 
رسیدگی شود و تاکید رئیس قوه قضائیه این است که 

در این ارتباط سخت گیری نکنیم.
قرار تأمین برای چهار نفر از کارگران تپه 

تخفیف یافت
درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضائیه  قوه  سخنگوی 
بازداشت 21 نفر از کارگران آذرآب و آخرین وضعیت 
تجدیدنظر درباره احکام کارگران هفت تپه گفت: آنچه 
رئیس قوه قضائیه اعلام کرد، یک سیاست کیفری 
کاملا مشخص است. در حوزه تعامل با اصحاب رسانه، 
کارگری و جرم سیاسی، سیاست های کیفری رئیس 

قوه قضائیه مبتنی بر قوانین اعلام شد. 
این دستور صادر شد که در  ادامه داد: زمانی  وی 
دادگاه بدوی حکم صادر شده بود و پرونده به دادگاه 
تجدیدنظر رفت و تعدادی از کسانی که در زمره این 

پرونده ها بودند، بررسی شد.
اسماعیلی اضافه کرد: امروز، قرار تأمین برای چهار 
نفر از این افراد تخفیف یافت و قرار بازداشت موقت به 
وثیقه یا وثیقه های سبک تبدیل شد و در صورتی که 

فردا وثیقه های تقلیل یافته را بسپارند، آزاد می شوند.
وی افزود: در این پرونده ها تاکید شد که وقت های 
نزدیک داده شود و این کار صورت گرفت و شاید تا یک 

ماه آینده رای صادر شود. 
قضات  را  رای  شد:  یادآور  قضائیه  قوه  سخنگوی 
تجدیدنظر صادر می کنند و فقط سیاست کیفری به 
آنها اعلام شده و صدور رای و تشخیص نهایی با دادگاه 

است.
١0 قاضی در پرونده حسین فریدون 

اظهارنظر کردند
سخنگوی قوه قضائیه درباره حکم حسین فریدون و 
اعتراضات پس و قبل از اجرای حکم گفت: حکم این 

فرد صادر و در حال اجرا است. 
وی خاطرنشان کرد: در فرایند قضایی داشتن نسبت 
خانوادگی با اشخاص، مقامات، تشکیلات و احزاب 
رسمی و قانونی کشور نه امتیاز و نه مانع برای رسیدگی 
قضایی محسوب می شود و فارغ از این انتسابات به 

موضوع رسیدگی می شود. 
و  دلایل  پرونده  این  در  کرد:  اضافه  اسماعیلی 
مستندات از منظر قضات رسیدگی کننده از دادسرا تا 
تجدیدنظر و فرایند بررسی اعمال ماده 477 وجود دارد 
و برخی متهمان اقرار دارند و اسناد مکتوب و قانونی 

برای اتهامات موجود است.
از  فارغ  صادره  رای  گفت:  قضائیه  قوه  سخنگوی 
هرگونه شائبه و جانبداری بوده است و تاکنون حدود 
10 قاضی در این پرونده از ابتدا تاکنون رای دادند و 
اظهارنظر کردند. وی افزود: برخی متهمان این پرونده 
هنوز پرونده  مفتوح در دادسرا دارند و در همین پرونده 

نسبت به 7 نفر دادگاه بدوی رای صادر کرد. 
اسماعیلی اضافه کرد: دادگاه بدوی ٢ نفر از هفت 
نفر را تبرئه و پنج نفر را محکوم کرد. دادگاه تجدیدنظر 
برای یک نفر از کسانی که دادگاه بدوی محکوم کرده 
بود، حکم برائت داد و حکم چهار نفر دیگر را تایید کرد 
و این تایید، حکم ٢ نفر را بدون هیچ گونه تغییری تایید 
و حکم یک نفر را به صورت کامل تعلیق و حکم فریدون 
را تقلیل داد البته در همین پرونده کسانی هستند که 

هنوز محاکمه نشدند.
وصول ۷ هزار میلیارد تومان

 از مفسدان اقتصادی 
سخنگوی قوه قضاییه در بخشی از نشست خبری 
درباره آمار استرداد اموال و اراضی از دست رفته بیت 
المال گفت: فقط در دادسرای ویژه رسیدگی به جرایم 
پرونده حدود 7 هزار میلیارد  اقتصادی تهران در 91 
تومان وجه نقد و جزای نقدی به خزانه دولت و بانک ها 
برگشت. وی ادامه داد: رقم دقیق، 6 هزارو 937 میلیارد 
تومان است همچنین 87  و 412 میلیون 244 هزار 
میلیون و 836 هزار و 337 یورو و 12 میلیون 93 هزارو 
543 دلار به خزانه برگشته است و 294 میلیون و 303 

هزارو 147 درهم به خزانه بازگشت داده شده است.

رئیس پلیس فتا قم استان قم :

انتشار تصاویر افراد در شبکه های اجتماعی 
جرم است

رئیس پلیس فتا قم استان قم گفت: برابر ماده 17 قانون جرایم رایانه ای هرکس به 
وسیله سیستم های رایانه ای یا مخابراتی صوت یا تصویر یا فیلم خصوصی یا خانوادگی یا 
اسرار دیگری را بدون رضایت او منتشر کند یا در دسترس دیگران قرار دهد، به نحوی که 
منجر به ضرر یا عرفاً موجب هتک حیثیت او شود، به حبس و یا جزای نقدی و یا هر دو 

مجازات محکوم خواهد شد. 
 سرهنگ علی موالی اظهارداشت: حفظ حریم خصوصی کاربران در فضای سایبر 
بیش از آنکه به نرم افزارها و قابلیت های شبکه های اجتماعی بستگی داشته باشد به 

خود کاربران بستگی داشته که چگونه در این فضا از خود مراقبت می کنند.
وی افزود: متاسفانه کاربران زیادی بدون توجه به حساسیت این موضوع اقدام به 
بارگذاری تصاویر شخصی و خصوصی خود در شبکه های اجتماعی می کنند، غافل از 
اینکه این امر ممکن است باعث بروز مشکلات خانوادگی و صدمه به موقعیت اجتماعی، 

خانوادگی و حیثیتی آن ها شود.
رئیس پلیس فتا استان قم ادامه داد: افراد زیادی در شبکه های اجتماعی با اهداف 
خاص از پیش برنامه ریزی شده فعالیت دارند که به دنبال مقاصد مجرمانه مختلفی 
از جمله هتک حیثیت، اخاذی، کلاهبرداری، جعل هویت، سرقت اطلاعات و ترویج 
فرهنگ ابتذال غرب هستند که غفلت کاربران از این موضوع، ممکن است حریم 
خصوصی آنان و خانواده شان را دچار مشکلات خطرناک سازد و از لحاظ روحی و روانی 

آسیب جدی به پیکره خانواده وارد آورد.
سرهنگ موالی اضافه کرد: هتک حیثیت یا هرگونه اقدام از طریق انتشار تصاویر 
خصوصی دارای عنوان مجرمانه بوده و برابر ماده 17 قانون جرایم رایانه ای هرکس به 
وسیله سیستم های رایانه ای یا مخابراتی صوت یا تصویر یا فیلم خصوصی یا خانوادگی یا 
اسرار دیگری را بدون رضایت او منتشر کند یا در دسترس دیگران قرار دهد، به نحوی که 
منجر به ضرر یا عرفاً موجب هتک حیثیت او شود، به حبس و یا جزای نقدی و یا هر دو 

مجازات محکوم خواهد شد.
رئیس پلیس فتا استان قم خاطرنشان کرد: براساس ماده 16 قانون جرایم رایانه ای نیز 
هرکس،  فیلم یا صوت یا تصویر فرد دیگری را تغییر دهد یا تحریف کرده و آن را منتشر یا 
با علم به تغییر یا تحریف منتشر کند، به نحوی که عرفاً موجب هتک حیثیت او شود، به 

حبس و یا جزای نقدی و یا هر دو مجازات محکوم خواهد شد.

رئیس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی استان قم  مطرح کرد

هشدارهای پلیسی در راستای پیشگیری از 
سرقت وسایل نقلیه

رئیس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی استان قم با اشاره به نقش شهروندان در 
پیشگیری از وقوع جرایم بویژه سرقت موتورسیکلت گفت: راکبان موتورسیکلت حتماً 
وسیله نقلیه خود را با قفل و زنجیر مناسب در پارکینگ های مخصوص پارک و از رها کردن 

آن درکنار خیابان خودداری کنند. 
سرهنگ " غلامعباس بلفکه " اظهار داشت: راکبان موتورسیکلت از متوقف کردن 
آن در اماکن عمومی، حاشیه خیابان ها و مقابل منازل خودداری کرده، و در شرایط 

اضطراری آن را به افراد مطمئن بسپارند.
وی افزود: راکبان موتورسیکلت حتماً وسیله ی نقلیه  خود را با قفل و زنجیر مناسب در 

پارکینگ  های مخصوص پارک و از رها کردن آن درکنار خیابان خودداری کنند.
سرهنگ بلفکه ادامه داد: مالکان موتورسیکلت  وسیله ی نقلیه  خود را در شعاع دید 

خود قرار داده و از تحویل آن به افراد ناشناس خودداری کنند.
وی تاکید کرد: صاحبان موتورسیکلت در زمان پارک آن در حیاط یا پارکینگ منزل 
نیز آن را به شیئی محکم و ثابت قفل و زنجیر کنند و از پارک کردن آن در محیط های 
خلوت و تاریك و یا در یك نقطه به مدت طولانی که زمینه را برای ارتکاب عمل مجرمانه از 
طریق بازکردن قفل ها، بریدن زنجیر و خنثی کردن سایر تجهیزات ایمنی فراهم می کند 

،خودداری شود.
رئیس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی استان تصریح کرد: شهروندان محترم از 
خرید موتورسیکلت  بدون انتقال سند در دفاتر رسمی یا به اصطلا ح سوئیچی خودداری 
کنند و به هیچ وجه موتورهای قولنامه ای و فاقد پلا ك خریداری نکنند و در هنگام خرید ، 
شماره  موتور و شاسی آن با اسناد مالکیت مطابقت دادن داده و از مخدوش نبودن اسناد 

اطمینان حاصل کنند.

معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان قم  خبرداد

فراخوان مشمولان اعزامی فارغ التحصیلان 
دانشگاه هادرآبان ماه

معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان قم از فراخوان مشمولان اعزامی فارغ 
التحصیلان دانشگاه و موسسات آموزش عالی در آبان ماه سال جاری خبر داد. 

التحصیل  ترابی در تشریح این خبر اظهار داشت: مشمولان فارغ  سرهنگ ولی 
دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی  که دارای برگ آماده به خدمت به تاریخ یکم آبان 
ماه 1398 می باشند، می بایست راس ساعت 7 صبح روز چهارشنبه مورخه 98/8/1 
در محل معاونت وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان قم به آدرس)حدفاصل 
عوارضی قم کاشان وعوارضی قم تهران- بعد از اداره راه وشهرسازی- معاونت وظیفه 

عمومی این فرماندهی (حاضرشده تا به خدمت مقدس سربازی اعزام شوند.
وی افزود: با توجه به عدم ارسال پستی برگه اعزام به خدمت و اینکه برگه معرفی نامه 
مشمولان به مراکزآموزشی ازطریق دفاتر خدمات الکترونیک انتظامی )پلیس+10( 
صادرمی شود، آن دسته از مشمولانی که به هر دلیل تاکنون موفق به دریافت برگ معرفی 
نامه مشمولان به مراکز آموزش نیروهای مسلح نشده اند، برای دریافت معرفی نامه می 
توانند به یکی ازدفاترمذکور مراجعه کنند. سرهنگ ترابی ادامه داد: مشمولانی که اعزام 
آنان به صورت حضوری و مراجعه مستقیم به آدرس مشخص شده مرکزآموزش، در برگه 
محل مراجعه خود می باشد، می بایست برابر تاریخ وساعت اعلامی در مراکزآموزش 
حاضر شوند. معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان اضافه کرد: عدم حضور 
به موقع در زمان و محل های تعیین شده غیبت محسوب می شود و برابر ماده 58 قانون 

خدمت وظیفه عمومی، محرومیت های اجتماعی را برای آنان در پی خواهد داشت.
سرهنگ ترابی بیان داشت: تمامی مشمولان می بایست اوراق مربوط به اعزام از قبیل 
برگ آماده به خدمت ، برگ واکسیناسیون و برگ معرفی نامه مشمولان به مراکز آموزش 
نیروهای مسلح و سایر مدارک مورد نیاز از جمله شناسنامه را در هنگام مراجعه و اعزام به 

خدمت به همراه داشته باشند.

رئیس پلیس راه استان قم تاکید کرد
لزوم رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی در باران

رئیس پلیس راه استان قم بر ضرورت رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی هنگام باران 
تاکید کرد. 

 سرهنگ مختار پناهی اظهارداشت: با توجه به شروع بارندگی ها و اینکه ابتدای 
بارندگی به دلیل لغزندگی بیش از حد یکی از عوامل مهم تشدید سوانح رانندگی است، 
به رانندگان توصیه می شود با به کارگیری تکنیک های رانندگی ایمن مانع از بروز حوادث 
ترافیکی تلخ شوند. وی یکی از این تکنیک ها را رانندگی آرام و با احتیاط دانست و با 
تاکید بر حفظ فاصله مطمئن با خودرو جلویی، گفت: هنگام رانندگی در باران باید 
سرعت  را کم کرده و هرگز به یکباره ترمز نکنید. رئیس پلیس راه استان قم تصریح کرد: 
اگر خودرو شروع به لغزیدن کرد، به آهستگی پا را از روی پدال گاز برداشته و فرمان را در 
جهتی که می خواهید جلوی ماشین حرکت کند قرار دهید. سرهنگ پناهی، با تاکید 
بر اینکه بایستی رانندگان در همان مسیری که خودروهای جلویی  در حرکت هستند 
رانندگی کنند، گفت: از چاله  های آب باران دوری کرده و از رانندگی در لبه راه ها و شانه 
های راه خودداری کنید. وی اضافه کرد: بلافاصله از لحظه شروع باران تا زمانی که جاده 
مرطوب است، سرعت را کم، یکنواخت و در حد کنترل نگه داشته و در پیچ ها سرعت 

خودرو را کاهش دهید.
رئیس پلیس راه استان قم با تاکید بر اینکه در سطح لغزنده، بایستی از تغییر ناگهانی به 
دنده سنگین خودداری کرد، افزود: در هنگام سر خوردن خودرو از ترمز کردن خودداری 

چون در این لحظه ترمز ها قفل شده و باعث سرخوردن بیشتر می شود.

سرپرست پلیس راهور استان قم مطرح کرد
سهم رعایت قوانین در پیشگیری از حوادث رانندگی

سرپرست پلیس راهور فرماندهی انتظامی استان  قم رعایت مقررات راهنمایی و 
رانندگی را در پیشگیری از حوادث مهم ارزیابی کرد. 

رانندگی،  و  راهنمایی  مقررات  رعایت  بر  تاکید  ضمن  قیصری  حسن  سرهنگ    
اظهارداشت: رعایت مقررات راهنمایی و رانندگی نشانه شخصیت، توجه به ارزش های 

والای انسانی، کمك به حل مشکل ترافیك و زمینه آرامش و آسایش مردم جامعه است.
سرپرست پلیس راهور استان قم بیان داشت: هوشیاری، احتیاط، دقت، صبر و 
حوصله و رعایت مقررات راهنمایی و رانندگی، نشأت گرفته از ظرفیت روحی و عقلی 
با رعایت مقررات راهنمایی و رانندگی، از خلق حوادث  باید  بنابراین  انسان هاست 
پیشگیری کرد. سرهنگ قیصری با بیان اینکه استفاده از کمربند ایمنی ضامن سلامتی 
است، افزود: سرعت غیرمجاز، سبقت در نقاط ممنوعه، انحراف به چپ، رانندگی در 
حال خستگی و خواب آلودگی، نقص سیستم روشنایی در شب و عدم رعایت حق تقدم 
و فاصله طولی ازجمله تخلفاتی هستند که سلامتی راننده و همراهان را با خطر جدی 
مواجه می سازند، پس بایستی با رعایت مقررات راهنمایی و رانندگی به حقوق خود و 

دیگران احترام گذاشت.

سخنگوی قوه قضاییه اعلام کرد؛

محکومیت شهرام جزایری به 7 سال حبس

اجتماعی
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رئیس کل بیمه مرکزی:

حساب های بانکی در مقابل حملات سایبری 
بیمه می شوند

 رئیس کل بیمه مرکزی ایران از طراحی مدلی برای پوشش بیمه ای حساب های بانکی 
در مقابل حملات سایبری و فیشینگ خبر داد و گفت: به نظر می رسد تا آخر امسال، 
طرح و مدل مربوط به بیمه حساب های بانکی در مقابل فیشینگ به تایید برسد و سال 

آینده اجرایی شود.
»غلامرضا سلیمانی« درباره بیمه حساب های بانکی در مقابل تهدیدات فضای مجازی 
و حملات فیشینگ، افزود: در سال 1395 پیشنهادی تحت عنوان »پوشش بیمه امنیت 
فضای مجازی« مطرح شد که قرار بود در قالب دستورالعمل »تدوین و عرضه محصولات 
بیمه ای جدید« تنظیم و از طریق یکی از شرکت های بیمه به بیمه مرکزی ارسال شود که 

تاکنون اقدامی انجام نشده است.
رئیس کل بیمه مرکزی اضافه کرد: همچنین در خرداد ماه سال 1398 نخستین 
کنفرانس بیمه ریسک های فضای مجازی در ایران با هدف بررسی و عملیاتی کردن طرح 

بیمه ریسک های فضای مجازی )ریسک های سایبری( برگزار شد.
سلیمانی ادامه داد: محورهای این کنفرانس شامل، چالش ها و فرصت های ارایه 
بیمه ریسک های فضای سایبری، نقش بیمه ریسک های فضای سایبر در تامین امنیت 
تجارت الکترونیک، بررسی موانع حقوقی و کاربردی ارایه بیمه نامه ریسک های فضای 
سایبری، بررسی چالش های ورود شرکت های بیمه گر به عرصه بیمه ریسک های فضای 
سایبری و تاثیر متقابل بیمه ریسک های فضای سایبر در نظام بانکداری الکترونیک بود.

وی با اشاره به پیچیدگی این نوع بیمه، اظهار داشت: جزئیات این پوشش، شناسایی 
و  بیمه گر  بین  مشترک  چالش های  و  مخاطرات  حوزه،  این  به  مربوط  خسارت های 
بیمه گذار، نرخ گذاری آن و فاکتورهای موثر بر نرخ، حدود تعهدات بیمه گر، بازاریابی 
خاص این رشته و نحوه نظارت بر این بیمه نامه نیازمند بررسی های دقیق و با اخذ آمار و 

اطلاعات مربوطه از پلیس فتا خواهد بود.
رئیس کل بیمه مرکزی به ویژگی های حملات فیشینگ اشاره کرد و ادامه داد: پس از 
انجام مطالعات لازم، در حال طراحی مدل پوشش بیمه ای حساب های بانکی در مقابل 

این نوع حملات هستیم.
سلیمانی گفت: به نظر می رسد تا آخر امسال، طرح و مدل مربوط به بیمه حساب های 

بانکی در مقابل فیشینگ به تایید برسد و احتمال دارد که سال آینده اجرایی شود.
روند افزایشی حملات سایبری به حساب های بانکی

میزان سرقت اینترنتی حساب های بانکی )فیشینگ( در ماه های اخیر رشد زیادی 
یافته است که قربانیان این نوع سرقت ها، امیدی به بازگشت پول های خود ندارند.

میزان کلاهبرداری های اینترنتی و فیشینگ )سایت های جعلی( در ماه های اخیر و به 
ویژه فصل تابستان جهش زیادی داشته و به وضعیت ناگواری رسیده به طوری که یک 
چهارم )25 درصد( فیشینگ یک سال منتهی به تیرماه در نخستین ماه فصل تابستان 

رخ داده است.
فیشینگ به تلاش برای به دست آوردن اطلاعاتی مانند نام کاربری، گذرواژه، اطلاعات 
حساب بانکی و … از طریق جعل یک وب سایت، پیامک و آدرس ایمیل گفته می شود. 
افراد سودجو پس از دریافت این اطلاعات به راحتی می توانند حساب های بانکی افراد 

را خالی کنند.
شمار قربانیان فیشینگ در حالی رو به افزایش است که به دلیل ماهیت این نوع 
تخلفات، شناسایی عاملان سخت و پیچیده بوده و همچنین بازگرداندن پول سرقت 

شده به قربانیان نیز تقریبا محال و ناممکن است.
بررسی ها نشان می دهد که بر اساس طرحی که در صنعت بیمه در دست اجرا قرار 
دارد، ریسک هایی مانند بانکداری دیجیتال، امنیت داده ها، عدم قطعیت تراکنش ها، 

کلاهبرداری های بانکی و فیشینگ تحت پوشش بیمه قرار خواهند گرفت.
بر اساس این طرح، شرکت های بیمه با بانک ها قرارداد امضا می کنند که از طریق آن 

مشتریان بانک ها تحت پوشش بیمه خدمات بانکی قرار می گیرند.

رئیس اتاق بازرگانی تهران:

دولت سالانه ۱3۰۰ هزار میلیارد تومان 
یارانه می پردازد

 رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران گفت: دولت سالیانه 1300 
هزار میلیارد تومان یارانه آشکار و پنهان پرداخت می کند،که سهم هر نفر در سال 16 
میلیون تومان می شود، اما این پول در چرخش اقتصادی کشور مشهود نیست و غیر 

هدفمند تلقی می شود.
 »مسعود خوانساری« صبح دیروز در هفتمین نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
تهران ضمن تبریک نمایندگان جدید وزارت صنعت که با 6 ماه تاخیر معرفی شدند، افزود 
: چنانچه  قرار باشد کسری بودجه را بار دیگر با استفاده از اوراق مشارکت و بانک مرکزی 
تامین کنیم، سه یا چهار سال دیگر، وضعیت سال 97 یعنی کاهش ارزش پول ملی و 

افزایش قیمت ارز را تجربه خواهیم کرد.
به گفته وی، قرار بود که وزارت امور اقتصادی و دارایی در پایان شهریور گزارشی از 
شاخص حقوق مالکیت و رقابت پذیری ارائه دهد، اما این گزارش تاکنون  به اتاق تهران 

نرسیده است.
خوانساری درباره پیش بینی وضعیت تورم نیز گفت: پیش بینی شده در سال 98 با 
تورم 38 درصدی، تورم 29 درصدی در سال 99 و همچنین تورم 22.7 درصدی در سال 
1400 روبرو شویم، نتیجه همه این موضوعات احتمال رو به رو شدن با رکود و تورم  برای 

امسال و سال آینده است.
رئیس اتاق بازرگانی ایران تاکید کرد که اگر این پیش بینی ها درست باشد، یعنی دولت 

امسال با کسری بالایی رو به رو است.
وی تصریح کرد: برای تامین این کسری ها، دولت دو راه افزایش درآمد مالیاتی و توزیع 
اوراق مشارکت را در پیش گرفته است. سابقه افزایش درآمد مالیاتی  نشان می دهد که 

فشار روی بنگاه ها و شرکت های شناسنامه دار است. 
خوانساری همچنین درباره اوراق مشارکت گفت: عرضه اوراق مشارکت هم  بدهی از 

امسال به سال بعد منتقل می شود که افزایش تورم را در پی خواهد داشت.
رئیس اتاق بازرگانی ایران خاطرنشان کرد: با توجه به تحریم ها، دو راه حل وجود دارد، 
نخست افزایش صادرات غیرنفتی که باید تلاش کنیم مشکلات صادرکنندگان را برطرف 
و از این محل به تولید کمک کنیم و راه دوم  افزایش تقاضا در داخل کشور است که 
بخشی از یارانه ها به شکل نقدی به مردم پرداخت می شود، می تواند تقاضا را در داخل 

تحریک کند تا قدرت خرید کاهش یافته، جبران شود.

سهامداران عدالت امسال چقدر سود می گیرند؟
سود سهام عدالت در سال مالی 1397 نسبت به سال مالی قبلش حدود 50 تومان 
افزایش داشته است؛ به این ترتیب مشمولان سهام عدالت که یک میلیون تومان سهام 

دارند حدود 220 تا 230 هزار تومان سود خواهند گرفت.
به گزارش ایسنا، در سال 1396 کسانی که به ارزش یک میلیون تومان سهام عدالت 

داشتند بابت سود سال مالی 1395 معادل 150 هزار تومان دریافت کردند.
در سال گذشته نیز مشمولان سهام عدالت که یک میلیون تومان از این سهام را داشتند 
به ازای سود پرتفوی سهام عدالت سال مالی 1396 معادل 175 هزار تومان سود دریافت 

کردند.
اما سود سال مالی 1397 هنوز  به طور قطعی مشخص نبود، چرا که مجامع تعدادی 
از شرکت های مهم که در پرتفوی سهام عدالت بودند از جمله هلدینگ خلیج فارس هنوز 

برگزار نشده بود.
روز گذشته)29 مهر( مجمع هلدینگ خلیج فارس برگزار شد. بدین ترتیب اگر این 
هلدینگ سود سهام عدالت را حدود 1200 تومان شناسایی کند با توجه به برگزاری 
مجامع دیگر شرکت های سهام عدالتی که برگزار شده، سودی معادل 220 تا 230 
هزار تومان برای مشمولان سهام عدالت که ارزش سهام شان یک میلیون تومان است، 

پیش بینی می شود.
گفتنی است که ارزش پرتفوی سهام عدالت در گذشته 26 هزار و 600 میلیارد تومان 
بود که طی سال گذشته این عدد به حدود 170 هزار میلیارد تومان رسید. به این ترتیب 

ارزش پرتفوی سهام عدالت در این مدت بیش از شش برابر شده است.

۵ اقتصادی

آمارها حکایت از کاهش تولید برخی محصولات خودروسازی دارد. حسن کریمی 
سنجری، کارشناس خودرو معتقد است که تولید گروه خودروهای سواری به دلایل مسائل 
بخش عرضه و گروه خودروهای تجاری عمدتا به دلیل مشکلات مربوط به بخش تقاضا 

کاهش یافته است.
بر مبنای گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، آمار تولید خودروی سواری کاهش 
یافته است. طبق این گزارش در حالی که تا پایان مردادماه امسال تعداد کل سواری های 
تولید شده در شرکت های خودروسازی 291 هزار دستگاه محاسبه شده، این رقم در مدت 
مشابه سال قبل 484 هزار دستگاه بوده است. بدین معنی که تولید این محصول نسبت 
به سال گذشته 40 درصد کاهش یافته است. به نظر می رسد شدت یافتن تحریم های 
اقتصادی در ورود قطعات و مواد اولیه اخلال ایجاد کرده باشد و این چالش به مرور خود را 
بیشتر در این صنعت بروز داده است؛ گزاره ای که مصداق آن را در آمارهای ماهانه می توان 
ردیابی کرد. طبق جداول منتشر شده در تیرماه امسال کل تولیدات سواری در کشور 62 
هزار دستگاه بوده، اما این محصولات در مردادماه، 29 درصد کاهش می یابد و به رقم 44 

هزار دستگاه می رسد.

مسئله کاهش تولید خودرو در کشور تنها به سواری ختم نمی شود، آمارها نشان می دهد 
تولید خودروهای وانت، مینی بوس، کامیون و حتی کمباین هم کاهش یافته است. 
آمارهای مربوط به میزان تولیدات خودرو وانت در پنج ماه ابتدایی امسال حاکی از کاهش 
4.6 درصدی این محصول نسبت به پنج ماه ابتدایی سال گذشته است. امسال تا پایان 
مردادماه تعداد 22 هزار و 800 دستگاه وانت تولید شده، در حالی که در مدت مذکور 
سال گذشته این رقم 23 هزار و 900 دستگاه بوده است. آمارهای ماهانه تولید این خودرو 
تشدید روند رو به افول آن را نشان می دهد. رقم تولیدات این خودرو در تیر و مردادماه 

امسال به ترتیب 6100 و 3700 دستگاه بوده است، یعنی بیش از 40 درصد کاهش.
مینی بوس، اتوبوس و ون هم که آمار آنها در این گزارش ترکیب شده، طی یک سال 
گذشته 62.3 درصد کاهش تولید داشته اند. بدین صورت که تعداد تولید آنها از 1889 
دستگاه در سال گذشته )مربوط به پنج ماهه ابتدایی( به 712 دستگاه تنزل یافته است. 
طی تیرماه امسال به تعداد 155 دستگاه مینی بوس، اتوبوس و ون از خط تولید واحدهای 
تولیدی بیرون آمد، در حالی که تولید این سه خودرو در مردادماه به رقم 146 )کاهش 

5.8 درصدی( رسید.

امسال تا پایان مرداد تولید کامیون کشنده هم به میزان 68.7 درصد نسبت به پنج ماه 
نخست سال گذشته کاهش داشته است. در ماه مرداد نسبت به تیر هم این خودرو 38 
درصد کاهش تولید داشته است. همچنین محصولات کمباین در این دو شاخص سالانه 

و ماهانه به ترتیب 64 و 2.8 درصد تنزل تولید داشته اند.
افت تقاضا برای خودروهای باری

حسن کریمی سنجری درباره عوامل افت تولید این خودروها معتقد است که هر گروه از 
این خودروها دلایل خاص خود را دارند به این صورت که دلیل کاهش تولید در خودروی 
سواری با  تجاری متفاوت است و حتی به گفته او در حوزه خودروهای تجاری باید عوامل 

مؤثر بر خودروهای مسافری و باری را جدا کرد.
با نظر به این تقسیم بندی، کریمی درباره خودروهای تجاری مسافری می گوید: اصولًا 
مشتری اصلی این خودروها دولت و نهادهای شبه دولتی مانند شهرداری ها هستند. 
واقعیت این است که علت اصلی افت محصولات مسافری عدم تخصیص بودجه از سوی 
دولت و سازمان های شبه دولتی است، زیرا تولید این قبیل خودروها مبتنی بر تقاضا 
صورت می گیرد، یعنی برخلاف خودروی سواری، ما هیچ وقت شاهد این نبوده ایم که 
مینی بوسی تولید و انبار شود، بلکه تولید این گونه خودروها بر اساس سفارش ها صورت 
می گیرد. بنابراین برای این خودروها ابتدا باید بودجه اش تخصیص داده شود که این امر 

صورت نگرفته است.
وی افزود: در مورد خودروهای تجاری باری داستان چیز دیگری است. به دلیل رکود 
و  )واردات  تجارت  و  معادن  مسکن،  عمرانی،  فعالیت های  در  به خصوص  اقتصادی 
صادرات(، اصولًا در سال جاری تقاضای زیادی برای خودروهای تجاری باری ایجاد نشده 
است. علاوه بر این، قیمت این خودروها به دلیل محدودیت واردات و افزایش نرخ ارز 
افزایش یافته است. بنابراین مهم ترین دلیل برای کاهش تولید خودروهای تجاری باری 
بیشتر عدم کشش بازار و عدم تقاضا برای این خودروها است که ناشی از رکود اقتصادی 

و گرانی محصولات است.
محدودیت شرکت های تولید سواری

این کارشناس خودرو ادامه داد: در مورد خودروهای سواری، دچار کمبود تقاضا به دلیل 
کاهش قدرت خرید شده ایم، ولی کماکان تقاضا از عرضه جلوتر است. یعنی اگر ما توان 

تولید خودروهای سواری داشته باشیم بازار هنوز توان خرید این خودروها را دارد.
به گفته کریمی، افت تولید خودروهای سواری بیشتر از محدودیت های شرکت های 
خودروساز ناشی می شود. این محدودیت ها به دلیل از دست دادن بخشی از روابط 

خارجی، افزایش نرخ ارز و خروج شرکای تجاری رخ داده است.
وی درباره فسادهای صورت گرفته در این بازار نیز عنوان کرد: وجود این گونه مفاسد 
نمی تواند دلیل کاهش عرضه باشد، اما این مسائل در قالب محدودیت هایی در صنعت 
خودرو و قطعه سازی مطرح می شود و مسائل این صنعت را دوچندان می کند. با این 
حال، فراموش نکنیم عوامل اصلی  که درباره افت تولید مطرح شد، ارتباطی به مفسده 
اقتصادی ندارد. با این حال، می توان امیدوار بود با پایان دوران این مفسده ها شرایط تولید 

بهتر شود.

در گفت و گو با یک کارشناس خودرو بررسی شد

چرا تولید محصولات خودرویی کاهش یافت؟

رییس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به برنامه ریزی دولت برای ایجاد 988 هزار فرصت 
شغلی، گفت: در این رابطه 1800 میلیارد تومان بودجه عمومی و 7700 میلیارد تومان 

تسهیلات بانکی پرداخت شده است.
محمدباقر نوبخت دیروز مراسم گرامیداشت روز آمار و برنامه ریزی با اشاره به اینکه قانونگذار 
از ماموریت های  از احیای سازمان برنامه و بودجه، راهبری و رصد توسعه کشور را  بعد 
راهبردی سازمان برنامه بودجه تعیین کردند، ادامه داد: سازمان برنامه و بودجه خود را 

مسئول رخدادهای اجتماعی می داند.

وی افزود: همچنین راهبری و رصد توسعه کشور با سازمان برنامه بودجه است ، قانونگذار 
برای دستیابی به این هدف ابزارهایی تعیین کرده است.

معاون رییس جمهوری تا ید کرد: اولین مورد مطالعه در عرصه های اقتصادی، اجتماعی، 
سیاسی و .. است که مرکز پژوهش های توسعه و آینده نگری برای این مهم ایجاد شده است.
وی با اشاره به لزوم برنامه ریزی برای توسعه برنامه های میان مدت و بلند مدت گفت: 
معاونت برنامه ریزی بر این اساس شکل گرفته و برای این برنامه های کوتاه مدت نیز از 

بودجه های سالانه استفاده می شود. 
نوبخت ادامه داد: همچنین وظیفه نطارت بر دستگاه ها نیز در این سازمان در کنار وزارت 

اطلاعات، دیوان محاسبات، دیوان عدالت اداری و ... وجود دارد. 
وی با بیان اینکه برای برنامه ریزی و بودجه ریزی نیازمند  جمع آوری اطلاعات و آمار 
هستیم، افزود:  برهمین اساس دو  مرکز آمار و سازمان نقشه برداری در این سازمان تعریف 

شده است. 
وی به فعالیت های مرکز امار در سال های اخیر اشاره کرد و گفت: آمارهای این مرکز به 

هنگام و سریع است تا آنجا که ظرف دو روز از پایان ماه آمار تورم منتشر می شود. 
به گفته نوبخت تورم نقطه به نقطه شهریور نسبت به مرداد و مرداد نسبت به تیر در هر ماه 6 

واحد کاهش را نشان می دهد البته تورم سالانه همچنان افزایش داشته است. 
وی به شوک سیاسی بین المللی سال گذشته با خروج آمریکا از برجام و بازگشت تحریم ها 

اشاره کرد و ادامه داد: ملت ایران ان موج ها را پشت سر گذاشت.
رییس سازمان برنامه و بودجه تاکید کرد: نقطه شروع نوسان و شوک قیمت ارز بود اما 
اکنون قیمت ارز با ثبات است. امریکا تصور می کرد این فشارها می تواند موثر باشد اما اکنون 

متوجه شده که ایران تسلیم نمی شود و به همین دلیل به دنبال بازگشت به مذاکره است.

وی به هنگام بودن تهیه آمار تورم را قابل تقدیر دانست و افزود: آمارها فصلی، سالانه و پنج 
ساله به صورت منظم منتشر می شود. 

نوبخت به آمار اشتغال و بیکاری فصل تابستان اشاره کرد و گفت:  نتیجه آمار همیشه با 
گذشته می تواند چند درصدی تفاوت داشته باشد.

وی افزود: نرخ بیکاری تابستان امسال نسبت به سال گذشته 1.8 درصد کاهش داشت و 
این در حالی است که   843 هزار نفر جمعیت شاغل اضافه شد.

معاون رییس جمهوری ادامه داد: تعریف نرخ بیکاری برای همه مردم مشخص نیست و به 
همین دلیل شاید این آمار درست به نظر نمی رسد. 

وی گفت: از سال گذشته برای ایجاد 988 هزار فرصت شعلی برنامه ریزی کردیم و 8 برنامه 
در بخش کشاورزی، صنعت، خدمات و ... انجام شده است و هر استان یک برنامه اشتغال 

دارد. 
نوبخت ادامه داد: 25 درصد از پولی که باید به دستگاه ها می دادیم در ابتدا پرداخت شده 
است. در این رابطه 1800 میلبارد تومان بودجه عمومی و 7700 میلیارد تومان تسهیلات 

بانکی در نظر گرفتیم.
وی به تخصیص 1.5 میلیارد دلار از محل صندوق توسعه ملی با اجازه مقام معظم رهبری 
برای ایجاد اشتعال روستایی اشاره کرد و افزود: 1.25 پرداخت شده که معادل 13 هزار و 
300 میلیارد تومان برای اشتغال روستایی و عشایری است و بر این اساس 237 هزار نفر در 

این طرح با استفاده از صندوق توسعه ملی اشتعال ایجاد شده است.
رییس سازمان برنامه و بودجه گفت: در 6  ماهه اول امسال 28 هزار و 950 میلیارد تومان 
برای طرح های عمرانی در نظر گرفته شده که به معنای رونق کار واحدهای و پیمانکاران 

است.

رییس سازمان برنامه و بودجه خبرداد

برنامه ریزی برای ایجاد ۹۸۸ هزار فرصت شغلی

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: هرچه استقبال متقضیان از 
خرید عرصه مسکن مهر بیشتر باشد به شرکت عمران قدرت مالی 
می دهد تا با ارتقای زیرساخت ها شرایط زندگی را در شهرهای 

جدید مهیا کند و ارزش واحدها نیز به همین ترتیب بالا می رود.
حبیب اله طاهرخانی اظهار کرد: حدود 80 هزار واحد مسکن مهر 
در شهرهای جدید از نظر ابنیه تکمیل شده اما با مشکل تامین 
زیرساخت ها مواجهیم. لذا بر اساس تبصره  8 لایحه بودجه سال 
1398 دولت این اختیار را به مجموعه شرکت عمران و سازمان ملی 
زمین و مسکن داد که بتوانیم از منابع خود برای تکمیل خدمات 

زیربنایی و روبنایی مسکن مهر استفاده کنیم.
داریم  جدید  شهرهای  از  که  متناوبی  بازدیدهای  در  افزود:  وی 
مشاهده می کنیم عمده مشکلاتی که تحویل واحدهای مسکونی را به تاخیر انداخته به خدمات و انشعابات مربوط می شود. در 
این زمینه هفته گذشته با مسوولان آب و فاضلاب هماهنگی هایی را انجام دادیم و این قول را گرفتیم که نسبت به تسریع در تکمیل 

انشعابات شهر جدید پرند اقدام کنند. در سایر شهرها نیز کارها پیش می رود.
مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید درباره فروش عرصه واحدهای مسکن مهر گفت: شهرهای جدید با بازار املاک 
و مستغلات شهرهای دیگر تفاوت هایی دارد. هنگامی که در شهرهای جدید مباحث آماده سازی، زیرسازی و محوطه سازی به 

سرانجام می رسد برای املاک، ارزش افزوده ایجاد می شود.
طاهرخانی تصریح کرد: هزینه هایی که ما در سایت های مسکن مهر متقبل می شویم نهایتا به نفع ساکنین خواهد بود. لذا هرچقدر 
از عرصه استقبال شود قدرت مالی به شرکت عمران می دهند که بتواند با ارتقای زیرساخت ها شرایط زندگی را در شهرهای جدید 

مهیا کند.

معاون وزیر راه و شهرسازی:

ارزش مسکن مهر با خرید عرصه بالا می رود
رئیس انجمن صنفی کارفرمایی جایگاه های سوخت سراسر 
کشورگفت :بر اساس اطلاعات حاصله با توجه به ارزان بودن نرخ 

فرآورده در ایران ترجیح بر این است که بنزین سوپر صادر شود.
اسدالله قلی زاده ، درباره وضعیت عرضه بنزین سوپر در کشور 
پخش  و  پالایش  شرکت  مسئولین  گفته  به  بنا  داشت:  اظهار 
فرآورده به لحاظ تولید این نوع بنزین مشکل خاصی نیست و در 
حال حاضر در پالایشگاه های اراک، اصفهان تولید بنزین سوپر 
داریم. وی با بیان اینکه بنزین سوپر به لحاظ کیفیت سطح بالاتری 
از یورو 4 و 5 دارد افزود: بر اساس اطلاعات حاصله با توجه به 
ارزان بودن نرخ فرآورده در ایران ترجیح بر این است که بنزین 

سوپر صادر شود.
رئیس انجمن صنفی کارفرمایی جایگاه های سوخت سراسر کشور تصریح کرد: اکنون تقریبا هر 20 روز یکبار یک نفتکش به 
برخی جایگاه های خاص مراجعه و اقدام به توزیع سوخت می کند که به فاصله نهایت 10 ساعت هم تمام می شود و هیچ قائده ای 
تعریف نشده که چه زمانی به جایگاه سوخت تحویل داده شود. در صورتی که سرمایه گذاری سنگینی در سکوها شده و تلمبه ها 

باید فعال باشند.
به گزارش ایلنا، شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران روز یکشنبه در اطلاعیه ای اعلام کرده بود: "این شرکت 
طبق قانون مکلف به تولید و توزیع بنزین معمولی و بنزین با استاندارد یورو 4 است که هم اکنون بیشتر از میزان تعهد خود 
بنزین با کیفیت یورو تولید و در کشور توزیع می کند.هم اکنون افزون بر بنزین با استاندارد یورو 4 و 5، بنزین سوپر نیز تولید و با 
توجه به محدودیت های ذخیره سازی و انتقال، در کشور توزیع می شود. این در حالی است که بنزین با استاندارد یورو از لحاظ 

زیست محیطی به مراتب پاک تر از بنزین سوپر است".

در گفت وگو با رئیس انجمن صنفی جایگاه های سوخت مطرح شد

توزیع بنزین سوپر همچنان در وضعیت ابهام

 وزیر جهادکشاورزی گفت: گوشت کیلویی 2 دلار کجاست؟ 
هر کس فکر می کند گوشت دو دلاری وجود دارد برود وارد کند 
و اینجا کیلویی 35 هزار تومان بفروشد، محدودیتی وجود ندارد.

هیات  نشست  هفتمین  در  دیروز  صبح  حجتی«  »محمود 
تهران،  کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  نمایندگان 
با بیان اینکه امروز مسئول تولید گوشت هستم و نه تامین آن، 
قیمت  استرالیا  در  کجاست؟  دلار   2 کیلویی  گوشت  افزود: 

گوشت 7.5 دلار و در مغولستان  5 دلار است.  
وی اضافه کرد: یک حرف هایی در کشور زده می شود و یک 
سایت به تریبون یک نفر تبدیل می شود و قضاوت هایی شکل 
می گیرد. هر کس فکر می کند گوشت دو دلاری وجود دارد 
برود وارد کند و اینجا کیلویی 35 هزار تومان بفروشد، محدودیتی 

وجود ندارد.
وزیر کشاورزی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
افزایش جهشی در تولید برخی محصولات گفت: بیش از 2 
میلیون هکتار از اراضی کشور به روش مکانیزه آبیاری می شود 
که دولت های یازدهم و دوازدهم 60 درصد این میزان را با رقم 
از یک میلیون و 200 هزار هکتاری به خود اختصاص  بیش 

داده اند.
وی با اشاره به اهمیت عامل زیرساختی در توسعه کشاورزی 
گفت: دولت های یازدهم و دوازدهم بر توسعه زیربناها و بهره وری 
هرچه بیشتر آب و خاک تاکید داشته و دارند و هیچ دوره ای 
اینگونه درباره آب و خاک و به ویژه برای مزرعه اینگونه سرمایه 

گذاری نشده است.
تذکر به کشاورزان در مورد تولید مازاد

این مقام مسئول پیرامون شرایط کنونی محصولات در بازار 
افزود: برخی کشاورزان تصور می کنند بدلیل فروش مناسب یک 

محصول در سال گذشته، امسال هم می توانند همان محصول را 
خوب بفروش رسانند، اما امسال با تولید مازاد برخی محصولات 

از جمله گوجه فرنگی، چغندرقند و هندوانه روبرو شدیم.
وی با بیان اینکه 300 هزار هکتار طرح خوزستان تحویل شده، 
افزود: بیش از 220 هزار هکتار آبهای مرزی را تحویل دادیم که 

در برخی استانها مانند کردستان، این سطح بیشتر خواهد شد.
حجتی خاطرنشان کرد: طرحی در سیستان اجرا شد که بر 
این اساس، آب به شیوه مدیریت شده در مزرعه و پای درخت 
مصرف می شود و در نتیجه سال 97 به ازای هر متر مکعب آب، 

1.34 درصد محصول خشک برداشت شد.
وی گفت: عمده واردات در ارتباط با نهادهای واسطه ای چند 
قلم است که در این ارتباط از دانه های روغنی، کنجاله، روغن 

خام و ذرت به عنوان عمده ترین اقلام وارداتی نام برد.
به گفته وزیر جهاد کشاورزی، ذخایر نهادهای بذر و سم و کود 
مناسب است و امروز نگرانی از نظر تامین و ذخایر این اقلام وجود 
ندارد. وی تاکید کرد: وضعیت از نظر ذخایر موجود بی سابقه 
به  اما در بخش ذرت یک توقف بوجود آمد که مربوط  است، 
بخش خصوصی بودو  بخش دولتی توانسته حدود 2 میلیون 
تن ذخیره به دست آورد، درحالی که  بخش خصوصی به دلیل 
برخی محددیت های نظام بانکی با مشکل تامین ذرت روبرو شد 

که آن هم حل شد.
حجتی یادآور شد: آمارها نشان می دهد که  افزایش جهشی 
در تولید برخی محصولات بدست آمده، تولید زعفران از 350 
تن در سال گذشته به 500 تن رسیده؛ تولید سیب به چهار 
میلیون تن و همچنین تولید مرکبات به 4.5 میلیون تن رسیده 
که نگرانی برای فروش آنها وجود دارد و باید صادرات را رونق 
داد و کارگروه هایی برای ساماندهی مازاد تولید و صادرات این 

محصولات تشکیل شده است.
وی ضمن تاکید بر اینکه کشاورزی باید تقاضا محور باشد، 
افزود: کشاورز باید بر اساس تقاضا محصول بکارد. در حالیکه 
برخی کشاورزان فکر می کنند چون فروش یک محصول در سال 
گذشته مناسب بوده، امسال هم می توانند همان محصول را 

خوب بفروشند.
مانند  محصولی  درباره  داد:  توضیح  کشاورزی   جهاد  وزیر 
گوجه فرنگی، این وزارتخانه در هفته های گذشته حدود 350 
تا 360هزار تن خرید انجام داده، در حالی که در این مدت، 
بیش از یک میلیون تن نسبت به مدت مشابه سال قبل در بازار 
گوجه فرنگی عرضه شده و درباره هندوانه و چغندرقند نیز اتفاق 
مشابهی را داشتیم و کشاورزان باوجود اعلام وزارتخانه، رشد تولید 

داشتند.
این مقام مسئول ضمن ابراز نگرانی برای فروش و صادرات 
برخی محصولات گفت: امسال در صادرات وضعیت مناسبی 
نداشتیم، اکنون در راه الحاق به اوراسیا به عنوان یک پیمان 
منطقه ای قرار داریم که استفاده بهینه از آن در زمینه صادرات 

می تواند موثر باشد.
عوارض صادراتی، نسخه وزیر کشاورزی

 برای مدیریت بازار
وزیر کشاورزی در بخشی دیگر از سخنانش خطاب به فعالان 
اقتصادی گفت: طرفدار صادرات هندوانه نیستیم و افزود: رقم  
این  و  است  غلط  هندوانه  کشت  برای  آب  مصرف  لیتر   400

مصرف به 40 لیتر کاهش یافته است.
وی پیرامون کشت گندم گفت: سیاست دولت این است که 
نان با قیمت ارزان در اختیار مردم قرار بگیرد، اما از آنجا که ما به 
التفاوت ارز دولتی و آزاد را دولت باید تامین کند، دولت همواره 

با کمبود منابع روبروست و فشار آن به تولیدکننده وارد می شود.  
این مقام مسئول درباره نهاده های دامی اضافه کرد: کنجاله با 
قیمت هرکیلو گرم 2 هزار و 430 تومان وارد کشور شد، چه کسی 
آن را 4700 یا پنج هزار تومان فروخت، این فاصله دو برابری از 

واردکننده اصلی تا مرغدار منطقی نیست.
به گفته وی، وقتی مرغ شب عید به 17 هزار تومان برسد، 
مرغدار هم افزایش قیمتش را به گردن افزایش قیمت کنجاله 
می انداخت، در حالیکه تمام کنجاله را با این قیمت تهیه نکرده 

بود.  
وزیر کشاورزی همچنین درباره باقی مانده سموم گفت: سم 
و کود وضعیت لجام گسیخته ای داشتیم و 6 سال است که 
آن را ساماندهی می کنیم. هر چیزی را تحت عنوان کود توزیع 

می کردند و مدیریتی بر آن وجود نداشت.
امتناع استان های غربی و شمال غربی از فروش گندم به دولت
این مقام مسئول افزود: امسال باوجود افزایش تولید گندم، 
نتوانستیم گندم خریداری کنیم و برخی کشاورزان گندم خود 

را نفروختند.
وی یادآور شد: سال گذشته که خشکسالی بی سابقه بود، یک 
میلیون تن گندم بیشتر خریداری شد و امسال بعضی استان ها 
به اندازه کشت آبی هم، گندم نفروختند و این موضوع بیشتر 
در غرب و شمال غرب مشاهده شد و در حالی که در استان 
خوزستان پدیده سیل داشتیم، 300 هزار تن بیشتر از سال قبل 
گندم خریداری شد و تفاوت قیمت ها در داخل و خارج کشاورز 

را متاثر می کند.
به گفته وزیر جهادکشاورزی، امسال مجبور به واردات گندم 
هستیم و تصمیم به واردات گرفته شده و این موضوع در حوزه 

وزارت صنعت است که باید درباره آن تصمیم بگیرد.

وزیر جهادکشاورزی: 

هرکس گوشت دو دلاری پیدا کرد، وارد کند
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این پرسپولیس »فردین« می خواهد

رژه کالدرون روی مخ هوادار!
هفته هفتم لیگ برتر برای سرخ های پایتخت به پایان رسید و یک اتفاق در این هفت هفته 
لیگ برتر و دو مرحله جام حذفی برای این تیم مشترک بود و آن هم عدم توانایی دو مهاجم 

ثابت این تیم در گلزنی است.
علی علیپور در اکثر بازی های پرسپولیس در این فصل به عنوان بازیکن ثابت در زمین  
حضور داشته و براندائو که خیلی دیر به جمع سرخ ها اضافه شد و اردو و بسیاری از تمرینات 
پیش از شروع فصل را از دست داده بود، دو مهاجمی هستند که طی چند هفته گذشته به 
نفرات اصلی کالدرون در خط حمله پرسپولیس تبدیل شده اند و هنوز هیچ کدام موفق به 

گلزنی برای تیمشان نشده اند.
البته بهترین گلزن سرخ ها، طی دو، سه فصل گذشته پا را از این هم فراتر گذاشته و یک 
پنالتی را هم هدر داده تا حسابی هواداران تیم را از خودش ناامید کند. او که در فصل نقل 
و انتقالات تابستانی با چند پیشنهاد خوب اروپایی مواجه شده بود، با مخالفت ایرج عرب 
در پرسپولیس ماندنی شد تا حالا از سوی هواداران تیفوسی تیمش به این متهم شود که 

شماره 70 تیمشان انگیزه لازم را برای همراهی سرخ ها ندارد.
اما موضوع براندائو پیش هواداران پرسپولیس چیز دیگری است و فضای مجازی بعد از 
پیروزی شاگردان کالدرون مقابل پیکان پر بود از انتقادات ریز و درشت کانال های هواداری 

و گروه های پرسپولیسی از شماره 7 تیم محبوبشان! 
پرسپولیسی ها  به جمع  کالدرون  توسط  رفیعی  کنار گذاشتن سروش  با  که  براندائو 
پیوست، پا را از این هم فراتر گذاشت و همان شماره ای را بر تن کرد که هافبک موردعلاقه 
هواداران پرسپولیس از تن درآورده بود و آن روز که هواداران سرخ همچنان در جو شعار 
معروف »هرچه برانکو بگوید« بودند با این تصمیم کالدرون مخالفت نکردند و همه چیز را 
به تصمیمات کالدرون واگذار کردند، اما ظاهراً صبر آنها در آستانه تمام شدن است و این 

می تواند زنگ خطری باشد برای مرد آرژانتینی پرسپولیس.
هواداران پرسپولیس معتقدند که این براندائو اصلًا فوتبالیست نیست، چراکه نه تنها گل 
زدن بلد نیست، بلکه در ایجاد موقعیت برای زوج خود در خط حمله هم ناموفق بوده و 
از این بدتر که حتی یک استوپ ساده هم نمی تواند بکند و این زمانی روی مخ هواداران 
سرخ می رود که می بینند سرمربی تیمشان با وجود اینکه متوجه این موضوع شده، اما 
باز هم او را به طور ثابت به میدان می فرستد تا شاید دری به تخته بخورد و او هم تبدیل به 

یک گلزن شود.
علی علیپور ذاتاً یک مهاجم تمام کننده است و باید توسط زوج خود در خط حمله و 
هافبک های تیمش تغذیه شود و در این صورت ثابت کرده که می تواند هر دروازه ای را باز 
کند، اما او هیچ وقت نتوانسته نقش »فردین« را بازی کند و با از خود گذشتگی همبازیانش 
را در موقعیت گل قرار دهد.  بنابر این او زوجی می خواهد که بتواند برایش فضاسازی کند و 

ایجاد موقعیت کند و این خصوصیات در بازی براندائو دیده نمی شود.
شاید براندائو هم خصوصیاتی شبیه به علیپور داشته باشد )البته تأکید می کنیم که شاید( 
و این زوج بدترین انتخاب از سوی کالدرون به شمار می رود. بد نیست یادآوری کنیم که 
هر بار براندائو در بازی های دوستانه موفق به گلزنی شده زوج او در خط حمله شخص 
غیر از علیپور بوده و بد نیست کالدرون در بازی های آینده یک نفر از بین این دو مهاجم 
را نیمکت نشین کند و از نفراتی مثل امیری، روستایی،عبدی و ... برای زوج مهاجم اولش 

استفاده کند.

غلامپور: استرا قوی است و مشکلی پیش نمی آید

استراماچونی مشکلی با شادی گل هایم ندارد!
 مربی استقلال در خصوص ادعای سرمربی این تیم درباره اضافه وزنش حرفهای جالبی 

برزبان اورد.
بهزاد غلامپور مربی استقلال در گفت وگو با ایلنا در خصوص برد تیمش مقابل سایپا اظهار 
داشت: بازی خوبی انجام دادیم و مستحق کسب این برد بودیم به بازیکنان تیم تبریک 
یم گویم که در این بازی تمام دستوراتی که کادر فنی به آنها داده بود را اجرا کردند امیدوارم 

که این بردها ادامه داشته باشد.
وی در خصوص شرایط سایپا اظهار داشت: سایپا شرایط خوبی ندارد اگر همین روند را 
ادامه بدهد خطر سقوس به لیگ یک را احساس می کند اینها نتایج ظلم هایی است که به 
دایی کردند این جوان هایی که الان در سایپا بازی می کنند علی دایی دو سال پیش به آنها 
بازی می داد فکر می کنم مسئولین سایپا پشت این جوان ها قائم شده است اگر این تیم به 

لیگ یک سقوط کند باز هم می گویند به جوان ها بازی دادیم.
مربی استقلال در خصوص شادی گل های منحصر به فردش افزود: به نظر من باید 

گیرنده این شادی گل ها قوی باشد که خدا را شکر که استراماچونی این گونه است.
غلامپور در باره اینکه استراماچونی گفته غلامپور اضافه وزن دارد خاطرنشان کرد: فکر 
می کنم استراماچونی ترسیده مبادا مصدوم شود من 10 سال است روی همین صد کیلو 
مانده ام. وی درباره برنامه ریزی لیگ در اعتراض ا ستقلالی ها بیان داشت: فکر می کنم 
سازمان لیگ باید با برنامه تر عمل کند ما سه روز پیش یک بازی سنگین 120 دقیقه ای 
مقابل فجر انجام داده ایم و دیروز هم مقابل سایپا بازی کردیم باز جمعه باید مقابل پارس 
جنوبی جم بازی کنیم. باید قبول کنیم فوتبال ما شرایط اروپا را ندارد که هر چهار روز یک بار 
بازی کنیم. غلامپور درباره اولین کلین شیت حسینی در لیگ برتر اظهار داشت: حسینی 
آینده درخشانی دارد و در حال حاضر یکی بهترین گلرهای حال حاضر لیگ برتر است. 
تمام تلاش ما این است که در بازی ها ابتدا گل نخوریم. مربی استقلال در پایان درباره 
اینکه رشید مظاهری گلر تراکتورسازی اگر در بازی آینده تیمش 67 دقیقه گل نخورد رکورد 
حسینی را می شکند گفت: ما دنبال آمار و ارقام نیستیم بارسلونا هم گل می خورد آخر فصل 

قهرمان می شود مهم موفقیت تیم است.

خبر بد بعد از روز خوب؛

 »شجاعیان« فصل را از دست داد
 »داریوش شجاعیان« هافبک تیم فوتبال استقلال به دلیل پارگی رباط صلیبی، ادامه 

فصل را از دست داد.
شجاعیان در بازی روزدوشنبه  استقلال و سایپا در هفته هفتم مسابقات لیگ برتر در 
ترکیب ثابت قرار داشت اما به دلیل مصدومیت در دقیقه 40 جای خود را به سجاد آقایی 
داد. جواب آزمایش های پزشکی این بازیکن حکایت از این دارد که وی از ناحیه رباط زانوی 

چپ دچار پارگی شده و باید پای خود را به تیغ جراحان بسپارد.
او برای رسیدن به بهبودی کامل و حضور در بازی های استقلال نیاز به 6 ماه استراحت و 
انجام تمرینات فیزیوتراپی و آب درمانی دارد. شجاعیان 2 فصل پیش نیز به دلیل پارگی رباط 

مدت طولانی از میادین دور بود.
»دکتر ستوده« پزشک استقلال در این باره اظهار داشت: در اوایل بازی ضربه ای که از 

پشت به ساق پای داریوش وارد شد، موجب آسیب دیدگی زانوی پای چپ وی شد.
 بلافاصله اقدامات تشخیصی درباره میزان مصدومیت انجام گرفت و متاسفانه پس 
از آزمایش ام .آی .آر مشخص شد که رباط صلیبی پای چپ شجاعیان دچار پارگی 
شده است؛ این آسیب در شرایطی رخ داده که داریوش از نظر آمادگی بدنی در 
بهترین شرایط خود قرار داشت.  چهارشنبه درباره این مصدومیت با دکتر نوروزی 
و چند پزشک فوق تخصص زانو مشورت خواهیم کرد تا هر چه زودتر مداوای لازم 

را آغاز کنیم.
»آندره آ استراماچونی« پس از پایان این مسابقه در نشست مطبوعاتی  با ابراز ناراحتی از 
مصدومیت شجاعیان اظهار داشت: این خبر بد برای استقلال در دیدار مقابل سایپا بود؛ 

شجاعیان یک بازیکن تاثیرگذار برای استقلال است و امیدوارم مصدومیتش جدی نباشد.
تیم فوتبال استقلال در هفته هفتم مسابقات لیگ برتر باشگاه های ایران موفق شد در 

ورزشگاه شهر قدس سایپا را با نتیجه چهار بر صفر شکست دهد.

ملی پوش فوتسال ایران به تیم شنزن چین پیوست
احمد اسماعیل پور ملی پوش فوتسال ایران با عقد قراردادی به تیم فوتسال شنزن چین 

پیوست.
به گزارش خبرنگار مهر، احمد اسماعیل پور بازیکن تیم ملی فوتسال ایران که سال 
گذشته در تیم »چین دائو« چین بازی می کرد، بعد از عقد قراردادی یکساله به تیم »شنزن« 
چین پیوست. اسماعیل پور سال گذشته در تیم چین دائو با 64 گل عنوان آقای گلی لیگ 

این کشور را کسب کرده بود.
این بازیکن در جام باشگاه های جهان که چند ماه پیش برگزار شد مدتی در این تیم 

حضور داشت ولی حالا قراردادش را با این تیم برای یک فصل امضا کرده است.
شنزن سال گذشته قدرت بهادری و علی اصغر حسن زاده دو ملی پوش دیگر ایران را در 

اختیار داشت که بهادری در پایان فصل، از این تیم جدا شد و به ایران بازگشت.

 سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: با مبلغی که برای جونیور براندائو پرداخت 
شده، نمی توان انتظار بیشتری از وی داشت. با 550 هزار دلار در هیچ جای اینترنت 

بازیکن سطح بالا پیدا نخواهید کرد.
»گابریل کالدرون« دیروز در جمع خبرنگاران در رابطه با شرایط پرسپولیس اظهار 
داشت: در حال ریکاوری هستیم و خود را برای دیدار روز جمعه که بازی بسیار مهمی 

است، آماده می کنیم.
کالدرون در واکنش به این موضوع که یکی از انتقادها به پرسپولیس، ناتوانی این 
تیم در عوض کردن برنامه و سیستم بازی است، تصریح کرد: به تمام انتقادات احترام 
می گذارم. آمار گلزنی ما برای یک تیم بزرگ خوب نیست. باید به تلاش خود ادامه دهیم 
و امیدوار باشیم مهاجمی که بازی می کند بتواند موقعیت ها را تبدیل به گل کند. جز 

این راه دیگری نداریم.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا مهاجم جدید و جوان پرسپولیس می تواند مشکل 
گلزنی را حل کند، تاکید کرد: او 17 سال دارد و بی شک باشگاه شناخت کافی از 
وی داشته که با او قرارداد بسته است. مانند همه جوان هایی که داریم در تمرینات 

توانایی های وی را خواهیم دید.
بازیکن  ناگهانی محرومیت »عارف غلامی«  با بخشیده شدن  رابطه  کالدرون در 
استقلال در روز مسابقه با سایپا نیز گفت: تا به حال در فوتبال حرفه ای ندیده ام که 
6 ساعت قبل از بازی محرومیت یک بازیکن بخشیده شود. ما اطلاعی نداشتیم اما 
شاید استقلال از این موضوع اطلاع داشته است. شجاع خلیل زاده روز قبل از بازی ما 
با پیکان تمرین سنگینی داشت و حتی روز بازی هم در هتل تمرین کرد. ما حرفه ای 
هستیم، بازیکنی که بازی نمی کند باید تمرین کند و متعاقب آن بازیکنی که روز قبل 
تمرین سنگینی داشته و روز بازی هم تمرین کرده، نمی تواند حتی روی نیمکت من 

بنشیند.
کالدرون در ادامه رو به خبرنگاران تاکید کرد: سوالی که باید از من می پرسیدید این 
بود »چرا  بخشیده شدن محرومیت یک بازیکن، 6 ساعت قبل بازی اعلام می شود در 
حالی که 16 روز برای این کار فرصت داشته اند؟« به نظر شما برای اعلام این خبر 16 

روز زمان نیاز است؟ باید حرفه ای باشیم و برنامه ریزی حرفه ای داشته باشیم.
کالدرون در پاسخ به این پرسش که آیا 550 هزار دلار برای مهاجمی )جونیور براندائو( 
که نمی تواند انتظارات را برآورده کند زیاد نیست؟ تاکید کرد: زمانی که در فوتبال در 
سطح بین المللی چنین مبلغی برای یک بازیکن پرداخت می شود، زیاد نمی توان از او 
انتظار کار بزرگ و عملکرد فوق العاده داشت. مربی چاره دیگری ندارد و باید با توجه به 
بودجه بازیکن بیاورد. جونیور گزینه نهم ما در فهرست اعلامی به باشگاه بود. نمی دانم 

باشگاه پول نداشت یا در مذاکرات درست عمل نکرد که این اتفاقات افتاد.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا بهتر نبود با این بودجه مهاجم بهتری جذب می 

شد؟ اظهار داشت: اگر اینترنت را زیر و رو کنید، با این قیمت بازیکن سطح بالایی پیدا 
نخواهید کرد. بازیکنانی که تیم های دیگر به خدمت گرفته اند به مراتب گران تر بوده اند. 
بودجه ما همین است اما فقط می دانم باشگاه های دیگر مهاجمان گرانتری نسبت به 

ما خریدند. ما پول کافی برای این کار را نداشتیم.
کالدرون در پاسخ به این سوال که آیا این حرف ها روی روحیه مهاجمی که تا همین جا 
هم به شدت تحت فشار است، تاثیر نمی گذارد؟ گفت: تجربه فوتبال بازی کردن دارم و 
اگر در چنین شرایطی قرار داشتم خودم را در زمین ثابت می کردم. اگر نتوانیم از فشارها 

خارج شویم آنگاه اسم این فوتبال، فوتبال آماتور خواهد بود.

وی در واکنش به انتقادات از تعداد شوت های در چارچوب کلی بازیکنان و نقص در 
سیستم تهاجمی پرسپولیس خاطرنشان کرد: این یک نظر شخصی است و با حقیقت 

همخوانی ندارد.
این سرمربی آرژانتینی در پایان در واکنش به میزان شناخت از شاهین شهرداری 
بوشه حریف بعدی پرسپولیس تاکید کرد: خلاصه تمام بازی های آنان را دیده ایم. 
بازیکنان این تیم را به خوبی می شناسیم اما اطلاعاتی در مورد سرمربی بعدی این تیم 
نداریم. به تمام تیم ها احترام می گذارم چرا که تمام تیم ها برای بردن پرسپولیس وارد 

زمین می شوند.

کالدرون:

 با ۵۵0 هزار دلار بهتر از »جونیور« پیدا نمی شود

سردار آزمون باید چهارشنبه در چارچوب هفته سوم مرحله 
گروهی رقابت های لیگ قهرمانان اروپا همراه با تیم زنیت به 

آلمان سفر کند تا مقابل لایپزیش قرار بگیرد.
با اتمام بازی های ملی، از ابتدای این هفته دوباره مسابقات 
باشگاهی در نقاط مختلف جهان از سر گرفته شد و بازیکنان 
لژیونر ایرانی نیز در تیم های خود شرایط متفاوتی را پشت 
سر گذاشتند. علیرضا جهانبخش بازهم در لیست 18 نفره 
حضور نداشت و این بدترین خبر ممکن به حساب می آمد. 
اما خبرهای دیگری که از لژیونرها در این هفته مخابره شد، 

خوب و درخشان بود و باعث مسرت.
در اردیویژه هلند رضا قوچان نژاد در تقابل با آدو دن هاخ 
یکی از سه گل تیمش را به ثمر رساند تا به اضافه چهارگلی 
که وارد دروازه والویک کرده بود، خودش را در جدول گلزنان 
پنج گله و به 10 امتیازی شدن تیمش کمک کند. در لیگ 
خوش  فرد  انصاری  کریم  و  رضاییان  رامین  قطر  ستارگان 

درخشیدند. کریم انصاری فرد برای السیلیه و رامین رضاییان 
برای الشحانیه دبل کردند تا هم باعث تساوی و برد تیمشان 
شوند و هم در بین نامزدهای عنوان بهترین بازیکن هفته قرار 

بگیرند.
برد چهار  در جریان  ترکیه مجید حسینی  در سوپرلیگ 
بر یک ترابوزان اسپور، نمره 7.7 را گرفت و یکی از بهترین 
بازیکنان زمین بود. کمی آنطرف تر پیمان بابایی در جریان 
پیروزی 2 بر صفر سومقاییت آذربایجان زننده گل نخست 
تیمش بود. علی قلی زاده هم دوباره خودی نشان داد و در 
شب پیروزی سه بر صفر شارلروای بلژیک مقابل سرکل بروژ، 

2 پاس گل داد و در تیم منتخب هفته قرار گرفت.
سردار نیز در جدال برابر تیم سابق خود روستوف یک گل 
زد و یک پاس گل داد تا به روند گلزنی های خود ادامه دهد و 
در تیم منتخب این هفته لیگ برتر روسیه جای بگیرد. با این 
عملکرد درخشان، این هفته از رقابت های باشگاهی در نقاط 

مختلف اروپا به اتمام رسید و چند بازیکن ایرانی توانستند 
نمایش فوق العاده ای داشته باشند. با این حال هنوز یک 90 
دقیقه دیگر باقی مانده است. 90 دقیقه ای که می تواند این 

هفته عالی را عالی تر کند. 
تیم  آلمان،  آره نای  بول  رد  ورزشگاه  در  شب  چهارشنبه 
زنیت سنت پترزبورگ در چارچوب هفته سوم دور گروهی 
رقابت های لیگ قهرمانان اروپا باید به مصاف لایپزیش برود. 
سردار آزمون ستاره ایرانی زنیت در این مسابقه به طور قطع 
در زمین حضور خواهد داشت. او در 2 دیدار قبلی موفق شد 
دروازه تیم های لیون و بنفیکا را باز کند و حالا نوبت به نماینده 
آلمانی است تا طعم گل خوردن از سردار ایرانی را بچشد. 
آزمون پیش از این به یک تیم آلمانی دیگر یعنی بایرن مونیخ 
گل زده و حالا وقت آن است تا پیتر گولاچی مجارستانی 
)دروازه بان لایپزیش( نیز مقابل ستاره ایرانی زنیت تسلیم 

شود.

اوراسیادر قرق لژیونرهای ایرانی؛ 

"ردبول آره نا" منتظر هت تریک اروپایی سردار

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
جلسه هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 با حضور امضاء کنندگان زیر در وقت مقرر / فوق العاده در دبیرخانه هیات تشکیل، رای شماره 139760330002036792 

پرونده کلاسه 1397114430002000464  مربوط به تقاضای آقای عباس شکری مبنی بر صدور سند مالکیت ششدانگ/ قسمتی از پلاک شماره 160 فرعی از 114 از 2602 اصلی واقع در بخش دو قم تحت بررسی است. 
پس از مطالعه پرونده و ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق الذکر، اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است: 

رای اصلاحی
با توجه به اینکه رای هیات تاکنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادر به شرح زیر اصلاح می گردد در رای فوق الذکر پلاک 2602/114/160 اصلی تحریر گردیده است که صحیح آن 2602/114 اصلی بخش دو قم می باشد و بقیه مفاد 

و مندرجات رای فوق الذکر بقوت خود باقی می باشد. 
رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا می باشد. 

عباس پورحسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه ۹۴۰۰۳1۴ وفق ماده 1۸ آیین نامه اجرا
آقای مجید اکبری به نشانی کرج محمدشهر پشت مسجد جامع کوچه 

منصور بخت 
بدینوسیله به آقای مجید اکبری بدهکار پرونده کلاسه فوق که برابر گزارش مامور 
ابلاغ آدرس فوق شناخته نگردیده ابلاغ میگردد که برابر سند نکاحیه 19611 مورخ 
1388/09/26 مبلغ 100 عدد سکه طلا بهار آزادی به خانم رقیه امامی راد بدهکار 
می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از 
تشریفات قانونی اجرائیه صادر و به کلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق 
ماده 18/19 آئین نامه اجرا به شما ابلاغ میگردد پس از ده روز از تاریخ انتشار این آگهی 
اجرائیه ابلاغ شده محسوب و فقط یک نوبت در روزنامه کثیرالانتشار درج و منتشر 
میگردد . ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر این صورت 
پس از گذشت مدت مذکور نیم عشر دولتی نیز تعلق میگیرد بدون انتشار آگهی دیگری 

عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد .م/30775
رئیس اجرا واحد اجرای اسناد رسمی کرج – مریم ایرانی بجندی 

»کنتینانتال  تیم  عضو  دوچرخه سوار  بانوی  یزدانی«  »سمیه 
تیکا« اسپانیا یکی از مشکلات اساسی این رشته در ایران را نبود 
باشگاه های حرفه ای عنوان کرد و گفت: برای کسب آمادگی و 

موفقیت در بازی های المپیک 2020 توکیو به این تیم رفتم.
در عرصه دوچرخه سواری زنان ایران لژیونرهای کمی دیده می 
شوند. نخستین لژیونر دوچرخه سوار زنان ایران در ماده جاده 
»ماندانا دهقان« محسوب می شود که به تیم هلند پیوسته بود.  اما 
اکنون به تعداد لژیونرها در این ماده افزوده شد و یکی دیگر از زنان 

ایرانی گام در مسیر دهقان گذاشته است.
»سمیه یزدانی« که در مسابقات جاده قهرمانی آسیا 2018 در 
کنار 64 ورزشگار دیگر موفق به کسب مدال برنز شد. او توانست با 
زمان3 دقیقه و 10 ثانیه و چهار صدم ثانیه از خط پایان بگذرد و در 

تاریخ نام خود را ثبت کند.
عملکرد او به عنوان دختر رکابزن ایرانی، به گونه ای بود که مورد 
توجه تیم اسپانیایی قرار گرفت و دومین لژیونر ایران در این ماده به 

تیم »کنتینانتال تیکا« اسپانیا پیوست.
وی روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا از شرایط حضور خود در این 

تیم، سطح دوچرخه سواری ایران، سخن گفته است.
در متن زیر مشروح گفت و گو با »سمیه یزدانی« را می خوانیم:

قرارداد  اسپانیا  تیکا«  »کنتینانتال  با  که  شد  چطور 
بستید؟

بعد از اینکه مدال قهرمانی آسیا را در اردیبهشت 98 بدست 
آوردم در تور بین المللی چین شرکت کردم و مدیر تیم اسپانیا در 
این تور حضور داشت. وی عملکردم را در این رقابت ها و مسابقات 
قهرمانی آسیا ارزیابی کرد و پس از آن به من پیشنهاد داد تا برای 
کسب آمادگی بیشتر جهت حضور در المپیک 2020 به تیم آنان 
ملحق شوم. بنابراین با توجه به شرایط خوبی که این تیم داشت، 

این پیشنهاد را پذیرفتم.  
برای پیوستن به این تیم، شرایط خاصی داشتند؟

با این تیم تنها در مسابقات اسپانیا شرکت نمی کنم بلکه در 
تورها و مسابقه های بین المللی همه کشورها می توانم حضور یابم 

اما در ایران اینگونه نیست و تنها حضور مسابقات آسیایی برای 
دوچرخه سواران رقم می خورد.

از بزرگان دوچرخه سواری  از »آلبرتو کونتادور«  چقدر 
دنیا که ۲ بار قهرمانی تورفرانس را از آن خود کرده است، 

شناخت دارید؟
کونتادور یکی از دوچرخه سواران خیلی حرفه ای در سطح جاده 
در اسپانیا است و همه دوچرخه سواران به خوبی او را می شناسند.
آیا در دوچرخه سواری الگویی دارید؟ کونتادور یکی از 

این الگوها محسوب می شود؟
من  الگوی  هم  کونتادور  و  ندارم  دوچرخه سواری  در  الگویی 

نیست.
در کدام شهر اسپانیا زندگی خواهید کرد، آیا در این 

مدت برای شما دشوار نیست که به دور از خانواده در اسپانیا 
زندگی کنید؟

در شهر آلکانته اسپانیا زندگی خواهم کرد. خیلی سخت است 
که به دور از خانواده در آنجا زندگی کنم اما در طول سال حداقل 
یک یا 2 بار به دیدن خانواده ام می روم تا دلتنگی هایم را جبران 

کنم.  
تلخ ترین اتفاق در دوچرخه سواری؟

دچار  جاکارتا  آسیایی  بازی های  به  اعزام  از  قبل  هفته  دو 
آسیب دیدگی شدم. در حالی که بالای 90 درصد شانس کسب 
مدال داشتم، نه تنها این رقابت ها بلکه شانس مدال را هم از دست 

دادم.
شیرین ترین اتفاق در دوچرخه سواری؟

تاریخ  مدال  اولین  که  بود  زمانی  زندگی ام  اتفاق  بهترین 
دوچرخه سواری زنان را در قهرمانی آسیا کسب کردم.

حال که در تیم اسپانیایی رکاب می زنید، همانطور که 
می دانید، اسپانیا تیم های فوتبال برجسته ای دارد، به فوتبال 

و کدام یک از تیم ها علاقه دارید؟
من علاقه ای به فوتبال ندارم و هیچوقت فوتبال تماشا نمی کنم.

اگر بخواهید وضعیت دوچرخه سواری ایران با اسپانیا 
را بسنجید؟

ایران تیم باشگاهی حرفه ای ندارد و همین امر سبب می شود تا 
نتوانم شرایط ایران را در دوچرخه سواری با اسپانیا مقایسه کنم.

اقدامات  چه  ایران  دوچرخه سواری  پیشرفت  برای 
مهمی باید انجام شود؟

لازمه پیشرفت در دوچرخه سواری ایران این است که در سال 
بتوانیم در بیش از 50 مسابقه بین المللی شرکت کنیم، اما چون 
ایران باشگاه حرفه ای ندارد، نمی توانیم در مسابقه بیشتری حضور 
تنها در چهار مسابقه در حد قهرمانی  یابیم. در طول یکسال 
کشوری شرکت می کنیم. همچنین در 2 مرحله لیگ جاده و در 
نهایت مسابقات قهرمانی آسیا حضور می یابیم و این مسابقات 

چندان تغییری در وضعیت رکابزنان ایجاد نمی کند.
ایران  دوچرخه سواری  در  پیشرفتی  مدت  این  در 

مشاهده کردید؟
دوچرخه سواری ایران تا میزانی پیشرفت کرده است به عنوان 
نمونه برای نخستین مرتبه تیم ملی زنان در تور بین المللی چین 
حضور یافت و این اتفاق زیبایی بود که در تاریخ دوچرخه سواری 

ایران رقم خورد.  
آینده دوچرخه سواری ایران را چگونه می بینید؟

اکنون مشکلات اقتصادی، مانع حمایت باشگاه ها و افزایش 
تیم ها در دوچرخه سواری شده است. اگر شرایط اقتصادی کشور 
بیشتری  فعالیت  نیز می توانند  باشگاهی  تیم های  بهتر شود، 
داشته باشند و در آینده می توانیم شاهد پیشرفت زنان و مردان این 

عرصه و شرکت در مسابقات بین المللی بسیاری باشیم.

بانوی لژیونر دوچرخه سواری:

 برای موفقیت در المپیک به اسپانیا رفتم

رئیس هیئت کاراته استان قم از حضور 2 تیم قمی در سوپر لیگ و لیگ برتر کاراته مردان کشور خبر داد.
علیرضا برخورداری اظهار داشت: فصل جدید رقابت های سوپر لیگ کاراته و لیگ برتر کاراته مردان کشور از هفته نخست آبان ماه آغاز 

می شود و استان قم امسال نیز همانند سال های گذشته در این رقابت ها حضوری پررنگ دارد.
وی افزود: در سطح اول کاراته ایران یعنی سوپر لیگ کاراته، باشگاه انقلاب قم که از باشگاه های بازیکن ساز کاراته به شمار می رود در این 

سطح حاضر خواهد بود و با مربیگری غلامرضا دباغیان این رویداد را در پیش رو دارد.
رئیس هیئت کاراته استان قم گفت: در رقابت های لیگ برتر کاراته که در آن کاراته کاهای امید فرصت حضور دارند تیم کاراته پاس قم با 

مربیگری ابوالقاسم پایدار شرکت می کند و همچنان در این مسابقات حضور خود را تداوم می بخشد.
برخورداری با اشاره به اعزام کاراته کاهای قمی به مرحله سوم مسابقات کاراته وان بیان داشت: سومین مرحله از مسابقات کاراته وان در 
شیراز برگزار می شود و کاراته کاهای قمی همانند دو مرحله گذشته در رده های سنی مختلف در این مسابقات حضور دارند. وی عنوان 
کرد: با توجه به تغییر روش برگزاری رقابت های کاراته کشوری در بخش پایه، دیگر خبری از لیگ های جوانه و آینده سازان کاراته کشور 
و حضور باشگاه ها نیست و مسابقات کاراته وان به صورت یکپارچه و با حضور ورزشکاران به صورت انفرادی و نه در قالب باشگاه ها، 
جایگزین این لیگ ها شده است. برخورداری با تأکید بر غیبت تیم کاراته مرداس قم در سوپر لیگ زنان تصریح کرد: نامشخص بودن 
وضعیت مدیریتی هیئت کاراته استان قم به دلیل ورود به بازه ثبت نام برای ریاست دوره جدید سبب شد هیئت کاراته نتواند حمایت لازم 
برای حضور تیم زنان در سوپر لیگ را داشته باشد در حالی که تیم های مردان ما مستقل بودند و نیازی به پشتیبانی هیئت کاراته نداشتند.

رئیس هیئت کاراته استان قم خبر داد؛

حضور 2 تیم قمی در سوپر لیگ و لیگ برتر کاراته مردان کشور
رئیس هیئت اسکیت استان قم از دعوت از 10 بازیکن قمی به اردوی تیم ملی اینلاین هاکی جوانان خبر داد.

حمید جلیلی  اظهار داشت: برنامه های هیئت اسکیت استان قم در 6 ماهه دوم سال جاری بر محور حضور تیم های قمی در 
مسابقات قهرمانی کشور و لیگ ها استوار است و تیم های اسکیت اینلاین هاکی قم در لیگ این رشته حضور خواهند داشت.

وی افزود: همچنین 10 بازیکن از استان قم به اردوی تیم ملی اسکیت اینلاین هاکی جوانان دعوت شده اند و استان قم سهم 
قابل توجهی در تیم ملی دارد به طوری که این تیم  روز چهارشنبه اول آبان در مجموعه اسکیت انقلاب تهران تمرین خود را 

برگزار می کند.
رئیس هیئت اسکیت استان قم گفت:  مجتبی سبط نبی، شهراد شیشه ای، امیر حسین قاسمیان، ایلیا حمزه، طاها واحد، 
محمد صالح رحیمی، سبحان خدایاری، امیر محمد فرجودی، امیر مهدی فرجودی و امیرتلخابی بازیکنان قمی هستند که به 

اردوی تیم ملی جوانان فراخوانده شده اند.
جلیلی بیان داشت: مربی تیم ملی جوانان اینلاین هاکی مجید نوش آبادی سرمربی آکادمی اسکیت پرشین از قم است و 

اسکیت قم علاوه بر پرورش بازیکن در زمینه گسترش فنی مربیان و پیشرفت آن ها نیز برنامه دارد.
وی عنوان کرد: کارگاه دانش افزایی اینلاین هاکی با تدریس مجید نوش آبادی نیز سه شنبه شب در سالن سرافرازان قم 
برگزار خواهد شد همچنین پیش ثبت نام دوره مربیگری اسکیت عمومی درجه 3 و داوری اسکیت سرعت درجه 3 نیز تا 10 

آبان توسط هیئت اسکیت استان قم ادامه دارد.

رئیس هیئت اسکیت استان قم خبر داد؛

دعوت از ۱۰ بازیکن قمی به اردوی تیم ملی اینلاین هاکی 
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عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اگر لوایح سی اف تی و پالرمو به تصویب نرسد کمکی بزرگی به ترامپ است.
از همان روزهای اولی که دولت لوایح مرتبط با اف ای تی اف را مطرح کرد و به مجلس فرستاد، تا همین امروز حاشیه های 

این لوایح ادامه دارد و گویا قرار نیست نقظه پایانی هم داشته باشد.
چند روز پیش مهلت قانونی مجمع تشخیص مصلت نظام برای بررسی لایحه پالرمو به اتمام رسید و حالا دوگانه ای درباره 
تصویب با رد آن در مجلس و مجمع شکل گرفته است، عده ای معتقدند که با پایان مهلت قانونی و عدم اعلام نظر مجمع 

این لایحه به قانون تبدیل شده و در مقابل عده ای معتقدند این لایحه رد شده است.
اما چند روز پس از در گرفتن بحث ها درباره سرنوشت لایحه پالرمو، گروه ویژه مالی هم تشکیل جلسه داد و در آخرین 
جلسه خود، علاوه بر وضع دو اقدام مقابله ای علیه ایران، هشدار داد که اگر تا قبل از بهمن ماه آینده دو کنوانسیون پالرمو و 
تامین مالی تروریسم )سی اف تی( نهایی نشوند، کلیه اقدامات مقابله ای علیه ایران وضع خواهند شد و عملا وضعیت ایران 

به پیش از خرداد سال 1395 باز خواهد گشت.
در این باره با سید محمد صدر، عضو مجمع تشخیص مصلت نظام گفتگو کردیم تا نظر او را درباره تاثیر هشدار 

اف ای تی اف بر نظر مجمع تشخیص مصلحت نظام جویا شویم.
مشروح گفتگو با سید محمد صدر را در ادامه بخوانید:

آقای صدر! اف ای تی اف در جلسه اخیری که داشت اعلام کرد که اگر ایران قوانین مرتبط با اف ای تی اف را 
به تصویب نرساند، شرایط را پیش از خرداد ۹۵ بازمی گردد، فکر می کنید هشدار جدید اف ای تی اف تاثیری روی 

تصمیم گیری مجمع تشخیص مصلحت نظام بگذارد و نظر مجمع تغییر کند؟
ابتدا بگویم که امیدوارم که نظر مجمع تشخیص مصلحت نظام تغییر کند، اما نکته مهم این است که لوایح سی اف تی و 

پالرمو در مجمع مطرح شد، سوالاتی برای اعضای مجمع پیش آمده بود که این سوالات را به دولت فرستادند تا بخش های 
مختلف دولت به این سوالات پاسخ بدهند. وزارت اقتصاد، وزارت امور خارجه، معاونت حقوقی رئیس جمهور و بانک مرکزی 

به این سوالات پاسخ داده اند و الان پاسخ سوالات به مجمع ارسال شده است.
احتمال فراهم شدن زمینه برای تصویب شدن اف ای تی اف در مجمع وجود دارد

پاسخ هایی که من دیدم و آن ها خواندم پاسخ های قوی و خوبی است، البته پس از ارسال پاسخ های دولت، جلسه مجمع 
تشخیص مصلحت برگزار نشده است و پاسخ های دولت بررسی نشده است، اما من فکر می کنم اگر جلسه تشکیل شود و 

اعضای مجمع پاسخ های دولت را ببینند، احتمال اینکه زمینه مساعدی برای تصویب این لوایح فراهم بشود، وجود دارد.
پاسخ های دولت به سوالات مجمع درباره اف ای تی اف قوی، کارشناسی شده و مفصل است

دولت  پاسخ های  نشدن  ارسال  را  لوایح  این  درباره  تصمیم گیری  عدم  دلیل  مجمع  اعضای  از  بعضی 
می دانستند و می گفتند که دولت به سوال های مجمع پاسخ نداده است...

پاسخ های دولت به مجمع ارسال شده است و خیلی مفصل و دقیق است و کاملا هم کارشناسی شده است و بخش های 
مخلتف دولت پاسخ داده اند و به نظرم پاسخ ها هم قانع کننده است و باید ببینیم نظرم مجمع چه می شود.

تصویب نشدن لوایح مرتبط با اف ای تی اف کمک بزرگی به ترامپ است
آقای ربیعی روز گذشته در نشست خبری گفتند که تصویب نشدن این لوایح زمینه خودتحریمی را فراهم 

می کند. نظر شما چیست؟
بله، همین طور است. اگر این لوایح به تصویب نرسد کمکی بزرگی به ترامپ است، آقای ترامپ ایران را یک جانبه تحریم 
کرده است و کشورها به لحاظ قانونی موظف نیستند از تحریم های آمریکا تبعیت کنند، البته ممکن است به خاطر قدرت 

اقتصادی آمریکا بعضی کشورها تبعیت کنند، اما نکته مهم این است که اگر لوایح سی اف تی و پالرمو تصویب نشود، بعد 
از ایران تحریم بین المللی می شود و مثل زمان دولت آقای احمدی نژاد همه چیز بسته می شود و مشکلات خیلی جدی 

برای کشور به وجود می آید.
لایحه پالرمو تصویب شده است

آقای صدر! با پایان مهلت قانونی مجمع برای بررسی لایحه پالرمو، این لایحه یک وضعیت مبهمی پیدا کرده 
است. یک عده  معتقدند که با پایان مهلت قانونی مجمع این لایجه تصویب شده و تبدیل به قانون شده و عده ای 
دیگر معتقدند که نه این لایحه عملا رد شده است. فکر می کنید با تشکیل جلسه مجمع، چه تصمیمی درباره 

این لایحه گرفته می شود؟
معاونت حقوقی  این یک بحث حقوقی است،  اینکه  به  توجه  با  اما  دارد.  نظر وجود  دو  همان طور که می گویید 
ریاست جمهوری کاملا این موضوع را بررسی کرده است. ماجرا این بود که لایحه پالرمو در مجلس تصویب شد، اما در 
شورای نگهبان یک سری ایرادها به آن وارد شد و مجلس بازگردانده شد. مجلس ایرادها را برطرف کرد و دوباره به شورای 
نگهبان فرستاد و دیگر شورای نگهبان به لایحه ایرادی نگرفت، اما در این خلال هیئت نظارت مجمع نظر داد که این لایحه 
با سیاست های کلی نظام مغایرت دارد و شورای نگهبان هم این نظرات برای مجلس ارسال کرد. اما رئیس مجلس این 

لایحه برای مجمع ارسال کرد.
طبق بند 25 مکرر آیین نامه داخلی مجمع، اگر لایحه یا طرحی به مجمع ارسال شد و پس از گذشت یک سال، مجمع 
نظری نداد، خود به خود نظر شورای نگهبان تائید می شود. با توجه به اینکه شورای نگهبان خودش هیچ ایرادی به لایحه 

پالرمو نداشته و آن را تائید کرده است، الان لایحه پالرمو تصویب شده است.

محمد صدر: 
تصویب نکردن اف ای تی اف کمک به ترامپ است 

سابقه تفسیرخواهی روسای جمهوری درباره 11۳

 کدام رئیس جمهوری مردم را پای 
صندوق های رای می آورد؟

بار دیگر مساله اختیارات  پیشِ »حسن روحانی«  از نشست خبری یک هفته   پس 
رئیس جمهوری در رسانه ها و محافل سیاسی مورد توجه قرار گرفته است.

اظهارات رئیس جمهوری در نشست خبری یک هفته پیش )22 مهرماه( نشان داد که 
روحانی هم مانند اغلب اسلافش از وضعیت اختیارت و نسبتِ آن با انتظارات و مطالبات 

موجود خرسند نیست.
پرسش خبرنگار روزنامه »اعتماد« در مورد رسیدگی رئیس جمهوری به حقوق شهروندی و 
به خصوص پرونده خبرنگاران، فعالان محیط زیستی، صنفی و بازداشت های اشتباه پرونده 
ترور دانشمندان هسته ای کافی بود تا روحانی باز هم گلایه مندی خود را اظهار دارد و بگوید 
اگر اصل 113 قانون اساسی اجرایی می شد و شورای نگهبان با تفسیر خاص خود این 
اصل قانون اساسی را بی اثر نمی ساخت، رئیس دولت قادر به پیگیری موثر این پرونده 

ها می شد.
روحانی در ارتباط با اصل 113 قانون اساسی افزود: اگر هم می خواهیم آن را به گونه 
دیگری تفسیر کنیم، بگذاریم برای رئیس جمهور بعدی و از قبل هم به مردم بگوییم رئیس 
جمهوری که انتخاب می کنید فقط مسئول دستگاه اجرایی است در قانون اساسی هیچ 

دخالتی ندارد.
اصل یادشده در قانون اساسی تصریح می دارد: پس از مقام رهبری رئیس جمهور 
عالی ترین مقام رسمی کشور است و مسئولیت اجرای قانون اساسی و ریاست قوه مجریه را 

جز در اموری که مستقیماً به رهبری مربوط می شود، بر عهده دارد.
سابقه تفسیرخواهی روسای جمهوری درباره 11۳

»ابوالحسن بنی صدر« نخستین رئیس جمهوری ایران برای نخستین بار در کشاکش 
رقابت های سیاسی و در سال 59 خواستار اعلام نظر شورای نگهبان درباره اصل 113 
قانون اساسی شد که آیت الله »لطف الله صافی گلپایگانی« دبیر وقت شورای نگهبان در 
پاسخی به این شرح اظهارنظر شورا را بیان داشت »رئیس  جمهور با توجه  به  اصل  113 
حق  اخطار و تذکر را دارد و منافات  با بند 3 اصل  156 ندارد«؛ بندی که ناظر بر وظایف قوه 
قضاییه در زمینه »نظارت  بر حسن  اجرای  قوانین « و محل اختلاف میان قوا قرار گرفته بود.
در دوره ریاست جمهوری مقام معظم رهبری نیز چنین مساله ای بروز یافت و طرح ایجاد 
واحد بازرسی  در ریاست  جمهوری  به شورای نگهبان ارائه شد که البته طرح یادشده با توجه 
به صراحت 113 مبنی بر توضیح خواهی رئیس جمهوری از مسوولان اجرایی، قضایی و 

نظامی مورد قبول واقع نشد.
در میان روسای جمهوری به جز شهید »محمدعلی رجایی«، به نظر می رسد تنها آیت 
الله »اکبر هاشمی رفسنجانی« در دوره ریاست جمهوری مشکل بارزی با اختیارات خود در 

ریاست قوه مجریه نداشته است.
پس از مرحوم هاشمی، »سیدمحمد خاتمی« در دولت هشتم و از طریق ارائه لوایح 
موسوم به دوقلو به مجلس ششم، تلاشی برای افزایش اختیارات رئیس جمهوری و در 
مجموع قوه مجریه را به کار بست اما به دلیل شدت مخالفت ها مجبور شد این لوایح را 

پس بگیرد.
در دوره اصلاحات نقل قول منتسب به خاتمی که رئیس جمهور تنها یک تدارکاتچی 
است، ناخرسندی وی از نقش و حیطه اختیاراتش را به نمایش گذاشت. وی البته در سال 

87 و در یک سخنرانی این نقل قول با مضمون بی اختیاری رئیس دولت را رد کرد.
در دولت دهم، »محمود احمدی نژاد« که اعضای کابینه را خط قرمز برخوردهای قضایی 
و امنیتی خوانده بود و بشدت از جرح و تعدیل بودجه 89 در مجلس ناراضی بود، بر سر 
مسائلی چون بازداشت مشاور رسانه ای خود تصمیم به اقداماتی چون بازرسی از زندان 
اوین گرفت و در زاویه ای آشکار با آیت الله »صادق آملی لاریجانی« رئیس وقت دستگاه قضا 
قرار گرفت. در آن دوره نیز احمدی نژاد بارها خود را مجری و ناظر بر اجرای قانون اساسی 

خواند و بر رویه های موجود تاخت.
روحانی نیز بارها در این باره صراحتا نظر خود را اعلام داشته است. چند ماه پیش از 
این نشست خبری، یعنی در ضیافت های افطاری امسال )اردیبهشت و خردادماه( رئیس 
جمهوری در جمع اهالی سیاست، رسانه و روحانیون چندین بار بیان داشت که باید در 
فرایند بیان مطالبات و انتظارات، توانایی و اختیارات رئیس جمهوری نیز با نگاهی واقعی 

نگریسته شود.
وی همچنین با اشاره به وضعیت کشور در جنگ اقتصادی و مواجهه با تحریم های بی 
سابقه آمریکا، تشکیل شورای عالی پشتیبانی جنگ در سالیان دفاع مقدس را یادآور شد که 
با اختیارات بسیار توانست کشور را از تنگناهای اقتصادی عبور دهد. روحانی با اشاره به این 

تجارب، قرار گرفتن اختیارات ویژه اقتصادی در دست رئیس جمهوری را ضروری دانست.
در ارتباط با این دیدگاه رئیس جمهوری و روسای جمهوری پیشین برخی این پرسش را 
مطرح ساخته اند که تا چه میزان همین اختیاراتِ در دسترس مورد استفاده قرار گرفته که 
نیاز به اختیاراتی مضاعف است و گروهی نیز گفته اند، روسای جمهوری پیش از نامزدی آیا 

به حیطه وظایف و مسوولیت های خود واقف نبوده اند؟
با این حال و به رغم این سوالات باید گفت که روسای جمهوری به عنوان منتخبان مردم 
برای تحقق شعارهای خود و پیشبرد برنامه هایشان همواره موانعی را مطرح ساخته و 

خواستار تغییر رویه ها و وضعیت موجود بوده اند.
رئیس جمهوری، مطالبات و مشارکت مردمی

همچنانکه اشاره شد و در مورد خاص اصل 113، تفسیر خاص شورای نگهبان تا حد 
زیادی اجرای این اصل را تحت تاثیر قرار داده است.

در همین ارتباط بود که پس از اظهارات رئیس جمهوری، »علی مطهری« نماینده تهران 
تصریح کرد »رئیس جمهور علاوه بر نظارت بر اجرای قانون اساسی در قوه مجریه، در 
مواردی که در سایر قوا و نهادهای کشور تخلف از قانون اساسی می بیند باید اخطار و تذکر 
دهد. تفسیر شورای نگهبان از این اصل در سال 59 همین بوده است. عجیب است که بعدا 

تفسیر خود را عوض کرده است.«
در همین پیوند، »محمود صادقی« دیگر نماینده تهران ابراز داشته »باید از اعضای 
شورای نگهبان پرسید که چطور وقتی بحث درباره »نظارت« شورای نگهبان است، وارد 
فاز اجرایی می شوند و نظارت استصوابی را تصدیق می کنند، اما نظارت بر قانون اساسی 

رئیس جمهوری را به تذکر تقلیل می دهند؟«
سپردن تفسیر قانون اساسی به نهادی بالاتر از شورای نگهبان با نمونه هایی مشابه در 
سایر کشورها با نام هایی نظیر دادگاه قانون اساسی، شورای خبرگان یا مجلس موسسان 
پیشنهادی است که مطهری برای رفع اختلافات ارائه داده و می گوید شورای نگهبان چون 
یک نهاد انتصابی است ذی نفع است، لذا ممکن است تفسیرهای آن دقیق نباشد و عنصر 

سیاست در آن دخالت داشته باشد.
علاوه بر این مباحث، بسیاری از ناظران سیاسی می گویند در پرمشارکت ترین انتخابات 
جمهوری اسلامی که تجربه نشان داده در انتخاب روسای جمهور رقم می خورد، این 
برنامه، شعارها و تغییرات مورد نظر اکثریت جامعه است که آنان را به صف کشیدن در حوزه 

های رای گیری ترغیب می کند.
اکنون و در دولت روحانی مساله اختیارات رئیس جمهوری بارزتر از بسیاری از ادوار مطرح 
و این پرسش مهم در میان است که برای گزینش متصدی اداره نهادی با توانایی های 
محدود و غیرمنطبق با انتظارات مردم، چه تعداد از شهروندان و واجدان حق رای به سوی 

صندوق ها روانه خواهند شد؟

نایب رئیس شورای عالی سیاست گذار اصلاح طلبان تاکید کرد: اگر بنا باشد که جریان 
رادیکال اصول گرا سر کار بیاید که انحصارطلبی در اعماق جامعه نفوذ بکند باز هم از 
دولتی مثل دولت آقای روحانی حمایت می کنیم برای اینکه فضا باز بماند و مردم بتوانند 
حرف هایشان را بزنند و نظراتشان را مطرح کنند؛ اما این دولت نماد اصلاح طلبی نیست، 

دولت اصلاح طلبی دولت 76 تا 84 است که کارنامه روشن و قابل دفاعی دارد.
عالی  شورای  موثر  عضو  و  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  موسو ی لاری  عبدالواحد 
سیاست گذاری اصلاح طلبان در مورد آخرین وضعیت اقدامات این شورا گفت: شورای 
سیاست گذاری کارش به بعد از هماهنگی با وزارت کشور و اجماع و ائتلاف اصلاح طلبان 
که تعدادی از احزاب عضو شورا تقاضا کرده بودند موکول شده بود؛ مجموع احزاب برای 
هماهنگی کارهای خودشان شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان را مورد نظر قرار دادند 
که در حقیقت ساختار اصلی و قانونی کار، انجام شود، بنابراین شورای سیاست گذاری 

برگرفته از احزاب اصلاح طلبی است که ائتلاف خودشان را به ثبت رسانده اند.
شد،  انجام  کارش  قانونی  ساختار  لحاظ  از  اینکه  از  بعد  شورا  این  داد:  ادامه  وی 
فعالیت هایش را در کارگروه های چهار گانه ای دنبال کرده که در حال حاضر دو کارگروه 
کارهایشان به صورت جدی دنبال می شود؛ یکی کارگروه استان ها است که ساماندهی 
استان ها را به عهده دارد، دیگری کارگروه پایش است که وضعیت نمایندگان فعلی را طی 

ضوابطی بررسی می کنند.
موسو ی لاری افزود: کارگروه پایش همچنین چارچوبی را هم برای کاندیداهای مطلوب 

اصلاح طلب و شاخص هایی برای کاندیداتوری در نظر می گیرد.
دست اصلاح طلبان از نظر رسانه ای بسیار خالی است

عضو شورای عالی سیاست گذاری با بیان اینکه کارگروه دیگری هم به نام کارگروه رسانه 
وجود دارد که نحوه انعکاس مسائل مرتبط با اصلاح طلبان و هماهنگی بین رسانه های 
اصلاح طلب را برعهده دارد، گفت: رسانه های اصلاح طلب بسیار اندک هستند، دست 
اصلاح طلبان از نظر رسانه ای بسیار خالی است درحالی که رقبای آنها هم از رسانه های 
بالاخره  و  دارند  تاسیس رسانه  برای  زیادی  امکانات  و هم  استفاده می کنند  رسمی 
سایت ها، رسانه ها و خبرگزاری های مختلفی در خدمت آن جریان هستند که جریان 
اصلاحات فاقد این تمکن است. وی اضافه کرد: با این حال تعدادی روزنامه، مجله و 
سایت وجود دارد که با شکل و شمایل اصلاح طلبی فعالیت می کنند و کارگروه رسانه 
از یک سو با آنها همکاری می کند و از سوی دیگر انتقال برنامه های شورای عالی را بر 
عهده دارد که چارچوب ها و ضوابطی هم برای نحوه همراهی و همدلی برای آن مشخص 
کرده اند. موسوی لاری در واکنش به اینکه شنیده شده حزب اعتدال و توسعه این دوره 
بنا دارد با لاریجانی کار کند و قصد حضور و همکار با اصلاح طلبان را ندارد، گفت: 
نمی دانم این خبر صحت دارد یا نه، اما باتوجه به تجربه گذشته، برداشتمان این است 
که جریان تحول خواه و اصلاح طلبی، ترکیبی از احزاب ملی و منطقه ای است که حزب 

اعتدال  و  توسعه نیز می تواند خودش را در این جمع تعریف کند.
وی یادآور شد: دوره گذشته فرض ما بر این بود که جریان اصلاحات باید با همراهان 
دولت، همراهی داشته باشد و حزب اعتدال و توسعه به عنوان نماد شاخص مدیرانی که 

با حسن روحانی کار می کنند، بود.

به  مسائل  به  راجع  اصلاح طلب  احزاب  اینکه  از  پس  افزود:  سیاسی  کنشگر  این 
جمع بندی رسیدند با حزب اعتدال و توسعه هم به گفت وگو نشستند و هماهنگی هایی 

به عمل آوردند که در نهایت یک لیست مشترکی داده شد.
بعد از بستن لیست عملا فرصتی برای هماهنگی وجود ندارد

وی تصریح کرد: در این دوره به حزب اعتدال و توسعه هم گفته شده اگر می خواهید 
در لیست اصلاح طلبان نقشی داشته باشید از حالا باید حاضر شده و در جمع خودتان را 
تعریف کنید، بعد از بستن لیست و شروع شدن فعالیت ها عملا فرصتی برای هماهنگی 
وجود ندارد. موسوی لاری در گفت وگو با ایلنا، اظهار کرد: گمان می کنم آنها در حال 
بررسی این هستند که به صورت مستقل حرکت کنند یا با جریان اصلاحات همراه شوند، 
هنوز چیزی که نشان بدهد حزب اعتدال وتوسعه می خواهد مستقل کاری انجام دهد یا 
با افراد وارد نوعی مذاکره شود، دریافت نکرده ایم، اما مصلحتشان این است که آنها هم در 

کنار سایر احزاب اصلاح طلب و حامی دولت قرار بگیرند تا از قافله عقب نمانند.
برخی بعد از  ورود مجلس، راه دیگری را رفتند

وزیر دولت اصلاحات در پاسخ به اینکه در دوره قبل افرادی وارد لیست امید شدند اما 
همراه جریان نبودند چه تضمینی وجود دارد که با حضور دوباره همان رفتارها را تکرار 
نکنند آن هم در حالی که به نظر بسیاری از اصلاح طلبان این افراد باعث آسیب به جریان 
اصلاح طلبی شده اند، با بیان اینکه در دوره قبل کاندیداهای اصلی جریان اصلاحات 
در تهران و شهرستان  ها یا خودشان نیامدند یا شورای نگهبان آنها را تایید نکرد، گفت:  
آنهایی که آمدند، از بین کسانی که شورای نگهبان تایید کرده بودند انتخاب شدند که 

خیلی هایشان آدم های موجه و خوب و قابل قبولی بودند.
وی ادامه داد:  تعدادی از افراد اعلام کردند که ما میثاق نامه را امضا کرده و در مجلس 
هم با فراکسیون امید همراهی می کنیم اما متاسفانه برخی بعد از  ورود مجلس، راه 
دیگری را رفتند. موسوی لاری با بیان اینکه کاملا می دانستیم بعضی از افراد حاضر 
در لیست از جریان مقابل هستند اما به دلیل ائتلافی که با حزب اعتدال داشتیم آنها را 
در لیست قرار دادیم، گفت: خود حزب اعتدال و مجموعه اطرافیان آقای رئیس جمهور 
هم به این نتیجه رسیدند که این افراد لزوما جزء طرفداران و حامیان دولت نبودند و بنا 
به نیازهایشان آن روزها اعلام می کردند که طرفدار دولت هستند یا حاضرند با جریان 

اصلاحات حرکت کنند.
هنوز به جمع بندی، نحوه شناسایی و انتخاب کاندیداها نرسیده ایم

وی افزود: ما از تجربه دوره گذشته باید استفاده کنیم و از افرادی در لیست استفاده 
کنیم که از همراهی آنها اطمینان داشته باشیم، کسانی که اطمینان نداشته باشیم در 
مراحل مختلف کار جمعی، گروهی و جبهه ای می کنند قاعدتا در لیست اصلاح طلبان 
قرار نمی گیرند. این عضو شاخص جریان اصلاح طلبی درباره اینکه پیشتر افرادی از 
جمله آقای عارف اعلام کرده اند که در این دوره از انتخابات ائتلاف نمی کنیم، گفت: 
از  بعد  اصلاحات  جریان  کل  قبل  مرتبه  در  است؛  من  حرف  همان  هم  آنها  حرف 
جمع بندی بین خودشان با حزب اعتدال وتوسعه نوعی ائتلاف انجام دادند که ائتلاف 

بین یک حزب و تعدادی از احزاب دیگر شد.
وی ادامه داد: آن چیزی که من در حال حاضر می گویم این است که حزب اعتدال و 

توسعه از همان ابتدا در این جمع قرار بگیرد و با جمع حرکت کند بعد از اینکه این جمع 
به نتیجه رسید دیگر زمینه ای برای ائتلاف بعد از تصمیم گیری وجود ندارد و این همان 

چیزی است که آقای عارف و دوستان می گویند.
این سیاستمدار اصلاح طلب درباره شکل ائتلاف احتمالی و اینکه گفته می شود که 
لیستی قبل از تایید صلاحیت تهیه و به شورای نگهبان داده می شود و هر تعدادی که در 
لیست ماندند در انتخابات شرکت می کند و جایگزنی نخواهند داشت، گفت: هنوز راجع 
به لیست، ضوابط و معیارهای آن تصمیم گیری نشده است و اگر هم باشد در حد حدس 
و گمان یا پیشنهادهایی است که باید در مرجع خودش بررسی، جمع بندی و ارائه شود 

اما هنوز به جمع بندی، نحوه شناسایی و انتخاب کاندیداها نرسیده ایم.
نیروهای اصولگرایان و احمدی نژاد مشترک است 

عضو مجمع روحانیون مبارز درباره تحلیل خود از این سوال که جریان اصول گرا در 
انتخابات پیش رو خودش را برنده می داند، و آقای باهنر گفته اند که اگر ببازیم به خودمان 
باخته نه به رقیب، گفت: چیزهایی که آقای باهنر گفته اند کاملا روشن است؛ در جریان 
اصول گرا امکان اینکه با هم به یک وحدت نظری برسند وجود ندارد، از همین الان یکی 
از گروه های انشعابی آنها آقای احمدی نژاد و تیمشان هستند، جریان اصول گرایی چه 
بخواهند و چه نخواهند، احمدی نژاد بخشی از جریان اصول گرایی است درست است 
که آنها تلاش می کنند بگویند که احمدی نژاد دیگر با ما نیست اما نیروهایشان مشترک 

است و با هم کار می کنند.
وی افزود: حتی سایت ها و خبرگزاری هایی هم که از آنها حمایت می کنند مشترک 
است و به طور کل با هم هستند و شاخه ای جدا شده تلقی نمی شوند بلکه بخشی از 

جریان اصول گرایی هستند.
باهنر برای قانع کردن جریان تندرو، با دولت گلاویز می شود

موسوی لاری تصریح کرد: احزاب اصولگرا مثل جامعه مدرسین، جامعه روحانیت 
و حزب موتله، یعنی اصول گرایان سنتی یک مسیری می روند، آقای باهنر و جامعه 
مهندسین هم دلشان می خواهد که به عنوان یک جریان اصولگرای صاحب نظر مطرح 
شوند، یک مسیر دیگر می روند. اما به دلیل اینکه عقبه، عِده وعُده و پروپاگاندایی ندارند، 
مجبور هستند دست به دامان جریان تند اصول گرایی شوند، برای همین هم آقای باهنر 
که خودش با دولت همراه و با آقای روحانی رفیق بوده است و همچنین با خیلی از وزرا 
هم فکری داشته، الان مصلحت خودش را برای قانع کردن جریان تندرو، گلاویزشدن 

با دولت می داند.
عضو شورای عالی اصلاح طلبان اضافه کرد: ضمن اینکه باهنر می داند این دولت 
دولتی بود که آنها بیشتر به آن دلبسته بودند، نمی خواهم بگویم آنها دولت را روی کار 
آورده اند اتفاقا نمی خواستند روی کار بیاید، اما دلبسته بودند به اینکه چون آقای روحانی 

که در جمع آنها تعریف می شود به گونه ای رفتار کند که نظرات آنها را تحمیل شود.
باهنر بین جریان رادیکال راست و جریان معتدل گیر کرده است

این عضو شاخص جریان اصلاح طلبی با بیان اینکه آقای باهنر بین جریان رادیکال 
راست و جریان معتدل گیر کرده است،  گفت: از یک طرف دوست دارد که به عنوان 
یک نیروی خردگرای معتدل مطرح شود و از طرف دیگر چون کلیه امکانات در اختیار 
رادیکال ها و تندروها قرار دارد، مجبور است برای هماهنگی و استفاده از آنها حرف هایی 

بزند که خوششان بیاید.
وقتی مردم به پای صندوق رای می آیند اصولگرایان بیرون می افتند

وی درمورد استراتژی اصلاح طلبان آنهم در شرایطی که اصول گرایان خودشان را برنده 
اعلام می کنند، گفت: همیشه همینطور بوده است در دوره ریاست جمهوری سال 
75_76 هم اصول گرایان باورشان شده بود که آقای ناطق اتاقش را هم مشخص کرده 

است؛ فکر می کردند کاملا همه چیز دست آنها است.
موسوی لاری یادآور شد: برای انتخابات دوره دوم و رقابت بین آقای روحانی و رئیسی 
هم تلقی آنها این بود که آقای رئیسی، رئیس جمهور است در انتخابات های گذشته هم 
این ذهنیت را در آغاز هر انتخابات دارند اما وقتی مردم به پای صندوق رای می آیند 
اصولگرایان بیرون می افتند، اگر مردم بیایند و حضور پیدا کنند شانس اصلاح طلبان 
بسیار بالا است اما اگر نیایند ممکن است اصول گرایان با یک اقلیت محدودی رای 

بیاورند.
دولت اصلاح طلبی فقط دولت ۷۶ تا ۸۴ است

وزیر کشور دولت اصلاحات گفت:  اصلاح طلبان یک کارنامه روشنی از سال 76 تا 84 
دارند که ما اگر بخواهیم در مورد اصلاح طلبان داوری کنیم، باید این مقطع را به داوری 

بگذاریم نه سال های 92 تا 98 یا 1400 را.
بلکه  نبوده  اصلاح طلبی  مدعی  هیچ وقت  دولت  این  اینکه  برای  کرد:  تاکید  وی 

اصلاح طلبان بنا بر مقتضیاتی از این دولت حمایت کردند و الان هم حمایت می کنند.
موسوی لاری گفت: همین الان هم اگر بنا باشد که جریان رادیکال اصول گرا سر 
کار بیاید که انحصارطلبی در اعماق جامعه نفوذ بکند باز هم از دولتی مثل دولت آقای 
روحانی حمایت می کنیم برای اینکه فضا باز بماند و مردم بتوانند حرف هایشان را بزنند و 
نظراتشان را مطرح کنند؛ اما این دولت نماد اصلاح طلبی نیست، دولت اصلاح طلبی 

دولت 76 تا 84 است که کارنامه روشن و قابل دفاعی دارد.

عبدالواحد موسو ی لاری :

دولت اصلاح طلبی فقط دولت 7۶ تا 84 است

پس از مدت ها کشمکش بر سر لوایح اف ای تی اف، 18 مهر 
ماه جاری و با پایان یافتن مهلت بررسی این لایحه در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، سرنوشت این لایحه وارد فاز جدیدی 
شد. آن هم در حالی که این نهاد مالی دو دسته از اقدامات 

مقابله ای علیه ایران اعمال کرد.
گروه ویژه اقدام مالی »اف ای تی اف )FATF(« روز جمعه بار 
دیگر مهلت ایران را برای تصویب کامل قوانین مربوط به مبارزه با 

تامین مالی تروریسم تمدید کرد.
این زمان ششمین و آخرین مهلت ایران برای تأمین نظرات 
اف ای تی اف است و گروه اقدام مالی اعلام کرده که اگر تا قبل از 
بهمن ماه آینده این دو کنوانسیون نهایی نشوند، کلیه اقدامات 
مقابله ای علیه ایران وضع خواهند شد و عملا وضعیت ایران به 
پیش از خرداد سال 1395 باز خواهد گشت.  هرچند تا همینجا 
هم در دو نشست اخیر این نهاد مالی در ماه های خرداد و مهر 

سه دسته از اقدامات مقابله ای علیه ایران اعاده شده است.
کنوانسیون پالرمو یکی از پیمان نامه های مورد حمایت سازمان 
ملل است که برای مبارزه با قاچاق انسان و تولید غیرقانونی و 

قاچاق اسلحه و مهمات تصویب شده است.
کنوانسیون مقابله با تامین مالی تروریسم یا سی اف تی هم 
را  اعضا  که  است  ملل  سازمان  پیمان نامه های  از  دیگر  یکی 
ملزم می کند با نظارت بر مبادلات بانکی، جلوی تامین مالی 

گروه های تروریستی را بگیرند.
اکثر کشورهای جهان به هر دوی این کنوانسیون ها پیوسته اند. 
در فاصلیه سه سالی که ایران قرار بوده برنامه عمل مد نظر گروه 
ویژه اقدام مالی را اجرا کند 37 کشور به اصطلاح  چنین برنامه 
ای را عملیاتی کرده و پرونده خود را عادی کرده اند. عضویت 
ایران نیز در چارچوب لوایحی که توسط دولت حسن روحانی 
تهیه شده بودند، در مجلس تصویب شدند، اما مخالفت شورای 
نگهبان موجب شد تا این لوایح به مجمع تشخیص مصلحت 
نظام ارجاع داده شود و سرنوشت دو لایحه الحاق به این دو 

کنوانسیون عملا بلاتکلیف بماند.
نام ایران پس از انجام برخی اقدامات مثبت در تطبیق قوانین 

خود با موازین این گروه از سال 1395 از فهرست سیاه اف ای 
تی اف تعلیق شد.  ایران برای خروج دایمی از فهرست سیاه 
این گروه می بایست قوانین داخلی خود در ارتباط با مقابله با 
پولشویی )کنوانسیون سازمان ملل در مبارزه با پولشویی موسوم 
به سی اف تی( و مبارزه با جرایم سازمان یافته )کنوانسیون 

پارلرمو( را اصلاح و تصویب می کرد
لوایح مرتبط با اف ای تی اف در مهرماه 1397 پس از تصویب 
و  به شورای نگهبان رفت  نهایی  تکلیف  تعیین  برای  مجلس 
شورای نگهبان این لویح را رد کرد پس از آن بود که این لوایح به 
مجمع تشخیص مصلحت نظام ارسال شد. مجمع پس از اعلام 
وصول لوایح چندین جلسه با حضور وزرای خارجه و اقتصاد و 
معاون حقوقی رئیس جمهور در سال 97 برگزار کرد. با این حال 
این جلسات پر کشمکش نتیجه ای به دنبال نداشت و عملا 
پس از این جلسات مجمع تشخیص مصلحت نظام اقدام موثر 
دیگری برای این لوایح انجام نداد و در نهایت بررسی این لوایح را 

به نخستین جلسه خود در سال جدید موکول کرد.
در سال 98 نیز ورق به نفع لوایح پالرمو و CFT برنگشت، با 
خروج یکجانبه آمریکا از برجام، اعمال تحریم ها و افزایش تنش 
میان ایران و آمریکا موضوع تعیین تکلیف لوایح مذکور در هاله 
ای از ابهام قرار گرفت و در واقع تحت تاثیر چنین فضایی بود که 

در جلسات مجمع دیگر خبری از دو لایحه مطرح نشد.
اکنون یک سال از ارسال لایحه الحاق ایران به کنوانسیون 
مبارزه با جرائم سازمان یافته یا همان پالرمو به مجمع تشخیص 
مصلحت نظام می گذرد و مدت یک ساله تعیین شده در آیین 
نامه مجمع تشخیص برای رسیدگی به آن به پایان رسیده است، 
مهلت ایران نیز نزد اف ای تی اف رو به پایان است و اکنون 
مشخص نیست سرنوشت دو لایحه سی اف تی و پالرمو  در 
مجمع و سرنوشت عادی سازی مراودات مالی بین المللی ایران 

چه خواهد شد.
در همین خصوص حشمت الله فلاحت پیشه نماینده مجلس 
شورای اسلامی فرایند بررسی و تصویب پالرمو را یک نمونه از 
کندی فرایند قانونگذاری کشور  عنوان کرده و معتقد است: 

لایحه پیوستن به این کنوانسیون یک سال در مجمع متوقف 
مانده است و اکنون اعلام می کنند که این توقف به معنای رد 
آن است در حالی که این توقف به معنای تایید پالرمو است زیرا 

شورای نگهبان عملا پالرمو را تایید کرده است.
او خاطرنشان کرده است: در ارتباطی که شورای نگهبان با 
مجلس داشت، ایرادات در کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس 
شورای اسلامی رفع شد و بعد از رفع این ایرادات، شورای نگهبان 

عملا ایرادی نگرفت.
اما غلامرضا مصباحی مقدم، عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام گفته است که بر اساس آیین نامه مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، نظر شورای نگهبان در مورد پالرمو و سی اف تی حاکم 
است و این دو لایحه تایید نشده به حساب می آید. او افزود: از 
آنجایی که تحریم های آمریکا شامل حال هر گونه دور زدن تحریم 
هم می شود، پالرمو و سی اف تی موجب می شود که آمریکا به 
راحتی بتواند دور زدن تحریم ها را کشف کند. ما که نمی توانیم با 

دست خودمان تحریم ها را برای خودمان تشدید کنیم.
البته لعیا جنیدی، معاون حقوقی رئیس جمهور در حاشیه 
رد  درباره  جمهور  رئیس  تصمیم  درباره  دولت  هیات  جلسه 
معاهده پالرمو توسط مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: 
دولت معتقد است می شود خطرات را کنترل کرد. اگر به لیست 
غیرهمکار بازگردیم هزینه ها را بالاتر برده ایم. این نگرانی ها 
باعث شده تا دولت بخواهد کارشناسی شده و با تفاهم مشکلات 

را حل کند.
جنیدی در ارتباط با فضای اقتصادی کشور بدر صورت رد 
شدن لایحه  الحاق به کنوانسیون پالرمو گفت: اگر در آخر این 
موضوع مجدد یک دسته اقدامات مقابله ای دیگر ایجاد شود 
و ما مجدد به لیست کشورهای غیر همکار)اف ای تی اف( 
برگردیم شرایط سخت می شود، البته دولت هم دست روی 
دست نمی گذارد و می خواهد کشور را اداره کند. حتی اگر این 
معاهده را مجلس رد کند، قوه مجریه کشور را یک طوری اداره 
می کند، اما شرایط سخت تر خواهد شد، تبادلات مالی و بانکی 

مشکل تر شده و بالا می رود.

پس از آنکه گروه ویژه اقدام مالی، اف ای تی اف، در جلسه روز 
جمعه  خود اعلام کرد که اگر ایران تا چهار ماه دیگر، کنوانسیون 
پالرمو را اجرایی نکند، اقدامات تقابلی این نهاد بازخواهند گشت 
و همچنین از اعضایش خواست که تا آن زمان، در معاملات مالی 

با شرکت های مستقر در ایران، نظارت جدی تری اعمال کنند.
گروه ویژه اقدام مالی در اجلاس هفته گذشته خود در پاریس، 
ضمن بررسی آخرین وضعیت ایران، با توجه به عدم تصویب 
 ،)CFT( پالرمو و تامین مالی تروریسم نهایی دو کنوانسیون 
دو دسته اقدام جدید مقابله ای علیه  کشورمان وضع کرد که با 
توجه به تصویب یک اقدام مقابله ای دیگر در خرداد ماه گذشته، 

مجموعا سه اقدام علیه ایران وضع شده اند.
محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه  روز دوشنبه 29 مهر در 
حاشیه نخستین کنفرانس یک جانبه گرایی و حقوق بین الملل 
در جمع خبرنگاران درباره هشدار اف ای تی اف به جمهوری 
اسلامی ایران اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران در قوانین 
داخلی خود مبارزه با پولشویی را به عنوان یک ضرورت و هدف 
دنبال می کند تصمیم اف ای تی اف کاملا سیاسی است که 
کاملا با آن مخالف هستیم؛ اما به خاطر منافع ملی خودمان 
تمام اقدامات لازم را برای مبارزه با تامین مالی تروریسم و مقابله 

با پولشویی انجام دادیم.
وزیر امور خارجه، تصویب آیین نامه مبارزه با پولشویی در دولت 
و قوه قضاییه را گام مهم ایران در این زمینه برشمرد و گفت: این  
آیین نامه قانون مفصلی و کاملی است و امیدوارم با همگرایی 
داخلی و اقدامات بعدی برای گرفتن بهانه از دست کسانی که 
منافع ایران را دنبال نمی کنند و مخالف ما هستند، فراهم شود.

اما نهایتا تا اعلام نظر نهایی مجمع تشخیص مصلحت نظام 
سرنوشت این لوایح روشن نخواهد شد است قبول یا رد این لوایح 
تاثیر مهمی در آینده کشور خواهد داشت و مسکوت گذاشتن 
این موضوع مراودات مالی را به مشکلات جدی مواجه می کند.

لیست سیاه FATF؛ خیلی دور خیلی نزدیک

 آیا گره لوایح مرتبط با اف ای تی اف در مجمع باز می شود؟



معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم  خبرداد

ارائه خدمات شهرداری قم از طریق 
دفاتر پیشخوان دولت

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم گفت: سه دفتر پیشخوان در منطقه 
پنج شهرداری قم پایلوت ارائه خدمات شهرداری از طریق دفاتر پیشخوان 
دولت در قالب میز خدمت شدند. غلامرضا جانقربان با اشاره به ارائه خدمات 
شهرداری قم از طریق دفاتر پیشخوان دولت، اظهار کرد: ده ها دفتر پیشخوان 
دولت در شهر قم داریم، برای ارائه خدمات شهرداری از طریق دفاتر پیشخوان 
دولت، منطقه 5 شهرداری قم را پایلوت قرار دادیم، چون در این منطقه ممیزی 
شهر به صورت کامل صورت گرفته و منطقه دارای طرح تفصیلی شهری 
مدون است. معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم ادامه داد: سه دفتر 
پیشخوان دولت در منطقه پنج شهرداری قم پایلوت ارائه خدمات شهرداری 
از طریق دفاتر پیشخوان دولت در قالب میز خدمت شدند، به نیروهای این سه 
دفتر پیشخوان دولت آموزش های لازم  داده شد تا بدانند چه اقداماتی را باید 
برای ثبت درخواست و تشکیل پرونده برای شهروندان انجام بدهند. جانقربان 
افزود: دفاتر منتخب پیشخوان دولت در منطقه پنج شهرداری، واسطه ای 
بین شهرداری و شهروندان برای ارائه خدمات شدند، ارسال اطلاعات توسط 
این دفاتر به شهرداری به صورت الکترونیکی است و نیروهای دفاتر پیشخوان 
دولت، مراجعه حضوری به شهرداری قم ندارند. وی با اشاره به راه های دریافت 
خدمات از شهرداری، اظهار کرد: شهروندان می توانند برای ثبت درخواست 
و تشکیل پرونده از طریق مراجعه به درگاه الکترونیکی شهرداری این کار را 
انجام بدهند، مراجعه به کافی نت ها در شهر هم در این خصوص ممکن است. 
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم ادامه داد: افرادی که نمی خواهند 
کار ثبت درخواست و تشکیل پرونده در شهرداری را به شیوه های الکترونیکی 
انجام بدهند، می توانند به صورت حضوری به شهرداری مراجعه کنند و این 
کار را انجام بدهند، منعی در این زمینه وجود ندارد. جانقربان خاطرنشان کرد: 
امکان ثبت درخواست و تشکیل پرونده در شهرداری به شهروندان منطقه پنج 
شهر اطلاع رسانی شده و مدت زمان اجرای پایلوت طرح در این منطقه سه ماه 
است و پس از آن با مشاهده نقاط ضعف طرح و برطرف کردن این نقاط ضعف، 

بقیه مناطق شهر قم هم زیر پوشش طرح می روند.
 

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم  خبرداد

پیش بینی اهرم های تشویقی برای 
استفاده از خدمات الکترونیک 

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم از پیش بینی اهرم های 
تشویقی برای استفاده از خدمات الکترونیک شهرداری خبر داد.

محسن رنجبر با اشاره به ضرورت پیش بینی اهرم های تشویقی برای ترغیب 
مردم به استفاده از بسترهای الکترونیکی برای بهره مندی از خدمات، گفت: 
استفاده مردم از خدمات الکترونیکی هزینه کمتری به شهر تحمیل می کند و 
تلاش داریم بسته های تشویقی را آماده کرده و به شورای شهر پیشنهاد دهیم 
تا این افراد از تخفیفاتی نیز بهره مند شوند. معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی 
شهرداری قم گفت: درخواست ما از مردم این است که از این خدمات استفاده 
کنند تا شهرداری برای توسعه و بهبود این خدمات تلاش بیشتری انجام دهد. 
رنجبر با بیان اینکه مجموعه شهرسازی شهرداری در مسیر الکترونیکی سازی 
خدمات، فعالیت زیادی کرده است، اظهار کرد: سامانه ای به عنوان »سرا« 
در مجموعه شهرسازی فعال شده و عمده زمانی که در روند ارائه خدمات 
شهرسازی صرف می شود برای تاییدیه نقشه، بررسی و… است، با این حال 
باید بروکراسی اضافی حذف شده و عملکردها سرعت بگیرد. وی با بیان اینکه 
اهرم نظارتی شهرداری در خصوص سرعت و کیفیت ارائه خدمات الکترونیک 
شهرسازی سامانه ارزیابی عملکرد است، گفت: یکی از شاخص های سامانه 
ارزیابی عملکرد زمان پاسخگویی به درخواست ها است که استانداردی برای 
آن پیش بینی شده و در این سامانه ماه به ماه این زمان کنترل می شود و برای 

بهبود آن در اتاق های فکر بررسی و رصد و تصمیم سازی صورت می گیرد. 
 

شهردار منطقه ۵ قم خبرداد

اتمام عملیات پروژه خاکبرداری و 
جدولگذاری نهر میدان آل یاسین

شهردار منطقه 5 از اتمام عملیات پروژه خاکبرداری و جدولگذاری نهر 
میدان آل یاسین به طول بیش از 550 متر  در جمکران خبر داد. علیرضا 
اقبالیان شهردار منطقه5 با اعلام این خبر گفت: در راستای خدمت رسانی 
به محدوده های کمتر برخوردار فعالیت های عمرانی ، خدماتی و ترافیکی 
منطقه بر مبنای رویکرد مدیریت شهری در راستای تأمین رفاه، آسایش و جلب 
رضایت شهروندان، اصلی ترین هدف شهرداری منطقه پنج است. وی افزود: 
به منظور تقویت زیرساخت های شهری و نیز به دلیل عدم تکمیل محورهای 
پشتیبان در اطراف بلوار پیامبر اعظم)ص( و جهت دفع آبهای سطحی در 
اطراف میدان آل یاسین اقدام به احداث نهر و اتصال آن به انهار رینگ اول 
جمکران به طول بیش از 550 متر با اعتباری بالغ بر 800 میلیون ریال صورت 
گرفته که می تواند بخش عمده ای از مشکلات چندین ساله آبگرفتگی 
موجود را مرتفع سازد . اقبالیان گفت: طبق برنامه ریزی های انجام شده سعی 
بر آن داریم تا قبل از شروع بارندگی، معابری که مشکل آبگرفتی دارند را سامان 

دهی نموده و پروژه های در دست اقدام در این موارد به اتمام برسد.
 

در ایام اربعین  به مرزهای مختلف ایران صورت گرفت

اعزام ۷۷ هزار نفر زائر از پایانه های 
مسافربری قم

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم گفت: بالغ بر 77 
هزار نفر زائر از پایانه های مسافربری شهرداری قم به مرزهای مختلف ایران 
جهت حضور در پیاده روی اربعین به عراق اعزام شدند. رضا پوریافر از اعزام 
77415 نفر زائر در ایام اربعین حسینی از پایانه های مسافربری شهرداری قم 
به مرزهای عراق خبر داد. مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری 
قم افزود: این آمار با سرویس دهی 2341 دستگاه اتوبوس، مینی بوس و 
تاکسی برون شهری صورت گرفته است که زائرین اربعین حسینی را از پایانه 
ها و پارکسوار این سازمان به مرزهای مهران،شلمچه، خسروی و چذابه منتقل 
می نمودند. وی با اشاره به اینکه بیشتر زائرین به مرز مهران اعزام شدند،اذعان 
داشت: مرز مهران با سرویس دهی 1495 دستگاه و جابجایی 46170 نفر 
انجام و مابقی به مرزهای دیگر اعزام شدند. رضا پوریافر با اشاره به اینکه در این 
ایام کلیه پایانه ها و پارکسوار بصورت شبانه روزی به زائرین خدمات رسانی می 
نمودند، افزود: موکب پایانه مرکزی در این ایام با 25000 پرس غذای گرم همه 

روزه میزبان زائرین عتبات عالیات بود.
 

عضو هیئت رئیسه اتاق اصناف استان قم:

 ۱۰هزار واحد صنفی در قم پروانه 
فعالیت ندارند

عضو هیئت رئیسه اتاق اصناف استان قم گفت: پلمب واحدهای صنفی 
فاقد پروانه و قانون گریز در دستور کار اتاق اصناف قم قرار گرفته است.

سید ابراهیم صحفی با اشاره به طرح ساماندهی اصناف استان اظهار 
داشت: پلمب واحدهای صنفی فاقد پروانه و قانون گریز در دستور کار اتاق 
اصناف قم قرارگرفته است. وی افزود: روند کار پلمب این واحدهای صنفی با 
کندی پیش می رفت که در این زمینه نیروی انتظامی و بازرسان اتاق اصناف 
به واحدهای بدون پروانه اخطار دادند و با جدیت پیگیر موضوع هستند. عضو 
هیئت رئیسه اتاق اصناف قم بابیان اینکه یکی از اهداف طرح ساماندهی 
اصناف رونق بازار قم است،بیان کرد: به طورکلی اتاق اصناف و اتحادیه ها باید 
اشرافی به بازار داشته باشند و موضوع توزیع صحیح جنس و فروش عادلانه و 
لحاظ درصدهای سود مجاز مدنظر باشد تا در صورت تخلف واحد شناسایی 
و برخورد شود. صحفی تصریح کرد:یکی از مشکلات ما در قم واحدهای فاقد 
پروانه است که حدود 10 هزار واحد صنفی بدون پروانه در قم  فعالیت می کند 
که با همکاری مسئولان استان و ورود نیروی انتظامی و اماکن موضوع پلمب 
در حال انجام است. وی ادامه داد:از واحدهای صنفی درخواست می کنیم 
پیش ازاین که پلمب شوند به اتحادیه های مربوطه مراجعه کرده و پروانه خود 

را دریافت کنند تا با مشکلی روبرو نشوند وبه صورت قانونمند فعالیت کنند.
عضو هیئت رئیسه اتاق اصناف قم بابیان اینکه اتحادیه ها و اتاق اصناف 
وظیفه دارند از واحدهای صنفی حمایت کنند،تصریح کرد: رفع مشکلات 
مالیاتی،ارزش افزوده،بیمه تأمین اجتماعی ازجمله وظایف اتحادیه و اتاق 
اصناف است، واحدهایی که عضو اتحادیه باشند با حمایت اتحادیه کارهای 

خود را بهتر انجام می دهند.

مقصران سقوط هواپیمای تهران - یاسوج مشخص شد
سخنگوی کمیسیون اصل 90 شورای اسلامی گفت که براساس رای دادگاه بدوی، رییس سازمان 
هواپیمایی به دلیل عدم پاسخگویی به کمیسیون اصل 90 به انفصال از خدمات دولتی و 6 ماه زندان 
محکوم شده است. بهرام پارسایی با بیان این که کمیته بررسی سانحه به دنبال مقصر نشان دادن خلبان 
هواپیمای تهران – یاسوج بوده، اظهار کرد: داشته های ما خلاف این را ثابت می کرد و بر همین اساس ما 
در برابر فضاسازی ها ایستادگی کردیم. این پرونده ابتدا در اصفهان که محل سقوط هواپیما بود مفتوح 
شد ولی بعد از آن به شعبه ای در تهران منتقل شد. ما طبق وظیفه ذاتی خود به اتفاق رییس کمیسیون 
اصل 90 با قاضی پرونده جلسه گذاشتیم و در محل شعبه رسیدگی کننده اطلاعات و مستنداتی را به 
قاضی ارائه دادیم. علی رغم لابی های پیدا و پنهان و ایستادگی قاضی و اشراف ایشان به پرونده و گرفتن 
مشاورین خبره خوشبختانه نتیجه قضایی هم در همین راستا بود که یخ زدگی را علت سقوط دانستند 
و سازمان هواپیمایی، شرکت فرودگاه ها و شرکت آسمان را مقصر می دانند. این نماینده مجلس شورای 
اسلامی در پایان پیشنهاد کرد که پیش از نهایی شدن احکام دادگاه وزارت راه و شهرسازی نسبت به 

برکناری مقامات مسئول در سازمان هواپیمایی اقدام کند.

دولت احمدی نژاد،رکورد دار پمپاژ فساد در ایران
حسن عابدی جعفری وزیر بازرگانی دوران دفاع مقدس گفت :در دولت نهم و دهم عوام فریبی به 
بالاترین سطح خود رسید و سوءاستفاده از اعتماد عمومی را به حداعلا رساندند. حجم فسادی که در 
دولت نهم و دهم به جامعه پمپاژ شد و بسترهای آن فراهم شد با هیچ دولتی قابل مقایسه نیست. باید 
گفت فرق است بین کسی که تظاهر به فساد ستیزی می کنند و کسی که واقعاً فساد ستیز است. به طور 
مثال در دولت فعلی، در بین نمایندگان مجلس آقایی پیدا می شود که انگشت روی مراکز اصلی فساد 
اقتصادی کشور می گذارد، مسلم است که محبوبیت این نماینده در بین مردم به شدت بالاست. یا شما 
نگاه کنید قوه قضاییه نیز در این خط قرار دارد مردم احساس می کند که کسی هست که به منویات 

آن ها نزدیک شده است بنابراین به او اعتماد می کنند.

محرومیت جودوی ایران دائمی شد 
فدراسیون جهانی جودو در ادامه رفتارهای ناعادلانه و خصمانه خود در قبال جودوی ایران، اعلام 
کرد تا مادامی که فدراسیون جودوی ایران مبارزه با ورزشکاران رژیم صهیونیستی را قبول نکند از 
حضور در کلیه مسابقات و فعالیتهای بین المللی محروم خواهد بود.به گزارش ایسنا و به نقل از سایت 
فدراسیون جهانی جودو، بدنبال اتفاقاتی که در مسابقات جودوی قهرمانی 2019 جهان در توکیو رخ 
داد، محرومیت نهایی فدراسیون جودوی ایران از حضور در تمامی مسابقات و رویدادها و فعالیت های 
اجتماعی توسط فدراسیون جهانی جودو اعلام شد. در این بیانیه، کمیته انضباطی فدراسیون جهانی، 
فدراسیون ایران را متهم به تخطی از منشور المپیک و کدهای اخلاقی IOC کرده است.طبق اعلام 
فدراسیون جهانی جودو، فدراسیون ایران تا 21 روز فرصت دارد به دادگاه حکمیت ورزش نسبت به این 

حکم اعتراض کند.

روستاهای اطراف تهران حریم ندارند 
فرماندار تهران گفت: همه روستاها در دنیا حریم دارند ولی روستاهای اطراف تهران حریم ندارند و 
ما نمی توانیم یک روستا را با 2 هزار نفر جمعیت گازرسانی کنیم.عیسی فرهادی درخصوص مجتمع 
فرهنگی مذهبی شهر آفتاب اظهار کرد: چرا در این مجتمع 13 هزار هکتاری گلخانه ای دایر نمی شود 
تا 20 درصد کشاورزی را تأمین کند.؟فرماندار تهران یادآور شد: در مناطق 21،22 و بخشی از منطقه 5 
در 20 سال گذشته رشد کرده و 2.5 میلیون نفر جمعیت را در خود جای داده ولی روستایی در تهران 
با دو هزار نفر جمعیت را نمی توانیم گازرسانی کنیم.وی خاطرنشان کرد: چطور می توانیم جمعیت 10 

میلیونی این شهر را به 7 میلیون نفر کاهش دهیم؟ امکان تحقق آن وجود ندارد.

منشی زن برای مدیران دولتی ممنوع شد 
طبق ابلاغیه روز های اخیر یک نهاد دولتی به مدیران زیرمجموعه خود، تاکید شده است از منشی 
خانم برای آقایان و بالعکس آن استفاده نشود.به گزارش روزنامه خراسان، طبق ابلاغیه روز های اخیر 
یک نهاد دولتی به مدیران زیرمجموعه خود در ستاد و ادارات استانی، تاکید شده حسب ابلاغیه های 
صورت گرفته از سوی نهاد های مهم کشوری در حوزه عفاف و حجاب و آغاز بازرسی از نحوه تحقق 
دستورات صادر شده در این خصوص، مخاطبان این دستور توجه داشته باشند مواردی، چون تفکیک 
اتاق کار مردان و زنان در ادارات و استفاده نکردن از منشی خانم برای آقایان و بالعکس آن، از جمله موارد 

مهمی است که باید کاملا رعایت شود.

بشار اسد: »اردوغان« یک دزد است 
»بشار اسد« رئیس جمهور سوریه در سخنانی همتای ترکیه ای خود یعنی رجب طیب اردوغان را دزد 
خطاب کرد.بر اساس این گزارش، وی گفت: اردوغان کارخانه ها، گندم و نفت ما را به یغما برد و امروز 
نیز اراضی ما را می خواهد به یغما ببرد. اسد تصریح کرد: زمانی که با تجاوز و دزدی از سوی دیگران 
مواجه می شویم باید بیش از پیش در کنار یکدیگر بوده و با هم متحد باشیم. رئیس جمهور سوریه در 
ادامه یادآور شد: همواره بر این باور بوده و هستیم که نبرد ادلب، نبردی سرنوشت ساز برای پایان دادن 

نهایی به آشوب و تروریسم در سراسر سوریه است. 

 توقف کامل تولید پراید تا تیرماه سال آینده
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: زمان توقف تولید یک مدل خودروی پراید از دی ماه امسال 
و دو مدل دیگر آن اردیبهشت و تیرماه سال آینده خواهد بود. رضا رحمانی در حاشیه مراسم انعقاد 
تفاهم نامه داخلی سازی تجهیزات صنایع پتروشیمی اظهارداشت: تا افق 1400 باید 2 میلیارد و 700 

میلیون دلار در صنعت پتروشیمی و پلاستیک داخلی سازی شود.

فوت دختر سفیر ایران در روسیه 
عارفه سنایی، دختر سفیر ایران در روسیه به علت عارضه سکته مغزی فوت کرد.به گزارش ایسنا، طبق 
اعلام سفارت ایران در روسیه، خانم عارفه سنایی فرزند مهدی سنایی سفیر ایران در فدراسیون روسیه در 

تاریخ 30 مهرماه 1398 به دلیل سکته مغزی فوت کرد.

فرماندار قم اعلام کرد

قیمت جدید نان در شهر قم
فرماندار قم عصر سه شنبه در نشست صمیمی با نانوایان در مسجد رضاییه، قیمت جدید این کالا را 

در سطح استان اعلام کرد و گفت: این دستورالعمل از ابتدای آبان ماه سال جاری اجرایی می شود. 
مرتضی حیدری در این جلسه گفت: نان سنگگ با وزن 470 گرم باقیمت 1100 تومان عرضه خواهد 
شد، قیمت سابق نان سنگک در قم 750 تومان بود. وی ادامه داد: نرخ جدید نان بربری نیز با وزن 650 
گرم، 1000 تومان می باشد که این کالا پیش ازاین 700 تومان به فروش می رسید. به گفته وی، نان تافتون 
با وزن 170 گرم با نرخ جدید 300 تومان عرضه می شود، این کالا  پیش ازاین با نرخ  200 تومان عرضه 
می شد. وی اضافه کرد: همچنین نان لواش با وزن 170 گرم از نرخ 200 تومان فعلی به 300 تومان 
افزایش قیمت پیدا کرد، همچنین نان ریزشی در بخش نانوایی های دولتی نیز از هر کیلوگرم 1700 تومان 
به 1900 تومان افزایش یافت. وی گفت: در بخش نانوایی های آزادپز نیز نان سنگک با وزن 470 گرم از 
1100 تومان به 1500 تومان و نان بربری با وزن 660 گرم از 1100 تومان به 1300 تومان افزایش یافت. 

همچنین نان ریزشی در بخش نانوایی های آزادپز از هر کیلوگرم 2200 تومان به 2500 افزایش پیدا کرد.
نرخ گذاری نان در قم با رعایت حقوق نانوایان و مردم انجام شد

فرماندار قم در ادامه این جلسه تصریح کرد: در تصمیم گیری و ابلاغ نرخ جدید قیمت نان به صورت 
متوازن و هم زمان حقوق بین نانوایان و مردم رعایت شده است. حیدری بیان داشت: در 5 سال گذشته 
در استان قم افزایش قابل توجهی در قیمت نان اتفاق نیفتاده و فعالان این عرصه برای رفاه عمومی 
فداکاری کرده اند. وی تأکید کرد: برای نرخ گذاری جدید نان در قم، جلسات کارشناسی متعددی در 
سطح استان از ابتدای شهریورماه سال جاری انجام شده است. وی بیان داشت: وارونه شدن ارزش 
نانوایی یکی از مشکلاتی بوده که در سال های اخیر به وجود آمده است، نان کالای اساسی بوده و باید 
نسبت به جایگاه و حرمت نان و نانوایی توجه لازم صورت بگیرد. وی اضافه کرد: نانوایی های استان 
نسبت به احیا و حرمت مجدد شغل نانوایی اقدام کنند، وجود کالای نان برای تداوم زندگی اجتماعی 
ضرورتی اجتناب ناپذیر است. فرماندار قم یادآور شد: رکود دار بودن قم در کیفیت نان و پخت این 
محصول با همکاری اداره کل غله و خدمات بازرگانی در افزایش آرد تحویلی، باید ادامه داشته باشد. 
حیدری تصریح کرد: رضایتمندی مردم مساله مهمی بوده که صرفا با افزایش کیفیت نان و رعایت 
انصاف در تولید و فروش نان حاصل می شود. وی با اشاره به وضعیت مطلوب رعایت بهداشت در 
نانوایی های قم گفت: واحدهای صنفی در این زمینه زبانزد بوده و در رعایت اصل انصاف گرایش فعالان 
این صنف به سمت مشتریان است. وی اضافه کرد: نانوایی های استان نسبت به افزایش خدمات 
عمومی در سطح نانوایی مانند جانمایی صندلی های انتظار و بهبود زیرساخت های موجود توجه لازم 
را داشته باشند. فرماندار قم گفت: نان سنگک در قم قوت غالب مردم بوده و از محبوبیت بیشتری 
نسبت به سایر نان ها برخوردار است و باید نسبت به افزایش قیمت آن توجه لازم صورت بگیرد. در حال 
حاضر حدود 900 نانوایی در سطح استان قم فعال هستند که 603 نانوایی دولتی بوده و از آرد یارانه ای 

استفاده می کنند و بقیه نانوایی های آزادپز بوده که تعداد کمی از آن ها بدون مجوز فعالیت دارند.

 دبیر ستاد هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان قم :

بیشترین معتادان  قم غیربومی هستند
دبیر ستاد هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان قم گفت: به دلیل زیارتی بودن شهر قم و کثرت 
مسافرین و مهاجرین بیشترین معتادین را در این قشر داریم. ابوالفضل شریفی با اشاره به اینکه تاکنون 
کارهای زیادی درزمینه پیشگیری، آموزش، درمان و مبارزه با مواد مخدر در استان قم انجام شده و 
خیلی کارهای دیگر نیز باید صورت پذیرد اظهار داشت: مهم ترین کاری که باید شکل گرفته و خواستار 
حمایت هستیم، در بحث انتظامی است. وی توضیح داد: پلیس مواد مخدر شهرستان قم باید هرچه 
زودتر به صورت ساختاری شکل بگیرد و از وضعیت فعلی که تحت امکانات و نیروی پلیس شهرستان 
قرار داشته خارج شود تا پلیس مبارزه با مواد مخدر به طور خاص برای شهرستان قم هم تشکیل شود. 
دبیر ستاد هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان قم با بیان اینکه به دلیل زیارتی بودن شهر قم و کثرت 
مسافرین و مهاجرین بیشترین معتادین را در این قشر داریم، تصریح کرد: جمعیت 15تا 64سال استان 
قم را مصرف کنندگان مستمر به مواد مخدر تشکیل می دهند و باید بتوانیم در بحث امنیت شهری کار 
بهتری انجام دهیم. شریفی ادامه داد: موضوع مبارزه با مواد مخدر بحث های جدی داشته و امسال 
نسبت به پارسال 60درصد افزایش کشفیات داریم که این اتفاق در منطقه ای از کشور که 800کیلومتر 

با مرزها فاصله داشته یک نقطه قوت برای استان است و نشان دهنده کار خوب پلیسی قضایی است.
وی خاطرنشان کرد: قم به عنوان دروازه پایتخت باید دارای دستگاه های روز در بزرگراه ها و معابر باشد 
تا با کمک تجهیزات فنی بتوانیم به عنوان معین تهران کار مؤثری انجام داده باشیم و فراموش نکنیم 
قم به دلیل قرار داشتن در شاهراه مواصلاتی کشور کشفیات زیادی دارد. دبیر ستاد هماهنگی مبارزه 
با مواد مخدر استان قم با تصریح بر اینکه در بحث اعتیاد موضوعی به اسم بسیج عمومی باید شکل 
گرفته تا بتوانیم موفق باشیم، اضافه کرد: اخیراً موضوع آموزش طلاب را داشتیم که حرکت نوینی است و 
طلبه های حوزه های علمیه در حوزه مباحث پیشگیرانه در مراکزی مانند مساجد و کانون های فرهنگی، 
با همکاری سازمان تبلیغات اسلامی و دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم و ستاد اقامه نماز استان به 

ایفای نقش خواهند پرداخت.

طرح:مهدی عزیزی 
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فکر تو گنجایش هر چیز را ندارد، 
پس آن را برای آنچه »مهم« است، 

فارغ گردان.
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استاندار قم، با بیان اینکه قم آماده احداث نخستین شهرک برق خورشیدی کشور است ، 
گفت: یک هزار هکتار زمین از اراضی استان درآزاد راه قم - تهران و درمجاورت دریاچه نمک 

برای احداث نیروگاه های خورشیدی جانمایی شده است.
بهرام سرمست روز سه شنبه درآئین افتتاح پنج طرح صنعتی در پست 230 کیلووات نیزار 
قم، تامین برق را مهمترین زیرساخت توسعه صنعت دانست و افزود: توجه به انرژی های 
خورشیدی و پاک با توجه به اینکه استان قم سالانه 220 روز آفتابی داراست، ضروری 

می باشد.
وی ادامه داد:26 واحد متقاضی انرژی خورشیدی در استان مجوز دریافت کرده اند ولی 
به دلیل وجود برخی نوسان ها و ابهام در خرید تضمینی برق این واحدها، ، متاسفانه منجر 

به سرمایه گذاری شایسته در این حوزه نشده است.
استاندار قم، با بیان اینکه تلاش وزارت نیرو در سالجاری برای مدیریت مصرف برق قابل 
تقدیر است گفت: به واسطه تدابیر اتخاذ شده، تابستان بدون قطعی برق را در قم سپری 

کردیم.
وی ادامه داد: 45 میلیون متر مکعب از آب سد 15 خرداد در رودخانه قمرود قم رهاسازی 
شد که این اقدام علاوه بر ایجاد نشاط اجتماعی، 152 چاه را از مدار برق خارج و موجب 

استفاده بهینه از ظرفیت های آبی و انرژی قم شد.
سرمست با اشاره به بهره بردای از 5 طرح صنعتی برق در قم گفت: این طرح ها  می تواند 

در توسعه زیرساخت انرژی و تامین برق واحدها صنعتی بسیار موثر باشد.
وی مجاورت و نزدیکی قم با تهران را از از جمله ویژگی های این استان دانست و گفت: با 
توجه به ظرفیت های این استان، نیاز به توسعه زیرساخت های انرژی قم وجود دارد که  از  
وزارت  نیرو درخواست داریم تا نسبت به توسعه زیرساخت های برق شهرک های صنعتی 

قم به ویژه شهرک های صنعتی شکوهیه ، الغدیر و محمودآباد اهتمام جدی داشته باشد.
سرمست ادامه داد: احداث پست 400 مگاوات در دستور کار برق تهران است و با توجه 
به انجام مطالعات این طرح و ضرورت ساخت و بهره برداری از آن، انتظار استان تسریع در 

ساخت این طرح مهم صنعتی است.
وی ایجاد پست 63 کیلوولت در هسته مرکزی و در مجاورت حرم کریمه اهل بیت)ع( 
را ضروری دانست و گفت: با توجه به ورود سالیانه 20 میلیون زائر به قم ضرورت دارد تا 
زیرساخت برق استان در هسته مرکزی قم تقویت شود که این موضوع از دیگر مطالبات 

استان  از وزارت نیرو است.
تامین برق واحدهای صنعتی اولویت نخست قم است

 استاندار قم در حاشیه این مراسم درگفت و گو با خبرنگاران  با تاکید بر اهمیت توسعه 
زیرساخت های انرژی و برق برای توسعه صنعت استان گفت: تامین برق مورد نیاز واحدهای 

صنعتی قم اولویت نخست مدیریت این استان است.
بهرام سرمست، افزود: جذب سرمایه گذار جدید در شهرک های صنعتی قم به منظور 
رونق تولید و افزایش اشتغال زایی در بخش صنعت استان نیازمند تامین برق و توسعه 

زیرساختهای انرژی این شهرکهای صنعتی است.
وی با اشاره به مطالبات استان قم از وزارت نیرو گفت: توسعه و ایجاد شهرک تولید انرژی 
خورشیدی، تسریع دراحداث پست 400 کیلووات، تامین و توسعه زیرساخت های شبکه 
برق شهرک های صنعتی و همچنین ایجاد پست 63 کیلووات در هسته مرکزی شهر قم از 

جمله مطالبات قم از وزارت نیرو است.
استاندار قم،  با بیان اینکه زمینه رقابتی و زیرساخت های مناسبی در حوزه گاز، آب و زمین 
در شهرک های صنعتی قم ایجاد شده است،  ادامه داد: درحال حاضر برخی شهرک های  
صنعتی از نظر زیرساخت برق مشکلاتی مواجه هستند ضمن اینکه با توجه به برنامه ریزی 
صورت گرفته برای جذب سرمایه گذاران جدید به قم، توسعه این زیرساخت بسیار ضروری 

است.
وی با ابراز امیدواری از تحقق وعده های وزارت نیرو برای توسعه زیرساخت های برق قم 
ادامه داد: توسعه زیرساخت ها برق شهرک های صنعتی به ویژه شهرک های صنعتی 

شکوهیه و الغدیر و  محمودآباد قم حمایت و پشتیبانی وزارت نیرو ضروری است.
برق  مشکل  نیرو،  وزارت  مسئولان  وعده های  تحقق  درصورت  کرد:  تاکید  سرمست 

شهرک های صنعتی قم به صورت اساسی برطرف می شود.
معاون وزیر نیرو:

انرژی های پاک تولیدی به یک هزار مگاوات افزایش می یابد
معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی نیز در این مراسم  گفت: انرژی بادی و خورشیدی در 
کشور تا پایان سال 98 به بیش از یک هزار مگاوات و تا پایان دولت تدبیر و امید به 4 هزار 

مگاوات افزایش می ابد.
همایون حائری بابیان اینکه تولید برق خورشیدی کشور امسال به 841 مگاوات رسیده 
است افزود: با توجه به هدف گذاری صورت گرفته ظرفیت برق خورشیدی سالیانه به 2 برابر 

افزایش یابد.
کشور  تولیدی  برق  کل  درصد  یک  به  خورشیدی  برق  تولید  سهم  کرد:  تاکید  وی 

افزایش یافته است که این روند با قدرت ادامه خواهد داشت.
وی همچنین بابیان اینکه سومین هفته پویش »الف- ب- ایران« در حال برگزاری است 
گفت: این پویش با مشارکت مردم، رسانه ها و صنعت برق در کشور آغازشده است که 
طی آن 227 طرح مهم صنعت برق و نیرو بااعتبار 330 هزار میلیارد ریال تا پایان سال به 

بهره برداری می رسد.
حائری بابیان اینکه هرکدام از طرح های صنعت برق، بخش مهمی از نیاز برق کشور را 
تامین می کند گفت: این پویش در زمان تحریم و فشارهای اقتصادی در راستای خودکفایی، 

تامین زیرساخت های صنعت و همچنین توسعه کشور در دستور کار وزارت نیرو است.
وی با اشاره به اینکه تامین برق موردنیاز صنایع کشور به عنوان یک اولویت در دستور کار 
است، اظهار داشت: وزارت نیرو خود را ملزم می داند تا برق هر واحد صنعتی را تامین کند.

معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی در ادامه با اشاره به ظرفیت های قم و وجود روزهای 
پرشمار آفتابی در این استان گفت: قم ظرفیت تبدیل به یکی از قطب های تولید انرژی 
خورشیدی را دارد که با توجه به اولویت توسعه انرژی های پاک در دولت تدبیر و امید امکان 

تحقق این هدف گذاری وجود دارد.
وی با اشاره به مطالبات استان برای توسعه زیرساخت های صنعت برق اظهار داشت: تمام 
مطالبه های قم برای توسعه زیرساخت های صنعت برق، در دستور کار وزارت نیرو است و 

این وزارتخانه خود را مکلف به تامین و توسعه زیرساخت های برق این استان می داند. 
مدیرعامل برق منطقه ای تهران:

پنج هزار میلیارد ریال در صنعت برق قم سرمایه گذاری شده است
مدیرعامل برق منطقه ای تهران نیز در این مراسم گفت: درسه سال گذشته پنج هزار 

میلیارد ریال در حوزه برق و نیروی قم سرمایه گذاری شده است.
غلامرضا خوش خلق افزود: 6 هزار و 300 میلیارد ریال طرح های در دست اقدام در قم 
است که بهره برداری از این طرحها موجب پایداری شبکه در این استان و تامین نیازهای 

برق قم می شود.
وی گفت: با توجه به موقعیت قم و استان مرکزی به دلیل نزدیکی به تهران و گرایش 
صنعتگران به ورود به این استانها، تامین برق این واحدهای صنعتی دردستور کار برق 

منطقه ای تهران است.
وی با بیان اینکه حوزه برق و انرژی در سال های اخیر مورد توجه جدی دولت قرار گرفته 
است، گفت:  44 درصد ظرفیت پست های استان قم در چند سال گذشته افزایش یافته 
است ضمن اینکه هم اکنون حدود هشت هزار ترانسفورماتور توزیع با ظرفیت 2 هزار 

مگاولت آمپر در قم نصب و فعال می باشد.
خوش خلق با بیان اینکه 2 هزار و 800 مگاوات ظرفیت برق در قم ایجاد شده که بخشی 
از آن در حال تکمیل است گفت: به دلیل توسعه شتابان قم، مصرف برق این استان در 
برخی سال ها تا بیش از 40 درصد افزایش یافته که با تلاش صورت گرفته این افزایش 

مصرف با توسعه شبکه تامین شده است.
وی با بیان اینکه برق تهران علاوه بر استان تهران، قم و اراک را تحت پوشش دارد گفت: 
پیک بار برق شرکت برق تهران درتابستان امسال 11 هزار مگاوات بوده است که با مدیریت 

انجام شده، کمترین مشکل طی چند سال اخیر در تابستان گذشته با آن مواجه بودیم.
وی گفت: در تابستان گذشته هیچگونه قطعی برق ناشی از کمبود برق در شرکت توزیع 
برق تهران و استان های تابعه صورت نگرفته که این موضوع در 20 سال گذشته بی سابقه 

بوده است.
خوش خلق با بیان اینکه برق تهران 25 درصد کل جمعیت کشور را پوشش میدهد،  
گفت: 15 هزار میلیادر ریال سالانه برای توسعه و رفع نیازهای شبکه برق تهران هزینه 

می شود.
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم :

ظرفیت تولید برق قم 78۳ مگاوات است
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم نیز در این مراسم ، با بیان اینکه 783مگاوات 
ظرفیت تولید برق درقم است، گفت: هم اکنون 566 هزار مشترک توسط مجموعه شرکت 

توزیع برق استان پوشش داده می شود.
مهدی آهنین پنجه با بیان اینکه تلفات شبکه برق قم به کمتر از 10 درصد کاهش یافته 
است، اظهار داشت: 457 هزار مشترک خانگی، 20 هزار مشترک عمومی، 4 هزار مشترک 
کشاورزی، 6 هزار مشترک صنعتی، 2 هزار اشتراک برای روشنایی معابر و همچنین 77 

هزار مشترک در بخش های مختلف زیر مجموعه شرکت توزیع برق قم میباشند.
وی اضافه کرد: 38 درصد برق قم توسط مشترکان خانگی، 12 درصد توسط واحدهای 

کشاورزی و 27 درصد برق استان توسط واحدهای صنعتی مصرف می شود.
وی با بیان اینکه 828 مگاوات پیک بار مصرف برق قم در سالجاری بوده است گفت: 
در تابستان امسال با صرفه جویی 100 مگاواتی توانستیم با کمترین مشکل، مصرف برق 
استان را مدیریت کنیم. مدیرعامل شرکت توزیع برق قم با بیان اینکه یک هزار و 800 میلیارد 
ریال در حوزه توزیع برق قم طی سال های اخیر سرمایه گذاری شده است گفت: در سال 
97 با احداث پست های جدید، فیدرهای بحرانی استان از 45 به 22 مورد کاهش یافت و 

مشکلات ضعف ولتاژ استان نیز کم شد.
وی  با بیان اینکه از سال 91 تا 97 تلفات شبکه برق استان از 15 درصد به کمتر از 10 
درصد کاهش یافته است گفت: 85 میلیارد ریال سهم توسعه برق روستایی استان در 

سال جاری است که این اعتبار 10 برابر سال گذشته می باشد.
احداث پست 230 به 63 و 20 کیلووات شهرک صنعتی نیزار، احداث نیروگاه تولید 
پراکنده 15 مگاواتی، تقویت پست فوق توزیع مهدیه، توسعه بخش 20 کیلوولت پست 230 
به 63 کیلوولت بخش مرکزی قم از طرح های افتتاحی بود که با اعتبار 2 هزار و 260 میلیارد 
ریال به بهره برداری رسید.همچنین عملیات اجرایی طرح توسعه و تقویت پست انتقال قم 

در نیروگاه سیکل ترکیبی این استان به زمین زده شد.

استاندار درآیین افتتاح پنج طرح صنعت برق درقم اعلام کرد
قم آماده احداث نخستین شهرک تولید برق خورشیدی

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت:  
توسعه دایره پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش یکی از 
نیازها و اولویت های اقتصادی استان است، باید از منابع 
استفاده  بهترین  واحدهای صنعتی  و  دربانک ها  موجود 

ممکن صورت بگیرد.
مهرداد غضنفری روز سه شنبه درجلسه ستاد تسهیل و 
رفع موانع تولید قم درسالن جلسات فرمانداری گفت: روند 
جذب تسهیلات رونق تولید درقم وضعیت مطلوبی به خود 
گرفته است، تاخیر 6 ماهه در ابلاغ پرداخت تسهیلات رونق 

تولید باید جبران شود.
وی گفت:  نیاز به سرمایه در گردش یکی از دغدغه های 
مهم تولید کنندگان استان است اما باید نسبت به بازگشت 

تسهیلات بانکی توسط فعالان اقتصادی نیز توجه شود.
وی تصریح کرد: 2 هزار و 280 میلیارد تومان از مجموع 

تبصره 18 و محل رونق تولید، تسهیلات سهم استان است 
که باید نسبت به جذب کامل آن اقدام شود.

غضنفری گفت:  درصورتی این رقم به صورت کامل جذب 
صورت  لازم  حمایت  نیز  گذاری   سرمایه  متقاضیان  از  و 
بگیرد، وضعیت اشتغال و تولید استان در آینده روشن و 

امیدوار کننده تر خواهد شد.
وی بیان داشت:  مجموعه مدیریت استان نسبت به احیا، 
توسعه و افزایش اشتغال و تولید واحدهای صنعتی تاکید 

دارد.
تامین  و  پیشرفت  روند  کرد:  تصریح  ادامه  در  وی 
زیرساخت های شهرک کفش و دمپایی روند مطلوبی ندارد، 
طبق برنامه باید تا دهه فجر امسال چند واحد در این شهرک 

به مرحله بهره برداری برسد.
و  کفش  شهرک  اندازی  راه  برای  کرد:  بیان  غضنفری 

دمپایی باید شرکت شهرک های صنعتی نسبت به واگذاری 
زمین و شرکت نیروی توزیع برق در تامین 10 مگاوات برق 

مورد نیازاقدام کند.
وی گفت:  برای راه اندازی شهرک کفش و دمپایی تا دهه 
فجر امسال باید شرکت گاز استان، نیاز این شهرک را در 

اسرع وقت تامین کند.
زمین  و  عرصه  واگذاری  روند  کرد:  خاطرنشان  وی 

درشهرک کفش و دمپایی به زودی آغاز شود.
غضنفری گفت:  شرکت توزیع نیروی برق استان نسبت 
تامین 10 مگاوات برق شهرک کفش و دمپایی تعهد داده 
و باید در زمان بندی مشخص زیرساخت های لازم را فراهم 
کند. وی بیان کرد: شرکت شهرک های صنعتی باید تا هفته 
آینده از روند واگذاری زمین در این اراضی 96 هکتاری 

گزارش جامعی ارائه دهد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم:

دایره پرداخت تسهیلات سرمایه درگردش قم افزایش یابد

ماجرای ادامه دار توهین به اشخاص و چهره های مختلف و سپس 
آخرین  که  سیما،  سه  شبکه  مجریان  سوی  از  آنها  از  خواهی  عذر 

موردش درباره علی دایی رخ داد.


